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I. VRAGEN VAN DE VLAAMSE 
VOLKSVERTEGENWOORDIGERS EN
ANTWOORDEN VAN DE MINISTERS 
(Reglement artikel 81, 1, 2, 3, 5 en 7)

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de re-
glementaire termijn 

YVES LETERMEH

MINISTER-PRESIDENT
VAN DE VLAAMSE REGERING, 
VLAAMS MINISTER 
VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN,
LANDBOUW, ZEEVISSERIJ 
EN PLATTELANDSBELEID

Vraag nr. 18
van 16 december 2004
van de heer  STEFAAN SINTOBIN

Visserijsector   –   Verzekering brandstofprijzen

In de Subcommissie voor Landbouw, Visserij en
Plattelandsbeleid van dinsdag 7 december werd
door de administratie Landbouwbeleid (ALB)
verslag uitgebracht over de resultaten van de
meest recente Europese Raden voor Landbouw
en Visserij.

Tijdens de bespreking in commissie kwamen
uiteraard ook de hoge brandstofprijzen en de ge-
volgen hiervan voor de visserijsector uitgebreid
aan bod. Volgens de mensen van de administratie
bestaat er in Frankrijk een verzekering tegen hoge
brandstofprijzen.

Blijkbaar wordt dit systeem in Frankrijk bestu-
deerd en opgevolgd door iemand van ALB.

Zijn er terzake al conclusies getrokken ?

Kan een dergelijke verzekering inderdaad meer
ademruimte geven aan de visserijsector ?

Zo ja, welke initiatieven kan de minister-president
vanuit zijn bevoegdheid nemen om tot de invoe-
ring van een dergelijke verzekering te komen ?

Antwoord

Het is inderdaad zo dat het FRAP (Fonds de Pré-
vention des Aléas Pêche) een Frans privaatrechte-

lijk fonds is dat de brandstofprijzen verzekert
voor de aangesloten vissers. Het fonds is een pri-
vé-initiatief en wordt beheerd door de visserijsec-
tor.

De verzekering betaalt aan de aangesloten vissers
een bedrag terug op basis van voorgelegde factu-
ren en voor de hoeveelheden die werkelijk verze-
kerd waren. Maandelijks bepaalt het fonds op ba-
sis van een serie parameters hoe groot het terug te
betalen bedrag is en worden de voorwaarden voor
de verzekering van de te kopen brandstof be-
paald.

De uiteindelijke prijs die de reder voor zijn brand-
stof moet betalen binnen het systeem is niet vast-
gelegd. De richtprijs waarop men zich baseert
voor de af te sluiten en te betalen verzekering
voor bijvoorbeeld de haven van Boulogne be-
draagt 0,270 euro. Voor andere havens en bij nog
duurdere olieprijzen kan de richtprijs hoger zijn.

Om de tegemoetkoming vanuit het garantiefonds
(FRAP) in de kostprijs van de brandstof, voor het
aantal liters waarvoor de vissers inschrijven, te
kunnen genieten, betalen de vissers een garantie-
bijdrage van 0,0035 euro per liter voor hoeveelhe-
den die ze plannen aan te kopen tot eind 2004, in
2005 en 2006.

Voor dit privé-initiatief is er geen enkele staatste-
gemoetkoming. Wel heeft de Franse overheid een
terugbetaalbaar voorschot van 15 miljoen 
euro betaald om het systeem operationeel te ma-
ken.

Voor de eventuele invoering van een dergelijke
verzekering ligt het initiatief bij de sector. In 2002
heeft de Vlaamse sector trouwens al een dergelijk
initiatief ondernomen. Onder impuls van de
Vlaamse Visserijcoöperatie werd met de Fortis
Bank een verzekering afgesloten voor een periode
van zes maanden waarbij een maximumprijs per
liter verzekerd was tegen betaling van een garan-
tie en dit op basis van het aantal liters. Het mag
duidelijk zijn dat er geen tegemoetkoming is ge-
weest van de Vlaamse overheid.

Niettegenstaande in 2004 de gemiddelde gasolie-
prijs 0,310 euro per liter bedroeg, werd een derge-
lijk initiatief vanuit de sector niet herhaald. Door
het feit dat de prijs al hoog was, verkleinde de
kans dat de prijs nog sterk zou stijgen en boven-
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dien was een tekort aan beschikbaar cash bij de
diverse rederijen om de garantiebijdrage aan de
bank te betalen een reden om het initiatief voor-
lopig niet te herhalen.

Vraag nr. 19
van 16 december 2004
van de heer  JAN PEUMANS

NV’s met overheidsparticipatie   –   Overzicht

Zie:
Vlaams minister van Bestuurszaken, Buitenlands
Beleid, Media en Toerisme
Vraag nr. 49
van 16 december 2004
van de heer Jan Peumans
Blz. 1019

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister-
van Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en
Toerisme.

FIENTJE MOERMANH

VICE-MINISTER-PRESIDENT 
VAN DE VLAAMSE REGERING, 
VLAAMS MINISTER 
VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WE-
TENSCHAP, INNOVATIE 
EN BUITENLANDSE HANDEL

Vraag nr. 19
van 14 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Buitenlandse investeringen   –   Samenwerking met
Wallonië

De weliswaar kortstondige gijzelingsactie in een
bedrijf in Fleurus zal, gezien het herhalingseffect,
wellicht geen goede indruk maken op potentiële
investeerders. Daarvoor is het verschil tussen
Vlaanderen en Wallonië in het buitenland spijtig
genoeg nog niet bekend genoeg.

In dat verband had ik graag van de minister ver-
nomen of de toenemende samenwerking met het
Waals Gewest die zij in het vooruitzicht stelt,

naast de buitenlandse handel ook betrekking
heeft op het aantrekken van investeringen ?

Antwoord

Het promoten van Vlaanderen als investeringslo-
catie is gebaseerd op de basistroeven van Vlaan-
deren : een open, dynamische en welvarende ken-
niseconomie; een centrale ligging in Europa (Eu-
ropese instellingen); een sterk ontwikkelde logis-
tieke en transportinfrastructuur; een hoogopgelei-
de en productieve meertalige werkkracht; een uit-
stekende communicatie-infrastructuur; een hoog
niveau van O&O(onderzoek en ontwikkeling –
red.); een aangenaam leefklimaat met goed ont-
wikkelde ziekenzorg; enzovoort.

In het kader van een toenemende samenwerking -
op vrijwillige basis - blijft elke regio zijn specifieke
troeven uitspelen ten aanzien van potentiële bui-
tenlandse investeerders. Dat betekent dat de mar-
ketingacties en -middelen van FFIO (Flanders
Foreign Investment Office) en zijn Waalse tegen-
hanger OFI (Office for Foreign Investors) een
duidelijk regionale aanpak zullen blijven verto-
nen:

– eigen brochures,

– een eigen website,

– een eigen keuze van beurzen en seminaries,

– samenwerkingsprogramma's met universiteiten
en kenniscentra,

– ...

Niets belet echter dat gezamenlijke investeringsse-
minaries georganiseerd kunnen worden tijdens ge-
zamenlijke missies, of dat een investeringssemina-
rie van een regio tijdens een missie in het buiten-
land ook openstaat voor bedrijven uit de twee an-
dere regio's. Onze Vlaamse ondernemingen krij-
gen op die manier veel meer opportuniteiten aan-
geboden om aan specifieke missies deel te nemen.
De concurrentie inzake "aantrekken van investe-
ringen" speelt zeker, maar men moet zich ook be-
wust zijn van het feit dat het om verschillende
troeven gaat die uitgespeeld kunnen worden door
elke regio.

Bovendien zijn er in ons land ook een aantal as-
pecten van het investeringsklimaat verbonden aan
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de federale bevoegdheden : fiscaliteit, sociale ze-
kerheid, toegang tot het grondgebied voor buiten-
landse werknemers,...

Samen met de twee andere regio's wordt gepoogd
om de problemen met betrekking tot deze federa-
le materies eenstemmig naar voren te brengen ten
opzichte van het federale niveau. Dit gebeurt in
de zogenaamde Verbindingscel, die alternerend
voorgezeten wordt door één van de regio's en
waarvan het secretariaat waargenomen wordt
door de Federale Overheidsdienst Economie.

Vraag nr. 21
van 16 december 2004
van de heer  JAN PEUMANS

NV’s met overheidsparticipatie   –   Overzicht

Zie:
Vlaams minister van Bestuurszaken, Buitenlands
Beleid, Media en Toerisme
Vraag nr. 49
van 16 december 2004
van de heer Jan Peumans
Blz. 1019

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister
van Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en
Toerisme.

Vraag nr. 28
van 23 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Economische missie India   –   Organisatie

Van 12 tot 19 maart 2005 gaat er een economis-
che zending naar India onder het voorzitterschap
van de kroonprins.

Kan de minister meedelen of de toch niet altijd
positieve ervaringen van de zending naar China
een weerslag hebben op de organisatie van de zen-
ding naar India ?

Wordt er met andere woorden in bepaalde beper-
kingen voorzien aangaande het aantal en de kwa-

liteit van de deelnemers, het afsprakenprogramma
voor de officiële delegatie, de verschillende activi-
teiten die in de rand van het gebeuren worden ge-
organiseerd ?

Antwoord

Als nazorg voor dat soort economische zendingen
worden er steeds op geregelde basis coördinatie-
vergaderingen gehouden waarop vertegenwoordi-
gers van de FOD Buitenlandse Zaken( Federale
Overheidsdienst – red.), het Agentschap voor Bui-
tenlandse Handel, het kabinet van de federale mi-
nister van Buitenlandse Handel, de drie kabinet-
ten van de deelregeringen en de gewestelijke in-
stanties van Buitenlandse Handel aanwezig zijn.

Zo ook voor de missie naar India wordt op een
constructieve manier rekening gehouden met de
ervaringen opgedaan tijdens de vorige zending.

Er wordt momenteel nog druk gewerkt om het af-
sprakenprogramma voor de officiële delegatie uit
te werken. Hierbij wordt er rekening gehouden
met de ervaringen van de missie naar China.

Er is echter geen reden om een beperking op te
leggen naar het aantal deelnemers. Tijdens de
missie naar China werden de deelnemers die dit
wensten, steeds voorzien van een individueel pro-
gramma. Dit is dan ook positief ervaren. Iedereen
die voldoet aan de inschrijvingsvoorwaarden van
Export Vlaanderen en zich wenst in te schrijven,
kon dit doen.

FRANK VANDENBROUCKEH

VICE-MINISTER-PRESIDENT 
VAN DE VLAAMSE REGERING, 
VLAAMS MINISTER 
VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING

Vraag nr. 52
van 16 december 2004
van mevrouw  ANN MICHIELS

"175 jaar België"   –   Deelname scholen

Naar aanleiding van een aantal vragen om uitleg
en actuele vragen m.b.t. "175 jaar België", stelde
minister-president Yves Leterme dat Vlaanderen
geen eigen initiatieven zou ontwikkelen, maar wel
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1.133.442 euro uittrekt voor deze "festiviteiten".
De Vlaamse overheid krijgt ook beslissings- en
bestedingsverantwoordelijkheid over haar bijdra-
ge.

Naar aanleiding van de voorstelling van het pro-
gramma door eerste minister Guy Verhofstadt,
stelde mevrouw Muylle aan federaal minister van
Binnenlandse Zaken Patrick Dewael een aantal
vragen over de mogelijkheden van steden en ge-
meenten om deel te nemen aan de "festiviteiten".
Minister Dewael antwoordde daarop dat "aan het
jongerenproject voor het hele land zo’n 1.500 tot
2.000 scholen zullen deelnemen". 

De scholen zullen dus wel degelijk betrokken wor-
den bij de operaties.

1. Is hierover overleg gepleegd met de minister ?

2. Heeft de minister met het project ingestemd en
zo ja, waarom ?

3. Welke Vlaamse scholen nemen aan deze opera-
tie deel of worden daartoe aangezet en hoe zal
dit gebeuren ?

4. Wat houdt dit jongerenproject exact in ?

5. Welk prijskaartje hangt aan dit project vast, en
wordt dit bekostigd met de 1,1 miljoen euro
waarin de Vlaamse Regering heeft voorzien
voor de festiviteiten "175 jaar België – 25 jaar
federalisme" ?

Antwoord

1. De viering van 175 jaar België werd op 19 no-
vember '04 door de Vlaamse Regering bespro-
ken. De Vlaamse Regering heeft beslist dat zij
de financiële afspraken die werden gedaan
door haar voorganger zal nakomen, maar dat
de Vlaamse financiële bijdrage van maximaal
1,1 miljoen euro aan een aantal voorwaarden
wordt verbonden.- Eén van de voorwaarden is
dat in alle geledingen van de organisatie een
vertegenwoordiger van de Vlaamse overheid
aanwezig dient te zijn zodat de deelstaten be-
trokken zijn bij de besluitvorming die hen aan-
belangt.

Daartoe is een aangepast samenwerkingspro-
tocol opgesteld tussen de verschillende gefede-
reerde entiteiten. Dit protocol doet nu de ron-
de ter ondertekening. Op basis van dit proto-
col wordt een aparte financieringsovereen-
komst afgesloten tussen de Vlaamse Gemeen-
schap en de Federale Overheidsdienst (FOD)
Externe Communicatie waarin onder andere
bepaald wordt dat de Vlaamse Gemeenschap
over beslissings- en bestedingsverantwoorde-
lijkheid beschikt met betrekking tot haar fi-
nanciële bijdrage.

Het aangepaste protocol voorziet verder in een
uitbreiding van het Beschermcomité met,
naast de minister-president van de Vlaamse
Regering, de vice-minister-presidenten van de
Vlaamse Regering en de voorzitter van het
Vlaams Parlement. Het Beschermcomité wordt
dus niet langer alleen voorgezeten door de eer-
ste minister, maar door de eerste minister en de
ministers-presidenten van de gemeenschappen
en de gewesten.

Het Uitvoerend Comité wordt vanaf nu voor-
gezeten door de voorzitter van het Uitvoerend
Secretariaat en de co-voorzitters namens de ge-
meenschappen en de gewesten (de minister-
president en de vice-minister-presidenten of
hun afgevaardigden).

In de verschillende werkgroepen (Communica-
tie, Economie, Budget, Sport & Jongeren 
en Diverse Activiteiten) zitten vertegenwoordi-
gers van de Vlaamse overheid.

Per 1 december 2004 werd vanuit de admini-
stratie Kanselarij en Voorlichting een perso-
neelslid aangesteld als verbindingsagent tussen
de federale en de Vlaamse overheid. Dit perso-
neelslid is twee dagen per week fysiek aanwe-
zig op het Uitvoerend Secretariaat en is onder
andere belast met het mede toezicht houden
op de samenstelling van het programma van
"175 jaar België" en de besteding van de finan-
ciële middelen, waarbij er in het bijzonder op
toegezien wordt dat Vlaanderen of Vlaamse
initiatieven voldoende en op correcte wijze aan
bod zullen komen.

2. Het jongerenproject waarvan sprake in de par-
lementaire vraag, heeft als titel "Objectief
1.7.5." en is opgenomen in de kalender van het
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feestjaar die werd goedgekeurd door het Uit-
voerend Comité. Een vertegenwoordiger van
mijn Kabinet* zit in het Uitvoerend Comité,
heeft kennis genomen van dit initiatief en zag
geen bezwaren. Dit project wordt in Vlaande-
ren volledig uitgewerkt door de Stichting
Vlaamse Schoolsport. Zoveel als mogelijk zal
rekening gehouden worden met de geldende
eindtermen voor de doelgroep.

3. De doelgroep van het project is duidelijk be-
paald: het betreft leerlingen uit het vijfde jaar
lager onderwijs. Het is de bedoeling dat alle
Vlaamse lagere scholen eind januari / begin fe-
bruari een brief ontvangen vanwege de minis-
ter-president, de Vlaamse minister bevoegd
voor Onderwijs en eventueel de Vlaamse mi-
nister bevoegd voor Sport en Jeugd waarin de
lagere scholen, vrijblijvend, worden uitgeno-
digd deel te nemen aan het project. Een ont-
werp van brief wordt opgesteld door het Uit-
voerend Secretariaat. De scholen beslissen au-
tonoom al dan niet aan dit project deel te ne-
men.

4. Het project bestaat uit twee delen.

Enerzijds worden er vanaf de maand maart
2005 een aantal wandelingen/zoektochten ge-
organiseerd waarvoor de deelnemende scholen
een didactisch pakket ontvangen. Dit pakket
bevat een aantal uitgestippelde trajecten met
een bijhorende vragenlijst en een tas met sport-
materiaal nodig om onderweg een aantal op-
drachten te kunnen uitvoeren. Het is de bedoe-
ling dat zij drie soorten wandelingen afleggen.
Eén in de eigen gemeente, één in de wijdere
omgeving van de gemeente en één in Brussel.
De vragenlijsten bestaan uit vragen over de ge-
meente, haar omgeving, de aanwezige (federale
en gemeenschaps-) instellingen, culturele en
historische aspecten, enzovoort. De didactis-
che pakketten zullen gekoppeld worden aan de
in het vijfde jaar lager onderwijs geldende
eindtermen**.

Het tweede deel is een groot evenement op 25
juni in en rond het Koning Boudewijnstadion.
Het is de betrachting om ten minste 175 scholen
te laten deelnemen aan dit evenement. Van elke
deelnemende school moeten een aantal leerlin-
gen in de omgeving van het Koning Boudewijn-
stadion op zoek gaan naar antwoorden op vra-
gen die hen gesteld worden. Om de correcte ant-
woorden te vinden, moeten zij aan de hand van
moderne technologieën (gsm, walkie-talkie) een
beroep doen op hun collega-leerlingen die zich
in het stadion bevinden (dit onderdeel wordt
verder uitgewerkt in de loop van de volgende
maanden). Daarnaast worden in het stadion
ook een aantal sportieve activiteiten georgani-
seerd waaraan de verschillende scholen zullen
deelnemen en waarbij ontmoetingen met voo-
raanstaande figuren uit de (Belgische) sportwe-
reld op het programma staan.

5. Het "Objectief 1.7.5." is begroot op 568.000
euro. De kosten hiervoor worden gedeeld ge-
dragen door de verschillende financierende
partijen (federale overheid, gemeenschappen
en gewesten en private partners). Het Vlaamse
deel van dit bedrag komt uiteraard uit de be-
grote Vlaamse bijdrage van maximaal 1,1 mil-
joen euro.

Vraag nr. 53
van 16 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vlaamse scholen   –   Leerlingen uit Wallonië

1. Kan de minister voor het lopende schooljaar
een overzicht verstrekken van het aantal leer-
lingen uit Wallonië dat ingeschreven is in
Vlaamse basis- en secundaire scholen ?

2. Kan hij tevens preciseren hoeveel er daarvan ge-
domicileerd zijn in Waalse faciliteitengemeenten
en andere Waalse taalgrensgemeenten ?

3. Ten slotte, hoeveel leerlingen worden er met
georganiseerd vervoer in Waalse gemeenten
opgehaald ?

Antwoord

I. Basisonderwijs

1. Hierbij het aantal leerlingen gedomicilieerd in
Wallonië die ingeschreven zijn in een Vlaamse
basisschool, per woonplaats van de leerling:
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* Formeel is de heer Jean Eliaerts, adjunct-kabinetschef, lid

van het Uitvoerend Comité; tijdens desbetreffende verga-
dering van het Uitvoerend Comité heeft hij zich laten ver-
vangen door de heer Torn Troch.

** Vanuit de werkgroep is de vraag gesteld de ontworpen
pakketten te laten valideren door het departement Onder-
wijs.



NIS-Code Fusiegemeente Faciliteiten Taalgrens Leerlingen
25005 Beauvechain X 160

25014 Braine-l’Alleud X 176

25015 Braine-le-Château X 96

25018 Chaumont-Gistoux 56

25023 Court-Saint-Etienne 19

25031 Genappe 7

25037 Grez-Doiceau X 193

25043 Incourt 32

25044 Ittre 43

25048 Jodoigne X 179

25050 La Hulpe X 52

25068 Mont-Saint-Guibert 16

25072 Nivelles 22

25091 Rixensart X 153

25105 Tubize X 299

25107 Villers-la-Ville 11

25110 Waterloo X 194

25112 Wavre X 149

25117 Chastre 3

25118 Helecine X 51

25119 Lasne 78

25120 Orp-Jauche 73

25121 Ottignies-Louvain-L-N 51

25122 Ramillies 28

25123 Rebecq X 118

25124 Walhain 12

51004 Ath 19

51008 Beloeil 1

51009 Bernissart 83

51012 Brugelette 3

51014 Chievres 2

51017 Ellezelles X 102

51065 Frasnes-lez-Anvaing 134

52010 Chapelle-lez-Herlaimont 1

52011 Charleroi 26

52012 Châtelet 1

52015 Courcelles 5
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52018 Farciennes 1

52021 Fleurus 3

52022 Fontaine-l’Evêque 4

52025 Gerpinnes 1

52043 Manage 5

52048 Montigny-le-Tilleul 1

52055 Pont-a-Celles 4

52063 Seneffe 3

52075 Les Bons Villers 5

53014 Boussu 2

53020 Dour 1

53046 Lens 5

53053 Mons 6

53065 Quaregnon 2

53068 Quievrain 1

54007 Mouscron/Moeskroen X X 404

54010
Comines-Warneton/Komen-
Waasten

X X 271

55004 Braine-le-Comte 70

55010 Enghien/Edingen X X 240

55022 La Louviere 16

55023 Lessines X 212

55039 Silly X 96

55040 Soignies 17

55050 Ecaussinnes 6

56011 Binche 2

56049 Merbes-le-Château 1

56078 Thuin 5

56087 Morlanwelz 2

56088 Sivry-Rance 1

57003 Antoing 7

57018 Celles X 68

57027 Estaimpuis X 44

57062 Pecq X 60

57064 Peruwelz 3

57072 Rumes 1

57081 Tournai 91

57093 Brunehaut 2

57094 Leuze-en-Hainaut 10
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57095 Mont-de-l’Enclus X 135

61010 Burdinne 5

61028 Heron 2

61031 Huy 4

61063 Verlaine 3

61068 Villers-le-Bouillet 3

61072 Wanze 2

62003 Ans 9

62006 Awans X 16

62011 Bassenge X 62

62022 Chaudfontaine 1

62027 Dalhem 28

62032 Esneux 1

62038 Fleron 2

62051 Herstal 5

62060 Juprelle X 16

62063 Liege 28

62079 Oupeye 11

62093 Saint-Nicolas 3

62096 Seraing 1

62099 Soumagne 1

62100 Sprimont 1

62108 Visé X 27

62118 Grâce-Hollogne 6

62119 Blegny 3

62120 Flemalle 1

62122 Trooz 1

63003 Aubel 24

63012 Bullingen 1

63023 Eupen 1

63035 Herve 4

63061 Raeren 1

63076 Theux 1

63079 Verviers 1

63088 Plombieres 14

64008 Berloz X 26

64015 Braives 5

64021 Crisnee X 16

64023 Donceel 9
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64029 Geer X 8

64034 Hannut X 124

64047 Lincent X 43

64056 Oreye X 14

64063 Remicourt 8

64065 Saint-Georges-sur-Meuse 1

64074 Waremme X 28

64075 Wasseiges 5

64076 Faimes 7

81001 Arlon 2

81015 Messancy 1

82003 Bastogne 1

82005 Bertogne 1

82009 Fauvillers 1

82014 Houffalize 2

82032 Vielsalm 1

83012 Durbuy 1

84043 Neufchâteau 1

91005 Anhee 2

91034 Dinant 2

91054 Gedinne 4

91059 Hamois 3

91064 Havelange 1

91072 Houyet 3

91141 Yvoir 3

91142 Hastiere 1

92003 Andenne 4

92006 Assesse 4

92035 Eghezee 12

92048 Fosses-la-Ville 3

92054 Gesves 5

92094 Namur 21

92097 Ohey 23

92101 Profondeville 2

92137 Sambreville 2

92138 Fernelmont 1

92140 Jemeppe-sur-Sambre 4

92141 La Bruyere 1

92142 Gembloux 14
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2. In bovenstaande tabel zijn de Waalse taal-
grensgemeenten met faciliteiten voor de Ne-
derlandstaligen in de kolom "faciliteiten" aan-
gegeven met een "x".

De andere Waalse gemeenten gelegen aan de
taalgrens zijn in de kolom "taalgrens" aange-
geven met een "x".

3. Het aantal leerlingen dat op 1 februari 2004
met georganiseerd vervoer in Waalse gemeen-
ten is opgehaald, is voor het basisonderwijs
173. Dit zijn leerlingen die regelmatig (dus niet
occasioneel) en georganiseerd worden opge-
haald door een VZW, een school of om het
even welke andere entiteit op het grondgebied
van het Waalse gewest, en door middel van
een voertuig van negen plaatsen of meer, be-
stuurder inbegrepen.

II. Secundair onderwijs

1. Het aantal leerlingen uit Wallonië dat inges-
chreven is in de Vlaamse secundaire scholen
bedraagt 2.493.

2. Daarvan zijn er 485 gedomicilieerd in de
Waalse taalgrensgemeenten met faciliteiten
voor de Nederlandstaligen en 1.036 in de an-
dere Waalse taalgrensgemeenten.

3. Onder georganiseerd vervoer wordt bedoeld
"de regelmatige ophaling door een VZW, een
school of welke andere entiteit ook op het
grondgebied van de andere gemeenschap".

Op teldatum van 30 januari 2004 werden er
voor het secundair onderwijs 25 secundaire
leerlingen met georganiseerd vervoer in de
Waalse gemeenten opgehaald.

93014 Couvin 1

93088 Walcourt 3

93090 Viroinval 3
Totaal 5.172
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Vraag nr. 54
van 16 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vervangingspool Brussel en Rand   –   Stand van
zaken

Enige jaren geleden liet de toenmalige minister
van Onderwijs mij weten dat de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling in de zone Brussel, Dil-
beek, Halle en Vilvoorde onvoldoende kandidatu-
ren vond om de vacatures in de vervangingspools
van het onderwijs op te vullen.

Kan de minister meedelen of dat probleem zich
op dit ogenblik nog voordoet ?

Antwoord

Enkele jaren geleden kampte de arbeidsmarkt
met een lerarentekort. Bijgevolg geraakten niet
alle vacatures ingevuld. De tekorten waren het
grootst in de zones Brussel, Dilbeek, Halle en Vil-
voorde. Intussen is de arbeidsmarkt veranderd en
zijn de tekorten afgenomen. Toch blijven de opge-
somde zones kampen met tekorten.

In de betrokken zones zijn er vooral onderwijzers
te weinig. Daarnaast zijn er nog enkele kleinere
tekorten aan leerkrachten Nederlands, Frans en
katholieke godsdienst.

Zone Onderwijzer Nederlands Frans Katholieke godsdienst Totaal tekort in 
absolute cijfers

Dilbeek 27 3,4 3,5 1,5 38
Brussel 30 0 2,5 3,5 45
Halle 20,5 1,2 2,9 3,5 40
Vilvoorde 27 2,5 0,25 3 38

(bron: vdab)

Ik wil erop wijzen dat de tekorten in absolute cijfers niet zo groot zijn en dat de situatie de afgelopen ja-
ren sterk verbeterd is, ook in Brussel en in de Rand. Ter vergelijking geef ik de evolutie (in absolute cij-
fers) van het totale aantal tekorten in de vermelde zones in de afgelopen drie jaar:

Zone April 2002 April 2003 April 2004

Dilbeek 77 60,5 45
Brussel 107 90 64
Halle 65 57 37,5
Vilvoorde 76 59 39
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Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger wel-
licht weet, is de vervangingspool aan een grondige
herziening toe. Op basis van de evaluatie door
mijn administratie werd de vervangingspool na de
selectie van november 2004 voor het huidige
schooljaar bevroren, omdat al een bezettings-
graad van 89 % bereikt was, die vergeleken met
het schooljaar 2003-2004 duidelijk hoger ligt.

Het is de bedoeling om de vervangingspool in sa-
menspraak met vakbonden en inrichtende mach-
ten te optimaliseren tegen volgend schooljaar.
Eén van de denksporen is om de vervangingspool
te focussen op knelpuntregio's en -vakken. In deze
hypothese wordt dan ook aan de hierboven ver-
melde zones gedacht.

Uiteraard kan ik hierover nog geen definitieve uit-
spraak doen, omdat er in afwachting van het
afronden van de al ingezette consultaties nog geen
beslissing genomen werd.

Vraag nr. 55
van 16 december 2004
van de heer  JAN PEUMANS

NV’s met overheidsparticipatie   –   Overzicht

Zie:
Vlaams minister van Bestuurszaken, Buitenlands
Beleid, Media en Toerisme
Vraag nr. 49
van 16 december 2004
van de heer Jan Peumans
Blz. 1019

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister
van Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en
Toerisme.

Vraag nr. 57
van 16 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

De Lijn   –   Leerlingenvervoer

Scholen kunnen op verschillende manieren hun
leerlingenvervoer organiseren. Via het bestaande
openbaarvervoeraanbod, namelijk de reguliere lij-

nen, op eigen kosten georganiseerd door de scho-
len, schoolgroepen of koepels, of via leerlingen-
vervoer dat gefinancierd wordt door de Vlaamse
overheid.

Sinds 2001 heeft De Lijn de organisatie van dit
laatste op zich genomen. Dit soort vervoer richt
zich vooral tot het buitengewoon onderwijs. De
ophaalroutes worden door de school en in samen-
spraak met De Lijn opgemaakt.

1. Kan de minister per provincie meedelen waar
dergelijk leerlingenvervoer wordt georgani-
seerd ?

2. Waarom wordt voor dergelijk leerlingenver-
voer gekozen ?

3. Wat is de kostprijs hiervan voor De Lijn ?

4. Is deze vorm van leerlingenvervoer voldoende
efficiënt en rendeert de investering ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Vandenbroucke (vraag nr. 57) en Van
Brempt (nr. 44).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams mi-
nister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelij-
ke Kansen.

(Gecoördineerd antwoord: Bulletin van Vragen en
Antwoorden nr. 12 van 13 mei 2005 – red.)

Vraag nr. 74
van 23 december 2004
van de heer  KOEN VAN DEN HEUVEL

Werkzoekenden   –   Profielbepaling

Ik verwijs naar de IZA Discussion paper No 1418
van november 2004, A Danish Profiling System
(ftp://ftp.iza.org/dps/dp1418.org), waarin een sta-
tistisch model wordt beschreven waarmee in De-
nemarken het profiel van nieuwe werkzoekenden
wordt bepaald. 

Wanneer iemand werkzoekende wordt, "voor-
spelt" het model of hij of zij al dan niet langdurig
werkloos zal zijn. De wijze waarop de werkzoe-
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kende door de arbeidsbemiddelingsdienst wordt
begeleid, is gedeeltelijk bepaald door die "voor-
spelling".

1. Wordt iets dergelijks ook gehanteerd door de
VDAB ? 

2. Zo ja, hoe wordt zo’n methode geëvalueerd ?
Zo neen, wordt de eventuele invoering ervan
gepland ?

Antwoord

1. Neen momenteel gebruikt de VDAB geen zo-
genaamd "profilingmodel" dat de kans op
langdurige werkloosheid van een werkzoeken-
de berekent. De voornaamste redenen hiervoor
zijn:

– uit de internationale literatuur (C. Payne J.
Payne. Early Identification of the Long
Term Unemployed, PSI Research Discussi-
on Paper 4; M. Frölich M. Lechner H. Stei-
ger, Statistically Assisted Programme Selec-
tion - International Experiences and Poten-
tial Benefits for Switzerland, SIAW) blijkt
dat de resultaten en de toegevoegde waarde
van "profiling" niet altijd overtuigend zijn
en sterk afhangen van de aard en de kwali-
teit van de beschikbare data. Dit wordt
trouwens bevestigd door de IZA Discussion
paper zelf. Het Deens model presteert welis-
waar beter dan vergelijkbare modellen in
andere landen. Desalniettemin levert het
Deens model, globaal gesproken, slechts in
66% van de gevallen een correcte "voorspel-
ling" op.

– in het kader van een Viona-onderzoek (J.
Bollens V. Heylen S. Vos, Evaluatie van de
huidige screeningspraktijk in het kader van
een preventief activerend beleid, HIVA,
2003) werd, bij wijze van experiment, reeds
gepoogd om "profiling" toe te passen op de
toen beschikbare data van de VDAB. De
resultaten waren niet overtuigend en sloten
aan bij de ervaringen in andere landen 
(Viona: Vlaams Interuniversitair onderzoeks-
netwerk Arbeidsrapportering - red.).

Het "getrapte" begeleidingsmodel, dat momenteel
toegepast wordt in de VDAB, maakt gebruik van

groepskenmerken (leeftijd, scholing) om te bepa-
len hoe snel een werkzoekende actief benaderd
zal worden door de VDAB. Het steunt met andere
woorden op de zogenaamde deterministische aan-
pak.

2. De VDAB plant inderdaad de ontwikkeling
van een nieuwe methode om het tijdstip van de
start en de inhoud van de begeleiding van
werkzoekenden te helpen bepalen, en de rol
van de consulent wordt natuurlijk nooit volle-
dig uitgeschakeld en dit zou ook niet wenselijk
zijn. De VDAB wil gebruik maken van de mo-
gelijkheden die de nieuwe werking, in casu de
automatische matching van werkzoekenden en
vacatures, biedt.

De VDAB denkt dat een systematische verge-
lijking tussen de competentieprofielen van
werkzoekenden en de succesvolle competentie-
profielen op de arbeidsmarkt (de zogenaamde
competentiebalans) in combinatie met korte,
gerichte bevragingen (quick scans) van werk-
zoekenden, op termijn zal toelaten om op gere-
gelde tijdstippen, per individuele werkzoeken-
de, een gefundeerd oordeel te vellen over:

1) of een werkzoekende al of niet begeleiding
nodig heeft;

2) welke begeleiding de kans op succes het
meest verhoogt.

Kortom, er wordt gemikt op een "targeting-
model" (= geeft een indicatie van de meest
geschikte begeleiding), wat in de literatuur
(Statistically Assisted Programme Selection
- International Experiences and Potential
Benefits for Switzerland) als superieur bes-
chouwd wordt ten opzichte van een "profi-
lingmodel" (= enkel indicatie van het al dan
niet nodig zijn van begeleiding).

Dit is een ambitieuze doelstelling die nog
veel tijd en inspanning zal vergen. De
VDAB zal dit via een Equal-project met be-
hulp van binnenlandse en buitenlandse
partners trachten te realiseren. Hierbij wor-
den partners uit universitaire middens al-
sook uit de sector van de arbeidsbemidde-
ling gesolliciteerd.
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INGE VERVOTTEH
VLAAMS MINISTER 
VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID 
EN GEZIN

Vraag nr. 47
van 14 december 2004
van de heer  STEFAAN SINTOBIN

Autistische kinderen   –   Opvang tijdens schoolva-
kanties

Ouders met autistische kinderen hebben er soms
ook nood aan om even afstand te kunnen nemen
van hun weinig benijdenswaardige situatie. Tij-
dens schoolvakanties blijkt dat, wegens gebrek
aan gespecialiseerde opvang, heel weinig te luk-
ken. Nog moeilijker om tijdens schoolvakanties
even te ontspannen, is het voor alleenstaande ou-
ders met autistische kinderen.

Blijkbaar is opvang voor autistische kinderen tij-
dens de schoolvakanties weinig gestructureerd en
georganiseerd.

Wat is de huidige situatie inzake gespecialiseerde
opvang vanwege de overheid voor autistische kin-
deren tijdens schoolvakanties ?

Antwoord

De Vlaamse Gemeenschap nam in de jongste ja-
ren vele initiatieven om tegemoet te komen aan de
nood aan kinderopvang. Naast het basisaanbod
ontstond er een verruimd aanbod inzake kinder-
opvang, om zoveel mogelijk te beantwoorden aan
de specifieke vragen van gezinnen. Het aanbod
werd de laatste jaren verruimd met flexibele op-
vang, met inclusieve opvang van kinderen met een
specifieke zorgbehoefte, met vroege of late op-
vang, ... Het blijkt evenwel niet mogelijk om voor
alle vragen een opvangantwoord te creëren.

Ik besef dat gespecialiseerde opvangmogelijkhe-
den voor kinderen in bepaalde situaties enorm be-
langrijk zijn om de draaglast van gezinnen te ver-
lichten. De beperktheid van de middelen en de
noodzaak om ze efficiënt in te zetten, laten echter
niet toe om een geografisch gespreid netwerk van
opvangvoorzieningen op te richten, afgestemd op
elke specifieke zorgbehoefte. Bovendien moeten

de grenzen van de mogelijkheden van kinderop-
vang bewaakt worden. Kinderopvang is niet te
vergelijken met een aanbod van medische
zorgverstrekking, therapie of residentiële en semi-
residentiële voorzieningen voor personen met een
handicap. Dit zijn andere opdrachten waar de no-
dige specifieke deskundigheid vereist is.

Binnen de initiatieven voor buitenschoolse op-
vang bestaat echter de mogelijkheid om in opvang
te voorzien voor kinderen met een specifieke
zorgbehoefte. Hiervoor kunnen de initiatieven een
extra subsidie ontvangen. Daarnaast is er een toe-
lage mogelijk voor voorzieningen die een structu-
reel aanbod uitbouwen. De aard van de specifieke
zorgbehoefte van kinderen in de kinderopvang
wordt echter niet geregistreerd, zodat ik niet kan
weten hoeveel kinderen met autisme worden op-
gevangen in de kinderopvang.

Ik weet wel dat Kind en Gezin ernaar streeft om
alle gesubsidieerde voorzieningen te sensibiliseren
voor de opvang van kinderen met een specifieke
zorgbehoefte. Momenteel zijn er 277 kinderop-
vangvoorzicningen die verklaren open te staan
voor de opvang van kinderen met autisme.

Tot slot wil ik ook vermelden dat een aantal loka-
le particuliere organisaties zich inzetten om kin-
deren met autisme op te vangen of vakantiekam-
pen te organiseren. Deze organisaties worden
veelal financieel ondersteund door onder andere
de lokale en provinciale overheden.

Vraag nr. 52
van 21 december 2004
van de heer  TOM DEHAENE

Zorgverzekering   –   Europa-conformisering

Met een decreet van 30 april 2004 werd de Vlaam-
se zorgverzekering aangepast aan de Europese re-
gelgeving (werkstaatcriterium i.p.v. woonstaatcri-
terium).

1. Hoeveel buitenlanders (bv. grensarbeiders uit
Nederland) werden mee opgenomen in het toe-
passingsgebied van de zorgverzekering naar
aanleiding van het decreet van 30 april 2004
(Belgisch Staatsblad van 9 juni 2004) ?

2. Hoeveel dragen deze buitenlanders hiervoor
bij ?
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3. Welke problemen rijzen er nog in het licht van
het Europees recht m.b.t. de zorgverzekering ?

Antwoord

1 Met de aanpassing van het decreet van 30
maart 1999 houdende de organisatie van de
zorgverzekering door het decreet van 30 april
2004, werd onder andere de personele toepas-
singssfeer van het decreet gewijzigd. Door deze
wijziging werd tegemoetgekomen aan een be-
langrijke opmerking van de Europese Com-
missie inzake de niet-overeenstemming van de
Vlaamse regelgeving met de geldende Europe-
se regelgeving (in casu de Europese verorde-
ning 1408/71).

Door de voormelde wijziging werden onder
andere volgende bepalingen in het decreet in-
gevoegd:

a) elke persoon, woonachtig in het Nederland-
se taalgebied of het tweetalige gebied Brus-
sel-Hoofdstad, voor wie uit eigen recht, op
grond van de aanwijzingsregels van veror-
dening (EEG) nr. 1408/71, het socialezeker-
heidsstelsel van een andere lidstaat van de
Europese Unie of van een andere staat die
partij is bij de Europese Economische
Ruimte van toepassing is, valt niet onder het
toepassingsgebied van dit decreet;

b) elke persoon, die niet in België woont, en
voor wie uit eigen recht, omwille vante-
werkstelling in het Nederlandse taalgebied,
op grond van de aanwijzingsregels vanve-
rordening (EEG) nr. 1408/71, het socialeze-
kerheidsstelsel van België van toepassing
is,moet aangesloten zijn bij een erkende
zorgkas;

c) elke persoon, die niet in België woont, en
voor wie uit eigen recht, omwille vante-
werkstelling in het tweetalige gebied Brus-
sel-Hoofdstad, op grond van deaanwij-
zingsregels van verordening (EEG) nr.
1408/71, het socialezekerheidsstelsel van-
België van toepassing is, kan vrijwillig aan-
sluiten bij een erkende zorgkas.

Met de personen sub a) worden de uitgaande
grensarbeiders bedoeld, terwijl met de perso-
nen sub b) en c) de inkomende grensarbeiders
in de respectieve taalgebieden worden bedoeld.

Er zijn nog geen concrete cijfers beschikbaar
over het aantal inkomende grensarbeiders die
op dit ogenblik reeds aangesloten zijn bij een
erkende zorgkas.

Theoretisch kunnen wel cijfers worden weerge-
geven met betrekking tot het aantal inkomen-
de grensarbeiders die aan de aansluitingsplicht
onderworpen zijn. Op basis van de cijfers van
het Steunpunt Werkgelegenheid, Arbeid en
Vorming (aantal inkomende grensarbeiders
vanuit Duitsland, Frankrijk, Luxemburg en
Nederland op 30 juni 2004) worden per pro-
vincie volgende aantallen vooropgesteld:

Inkomende grensarbeiders

Provincie Aantal

Antwerpen 2.929
Brussel 628
Vlaams-Brabant 83
West-Vlaanderen 4.207
Oost-Vlaanderen 1.927
Limburg 1.753

Totaal 11.527

2 De inkomende grensarbeiders die onderwor-
pen zijn aan de aansluitingsplicht in het kader
van de Vlaamse zorgverzekering of die gebruik
kunnen maken van de mogelijkheid tot vrijwil-
lige aansluiting in het kader van de Vlaamse
zorgverzekering, betalen in voorkomend geval
de bijdragen bedoeld in artikel 17 van het be-
sluit van de Vlaamse Regering van 28 septem-
ber 2001 houdende de erkenning, de registratie
en de machtiging, en houdende de aansluiting,
de aanvraag en de tenlasteneming in het kader
van de zorgverzekering.

Voor de periode 1 december 2001-31 december
2002 bedroeg de ledenbijdrage voor iedereen
10 €. Sedert 1 januari 2003 bedraagt de bijdra-
ge per kalenderjaar 25 € of 10 € voor een per-
soon met een recht op verhoogde tegemoetko-
ming in het kader van de verplichte ziektever-
zekering.

Tot 31 december 2006 zal het betalen van
eventueel verschuldigde ledenbijdragen uit het
verleden mogelijk zijn zonder sanctie.

3. Om volledig tegemoet te komen aan de opmer-
kingen van de Europese Commissie dienen in
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de nabije toekomst nog de volgende aangele-
genheden te worden geregeld:

a) de regularisatieregeling opgenomen in arti-
kel 5, tweede lid, van het decreet van 30
maart 1999 houdende de organisatie van de
zorgverzekering dient nog te worden aange-
past (toepassing van het principe van de ve-
rordening 1408/71 inzake gelijkschakeling
van Europese sociale verzekeringstijdvak-
ken);

b) de gelijkstelling met door de Vlaamse Re-
gering erkende professionele zorgverleners
of zorgvoorzieningen moet geregeld wor-
den voor professionele zorgverleners en
zorgvoorzieningen gevestigd in een andere
lidstaat dan België (toepassing van de Euro-
pese principes inzake vrij verkeer van dien-
sten en personen);

c) een regeling dient te worden uitgewerkt zo-
dat personen, verblijvend in een andere lid-
staat dan België, zich, indien zij rechten
kunnen doen gelden in het kader van de
Vlaamse zorgverzekering, kunnen laten in-
diceren zonder zich noodzakelijk te moeten
wenden tot een door de Vlaamse Regering
erkend gemachtigd indicatiesteller die in
België gevestigd is (toepassing van de Euro-
pese principes inzake vrij verkeer van dien-
sten en personen).

Vraag nr. 58
van 23 december 2004
van de heer  TOM DEHAENE

Verenigingen waar armen het woord nemen   –
Subsidiëring

Zijn er cumulbeperkingen inzake de subsidiëring
van verenigingen waar armen het woord nemen in
het kader van het decreet van 21 maart 2003 be-
treffende de armoedebestrijding ?

Zo ja, wat is hiervoor de verantwoording ?

Antwoord

Het decreet van 21 maart 2003 betreffende de ar-
moedebestrijding voorziet nergens in cumulbeper-
kingen inzake subsidiëring van verenigingen waar

armen het woord nemen. De subsidiëring van ve-
renigingen waar armen het woord nemen, gebeurt
immers via het Vlaams Netwerk van verenigingen
waar armen het woord nemen. Artikel 9 van het
decreet bepaalt dat het Vlaams Netwerk inhoude-
lijk en financieel de verenigingen ondersteunt die
voldoen aan de in artikel 8 opgesomde voorwaar-
den. De overheid subsidieert dus niet rechtstreeks
de verenigingen waar armen het woord nemen
maar geeft wel, op basis van een meerjarenplan
en eenjaarplan, een subsidiebedrag aan het
Vlaams Netwerk. In een overeenkomst worden de
besteding van die middelen en de wijze van veran-
twoording vastgelegd.

Afgezien van het feit dat er geen expliciete ver-
melding is opgenomen in het decreet betreffende
de armoedebestrijding kunnen we wel stellen dat
dubbele subsidiëring voor dezelfde activiteiten
principieel niet kan.

Heel wat verenigingen waar armen het woord
nemen, zijn ontstaan vanuit het vrijwilligerswerk
of hebben vroeger vanuit deze bron subsidies ge-
kregen. Het decreet van 23 maart 1994 betref-
fende het georganiseerd vrijwilligerswerk in de
welzijns- en gezondheidssector bepaalt in artikel
14 wel expliciet dat de subsidie in geen geval
wordt toegekend indien voor de bedoelde activi-
teiten reeds subsidies worden verleend met toe-
passing van enige andere wettelijke, decretale of
verordenende bepaling. In die zin is het mogelijk
dat verenigingen die erkend waren als vrijwilli-
gersorganisatie en nu financiële ondersteuning
ontvangen via het decreet betreffende de armoe-
debestrijding, niet langer recht hebben op een
subsidie vanuit het vrijwilligerswerk voor dezelf-
de opdrachten.

DIRK VAN MECHELENH

VLAAMS MINISTER 
VAN FINANCIËN EN BEGROTING 
EN RUIMTELIJKE ORDENING

Vraag nr. 39
van 16 december 2004
van de heer  JAN PEUMANS

Dading Vlaams Gewest - NV Maasland   –   Verant-
woording

Op 14 juli wordt door de leden van de toenmalige
regering Dirk Van Mechelen en Patricia Ceysens
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een dadingsovereenkomst getekend tussen het
Vlaams Gewest en de NV Maasland Groefuitba-
ting. Deze dading houdt in dat men in totaal een
som van 867.627 euro betaalt aan de NV Maas-
land Groefuitbating.

De betaling zal gebeuren respectievelijk 50 % via
het Grindfonds en 50 % via de begroting van het
Vlaams Fonds voor de Lastendelging overeen-
komstig artikel 53 van het decreet van 21 decem-
ber 1994 houdende bepaling en tot begeleiding
van de begroting 1995.

Het Grindfonds moet in die zin aangepast worden
zodat men een afwijking kan aanvragen van het
betrokken artikel ; de betaling vanuit het Vlaams
Fonds kan via een beslissing van de Vlaamse Re-
gering.

Een dading van 867.627 euro is geen peulschil. In-
tegendeel !

Vele vragen rijzen hier dan ook.

1. Waarom werd tot deze dading overgegaan ?

2. Kan een ontslagnemende minister dit beschou-
wen als een lopende zaak ?

3. Waarom werd deze dading, als ze al noodzake-
lijk was, niet behandeld door de nieuwe rege-
ring ?

4. Werd deze dading vooraf goedgekeurd door de
toenmalige Vlaamse Regering ? Zo ja, wanneer ?

5. Wat was de juiste status van het dossier op ger-
echtelijk vlak ? Bij welke rechtbank was dit in
behandeling ?

6. Wat waren de argumenten van de advocaat
van het Vlaams Gewest om de gerechtelijke
procedure stop te zetten en over te gaan tot de-
ze dure dading ? Heeft men alle rechtsmidde-
len uitgeput op dit vlak ?

7. Hoe valt te verklaren dat in de memorie van
toelichting bij het voorontwerp van program-
ma-decreet bij de tweede aanpassing van de
begroting 2004 geen enkele toelichting vermeld
wordt :

– met name, waarom is het aangewezen een
dadingsovereenkomst af te sluiten met de
NV Maasland ;

– met name, waarom wordt het bedrag van de
dading niet toegelicht ? Met andere woor-
den, hoe komt men aan dit bedrag ?

8. In de memorie van toelichting staat dat "om-
dat destijds was afgesproken dat de compensa-
tie zou geschieden binnen het kader van het
grinddecreet".

Met wie, wanneer en waarom is deze afspraak
gemaakt ?

9. Is het logisch dat de vergoeding van een indivi-
dueel bedrijf ten laste wordt gelegd van de vol-
ledige sector ? Waarop is dit gebaseerd ? Welke
band is hier met de herstructurering van de
terreinen ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Moerman (vraag nr. 20) en Van Mechelen
(nr. 39).

Antwoord

1. Misschien is het nuttig en verhelderend om
vooraf nog even te duiden wat een dading is.-
Om van een dading te kunnen spreken moet
aan onderstaande drie voorwaarden zijn vol-
daan :

– het moet gaan over een bestaand of toe-
komstig geschil,

– wederzijdse toegevingen,

– partijen hebben de uitdrukkelijke wil om
het geschil te beëindigen.

Aan deze voorwaarden was hier voldaan. Het
gaat over een zaak die reeds aansleepte van
1991 waarin meermaals door opeenvolgende
ministers en officiële instanties schriftelijke be-
loften gedaan zijn voor een compensatie. Zoals
uit de inhoudelijke analyse zal blijken moet
worden erkend dat vanuit het oogpunt van ad-
ministratief recht, beginselen van behoorlijk
bestuur en rechtszekerheid, de NV Maasland
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een ijzersterk dossier had tegen het Vlaams
Gewest.

Waarover ging het geschil, even de historiek
schetsen. 

In 1991 toonde Center Parcs zich kandidaat
om een domein te kopen in Lanklaar, op dat
ogenblik in eigendom van de NV Maasland
Groef uitbating (verder gewoon NV Maas-
land), om er een bungalowpark op te ontwik-
kelen.

Dit waren gronden waarop, tot dat ogenblik,
grinduitbating gebeurde door de NV Maas-
land.

De NV Maasland wou de grond wel verkopen
op voorwaarde dat ze garanties kregen om-
trent hun economische activiteiten, of met an-
dere woorden, dat ze de grindexploitatie voort
mochten zetten op andere terreinen.

Aangezien de oprichting van een dergelijk rec-
reatiepark extra tewerkstelling zou bieden aan
700 personen werd een beroep gedaan op di-
verse overheidsinstellingen en rechtspersonen
die betrokken waren bij de reconversieproble-
matiek in Limburg om een oplossing te vinden
voor dit probleem.

Op 10 oktober 1991 is er een vergadering op
het kabinet van de toenmalige gemeenschap-
sminister van Economie, Middenstand en
Energie, de heer Norbert De Batselier, met ver-
tegenwoordigers van zijn kabinet, een verte-
genwoordiger van de Kempische Steenkoolmij-
nen en een bestendig afgevaardigde van de
provincie Limburg.

Uit het verslag van de vergadering blijkt dat:

– Center Parcs de gronden zou verwerven;

– 2.800.000 ton grind dat in dit gebied niet
meer ontgonnen kan worden door de NV
Maasland zal voor de maatschappij opge-
nomen worden voorzien in de reserve van
het grindplan;

– Center Parcs de nodige vergunningen dien-
de te verkrijgen, dat wil zeggen gewestplan-
wijzigingen, bouwvergunningen, enzovoort.

Tijdens de voormelde vergadering had de mi-
nister zich sterk gemaakt dat zowel aan de
voorwaarden voor Center Parcs als Maasland
zou kunnen worden tegemoetgekomen.

Dit werd per brief door toenmalig minister De
Batselier bevestigd op 25 oktober 1991. Op ci-
taat:
"In het kader van het grindakkoord zal de NV
Maasland gecompenseerd worden voor de tonna-
ge grind die men als gevolg van het akkoord met
Center Parcs, niet meer kan ontginnen in het
ontginningsgebied van de mijnterreinen van Eis-
den zoals aangeduid op het gewestplan. Het be-
stuur Natuurlijke Rijkdommen en Energie zal
opdracht krijgen om de nodige metingen en bere-
keningen uit te voeren om dat tonnage exact te
bepalen. Deze compensatie zal gebeuren in de
potentiële reservegebieden zoals aangeduid in de
beleidsnota grind zoals goedgekeurd door de
Vlaamse Executieve op 31/7/1990."

Ook toenmalig minister Kelchtermans en de
voorzitter van de GOM (gewestelijke ontwik-
kelingsmaatschappij – red.) hadden kennis van
de voorwaarden voor het doorgaan van de ver-
koop, en de voorwaarden worden nogmaals
herhaald in stukken van 4 maart 1992. De
overheden hadden zich sterk gemaakt dat aan
de gestelde opschortende voorwaarde van de
koop-verkoopovereenkomst zou worden vol-
daan (nogmaals schriftelijk bevestigd door de
GOM Limburg op 15/5/1992).

Medio 1995 dringt Center Parcs aan op het de-
finitief ondertekenen van de verkoopovereen-
komst maar de voorwaarde tot compensatie
voor het verlies van de grindexploitatie is nog
steeds niet vervuld.

Op 28 juni 1995 schrijft Maasland een aange-
tekend schrijven naar de GOM in verband met
de vervulling van de opschortende voorwaar-
den.

De GOM had een bemiddelende rol tussen de
koper, verkoper en gewestelijke overheid en
richt zich tot de nieuwe gemeenschapsminister
van Economie en Leefmilieu en Ruimtelijke
Ordening.

In september 1995 is er een brief van de ge-
meenschapsminister van Economie, KMO,
Landbouw en Media gericht aan de voorzitter
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van de GOM. Op citaat:

"Het is mij bekend dat tussen de NV Maasland
en Center Parcs principiële samenwerkingsak-
koorden werden gesloten onder opschortende
voorwaarden, en tevens dat in 1991 een aantal
afspraken werden gemaakt met de toenmalige
bevoegde ministers....het niet in mijn bedoeling
ligt om op de eerder gemaakte afspraken terug
te komen.... Ik neem nota van de compensatie
voor de gederfde grindwinning van de NV Maas-
land, en zal, gelet op het belang van de investe-
ring van Center Parcs, als voogdijminister van
het grindfonds en de daaraan toegevoegde grind-
commissie nauwlettend toezien op de vrijwaring
van de rechten van de NV Maasland."

Op 3 oktober 1995 richt Maasland zich dan
rechtstreeks tot de minister, zet alle feiten nog
eens op een rij en verwijst daarbij naar de brief
aan de GOM.

Ondertussen waren de gebieden voor grindont-
ginning sterk gereduceerd conform het grind-
decreet en konden er geen ontginningsgebie-
den meer toegekend worden aan Maasland,
zodat de minister naar een financiële compen-
satie wenste over te stappen.

Binnen zijn budget was er evenwel niet in
ruimte voorzien om een financiële compensatie
door te voeren.

Op 19 december 1996 maakt Maasland het vol-
ledig dossier nogmaals over aan de minister en
vraagt na diverse besprekingen dat tegemoet
zou gekomen worden aan de beloften omdat
begin 1997 de grindwinning een nieuwe start
zou krijgen conform het grinddecreet.

Medio 1997 krijgt Maasland een brief waarin
staat:

"een grondige analyse wees uit dat mits het pro-
ject center parcs kadert in de Limburgse Recon-
versie en de bewuste afspraken hier rond ge-
maakt werden voor de tot standkoming van het
grindfonds, het logisch is dat de compensatie ge-
dragen wordt door het Limburgfonds."

Vervolgens komt het dossier op de tafel van de
Permanente Werkgroep Limburg "doch niet
behandeld bij gebrek aan beschikbare midde-

len. Het dossier zal terug aan de orde zijn, zo-
dra er budgettaire ruimte is."

Er werd een dagvaarding betekend op 28 mei
1999 aan de Vlaamse Regering in de persoon
van de Vlaamse minister van Economie met
burelen te 1040 Brussel, Wetstraat 34-36, 9de
verdieping.

Ondertussen blijft de administratie zich steu-
nen op één punctueel element in het dossier
om toch de procedure te blijven voeren, met
name het feit dat in het oorspronkelijke dossier
(begin jaren '90) geen termijn was bepaald
waarbinnen voor de NV Maasland de com-
pensatie moest gebeuren.

Maar ten gronde heb ik de zaak anders beke-
ken.

Er zijn immers een aantal argumenten om wel
degelijk een dading af te sluiten.

– Er is inderdaad het ontbreken van een ter-
mijn, doch waarbij er vooral onzekerheid is
over de vraag wanneer het "stilzitten van de
overheid" een fout wordt. Wat is een redelij-
ke termijn voor een dergelijke compensatie
? Mag dit bijna eeuwigdurend worden zon-
der van een fout in hoofde van de overheid
te kunnen spreken ?

– Er is onduidelijkheid op het vlak van de
verjaringstermijnen bij schuldvorderingen
op de overheid.

– Er is onzekerheid vanuit de context van be-
hoorlijk bestuur ( rechtzetten van het ges-
chondenvertrouwen, vermijden van nog
zwaardere budgettaire consequenties).

Wederzijdse toegevingen

Het bedrag van de hoofdeis was 2.082.305,6
euro . Dit bedrag samen met de gevorderde in-
tresten sinds 10 oktober 1991 (intrestvoet 7%)
tot 20 juli 2004 of 4668 dagen= 1.866.834,13,
of het totale bedrag dat gevorderd werd, be-
droeg 3.952.139,73 euro.

De dading werd uiteindelijk afgesloten geheel
conform de geest van het initiële akkoord, zijn-
de een compensatie in natura voor de gederfde
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economische activiteit van het bedrijf, zijnde
2,8 miljoen ton niet meer ontgonnen grind aan
0309867 euro per ton voor 2,8 miljoen ton of
een bedrag van 867.627,6 euro.

De wil van de partijen om het geschil te beëindi-
gen, was aanwezig.

Dit blijkt onder meer uit de veelvuldige con-
tacten die er tussen partijen zijn geweest. Al-
leen toen Maasland alle hoop op het verkrij-
gen van de beloofde compensatie had opgege-
ven en het haar rechten wilde vrijwaren, werd
een juridisch geding aanhangig gemaakt.

2 De vraag of men de ondertekening op 14 juli
2004 nog kon beschouwen als "lopende zaak"
of niet moet in het perspectief geplaatst wor-
den van de datum wanneer de optie werd ge-
nomen om de advocatenkantoren te laten on-
derhandelen over het afsluiten van een dading.

Ten eerste heeft men de nodige tijd genomen
om dit grondig te doen en ten tweede is men
daarbij immers niet over één nacht ijs gegaan.

De opdracht tot het sluiten van een dading is
gegeven voor de aanvang van de periode van
zogenaamde "lopende zaken" (vanaf
13.06.2004), en zelfs voor de periode waarin
aangemaand werd tot "terughoudendheid"
(01.05.2004). De opdracht is gegeven in de
loop van de maand maart 2004.

3. Zoals in het antwoord op de voorgaande vraag
reeds werd aangegeven, is de opdracht tot het
sluiten van de dading gegeven in de maand
maart en uiteindelijk maar gefinaliseerd in juli.
Op dat ogenblik kon een voor het Vlaams Ge-
west gunstige afloop worden bereikt, verder
uitstel kon het bereikte akkoord opnieuw op
de helling zetten.

4. Neen.

5. Het dossier was in behandeling bij de recht-
bank van eerste aanleg in Brussel
(AR99/5.9400/A).

6. De argumenten voor het afsluiten van een da-
ding zijn mijns inziens zeer rationeel.

Er was nu eenmaal contractueel afgesproken
dat er een compensatie zou komen. Ik verwijs
hiervoor naar de in supra geschetste historiek.

Blijven spelen op dat ene argument dat er geen
uitdrukkelijke timing of deadline voor de com-
pensatie was vastgelegd, zou nooit als een va-
label argument overeind blijven in een rechts-
zaak.

Dit is ook geen behoorlijk bestuur. De termijn
waarbinnen de beloofde compensatie moet ge-
beuren, mag niet onredelijk lang zijn, ook al is
er geen uitdrukkelijke deadline. Een klant die
iets aankoopt en op voorhand betaald heeft,
wil ook niet eeuwig wachten op de levering...

Recente ervaringen in andere dossiers neigen
mij echter nog meer te stellen dat dit een be-
leidsmatig verantwoorde beslissing is geweest.

Aan de hand van een recent voorbeeld wil ik
illustreren waartoe tot het uiterste blijven pro-
cederen, kan leiden.

Sinds 1975 was de firma Stagro NV eigenaar
van een stuk grond in de omgeving van Adin-
kerke / De Panne, dienstig voor de uitbating
ervan als zandgroeve. Het terrein werd initieel
aangekocht voor de prijs van ± 8 miljoen frank
(of 200.000 €). In de loop van 1980 wordt dit
echter een beschermd landschap. De verdere
uitbating van dit gebied als zandgroeve wordt
geweigerd door de toenmalig bevoegde instan-
tie.

Procedures worden gevoerd met een begineis
van 11,7 miljoen euro; de firma NV Stagro
gaat in 1986 in vereffening.

De procedureslag wordt door de administratie
tot het uiterste gevoerd.

En wat blijkt. Op 18 oktober 2004 wordt een
eindarrrest geveld door het Hof van Beroep.

Het Vlaams Gewest wordt veroordeeld tot de
onmiddellijke betaling van een bedrag van 34,9
miljoen euro of 1.408.000.000 frank en dit
voor een perceel grond dat 30 jaar geleden
werd aangekocht voor 8.000.000 frank (scha-
devergoeding = 176 maal de initiële aankoop-
waarde van de grond).

Dit bewijst des te meer dat het van belang is
om een goede afweging te maken tussen het
voeren van een gerechtelijke procedure, even-
tueel tot het uiterste gaan of het aangaan van
een weloverwogen dading.
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7. Ik wens terzake de aandacht te vestigen op het
feit dat in het ontwerp van programmadecreet,
en meer bepaald in de memorie van toelich-
ting, het afsluiten van deze dading heel letter-
lijk staat toegelicht. Dit document is op 16 no-
vember 2004 verspreid door het Vlaams Parle-
ment en in principe ook behandeld in de be-
voegde commissie van het Vlaams Parlement.

De bedragen staan wel degelijk in de memorie
van toelichting, maar niet de onderliggende
berekening. Zoals reeds eerder gesteld, werd de
dading uiteindelijk afgesloten aan 0,309867
euro per ton voor 2,8 miljoen ton of een be-
drag van 867.627,6 euro. De 0,309867 euro per
ton is de gemiddelde netto-opbrengst van een
ton grind.

8. Dit werd niet gedaan omdat het grinddecreet
van 14 juli 1993 het verdere grindgebeuren tot
in het kleinste detail regelt. Het toekennen van
een apart ontginningsgebied en een bijhorend
noodzakelijk nieuw productiequotum aan de
NV Maasland zou een zware overtreding zijn
van de artikelen 16 tot en met 20 van het
grinddecreet. De initieel contractueel voorop-
gestelde compensatie in natura is hierdoor de
facto onmogelijk gemaakt.

9 Op 3 december 2004 heeft de Vlaamse Rege-
ring beslist om 50% van de uitgave ten laste te
nemen van het Vlaams Fonds voor de Lasten-
delging en 50% van de uitgave ten laste te ne-
men van het grindfonds.

De terreinen hebben ondertussen ook een
nieuwe functie. Nadat Center Parcs besliste om
het project niet verder uit te voeren, hebben de
terreinen een recreatieve functie, mits het beta-
len van 1 euro toegangsgeld kan eenieder hier
een zondagnamiddag gaan wandelen of moun-
tainbiken.

Vraag nr. 42
van 21 december 2004
van mevrouw  ANNICK DE RIDDER

Fitnesscentra   –   Industriezones

Een fitnesscentrum mag volgens de wet opgestart
worden in een woonzone en in een recreatiezone.
Echter niet in een industriezone.

De aanvrager van een vergunning voor een fitnes-
scentrum zal hierbij echter volgende problemen
ondervinden.

a) De percelen in een woonzone zijn qua opper-
vlakte meestal beperkt tot die van een woning,
die in omvang gebruikelijk een stuk kleiner is
dan een fitnesscentrum.

b) Wat de recreatiezone betreft : de percelen die
voor recreatie in aanmerking komen, zijn vaak
grote gebieden (bos- of parkgebied). Te
omvangrijk dus voor een fitnesscentrum.

In tegenstelling tot wat wettelijk toegelaten is,
worden in sommige steden en gemeenten vergun-
ningen afgeleverd voor het opstarten van fitness-
en/of wellnesscentra in KMO- en industriezones.
Werknemers van omringende bedrijven kunnen er
sporten tijdens de middagpauze. Tegenwoordig
wordt sport ook op de werkvloer gestimuleerd :
het bevordert de gezondheid en motivatie van de
werknemers en beïnvloedt onrechtstreeks de eco-
nomie van de regio.

Een fitnesscentrum kan bijgevolg een (comple-
mentaire) dienstverlenende functie voor een be-
drijf vervullen.

In artikel 7 van de omzendbrief van 8 juli 1997
betreffende de inrichting en de toepassing van de
ontwerpgewestplannen en gewestplannen (Bel-
gisch Staatsblad van 23 augustus 1997) wordt na-
der ingegaan op het begrip "complementaire
dienstverlenende bedrijven" : "Het gaat om
dienstverlenende bedrijven, die nuttig of noodza-
kelijk zijn voor de goede werking van de eigenlijke
industriële of ambachtelijke bedrijven. (…). Arti-
kel 7 vermeldt limitatief de aard van deze comple-
mentaire bedrijven die kunnen worden toegelaten
: bankagentschappen, transportbedrijven, collec-
tieve restaurants, opslagplaatsen van goederen
(bestemd voor nationale of internationale ver-
koop). Met dit laatste worden onder meer postor-
derbedrijven bedoeld".

1. Wat doet de minister om de onduidelijkheid te
verhelpen die er blijkbaar heerst rond het al
dan niet toelaten van fitnesscentra in KMO-
en industriezones ?

2. Gezien de steeds toenemende aandacht voor
sport binnen de bedrijven, kan ook een fitness-
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centrum worden beschouwd als een "comple-
mentair dienstverlenend bedrijf" in een indus-
triezone.

Waarom komen fitnesscentra in de bovenver-
melde limitatieve opsomming niet voor ?

Neemt de minister initiatieven om dit te ver-
helpen?

Antwoord

De industriegebieden zijn, volgens artikel 7 van
het koninklijk besluit van 28 december 1972 be-
treffende de inrichting en de toepassing van de
ontwerpgewestplannen en de gewestplannen, bes-
temd voor de vestiging van industriële of am-
bachtelijke bedrijven. Ze omvatten een bufferzo-
ne. Voorzover dit in verband met de veiligheid en
de goede werking van het bedrijf noodzakelijk is,
kunnen ze tevens de huisvesting van het bewa-
kingspersoneel omvatten.

Tevens worden in deze gebieden complementaire
dienstverlenende bedrijven ten behoeve van de an-
dere industriële bedrijven toegelaten, met name
bankagentschappen, benzinestations, transport-
bedrijven, collectieve restaurants en opslagplaat-
sen van goederen bestemd voor nationale of in-
ternationale verkoop.

Artikel 8 van datzelfde besluit bepaalt dat de ge-
bieden voor ambachtelijke bedrijven en de gebie-
den voor kleine en middelgrote ondernemingen
niet enkel bestemd zijn voor die bedrijven en on-
dernemingen maar ook voor kleine opslagplaat-
sen van goederen, gebruikte voertuigen en sch-
root, met uitzondering van afvalproducten van
schadelijke aard.

De (meermaals gewijzigde) omzendbrief van 8 ju-
li 1997 betreffende de inrichting en de toepassing
van de ontwerpgewestplannen en gewestplannen
bepaalt ten aanzien van de bewuste problematiek
dat datgene wat onder het begrip industriële be-
drijven dient te worden verstaan, stedenbouwkun-
dig niet nader wordt bepaald, zodat het begrip in
zijn spraakgebruikelijke betekenis dient te worden
begrepen, met name bedrijven waar grondstoffen
worden verwerkt, of nog, productief-technische
bedrijven. Ook het begrip ambachtelijk bedrijf
wordt niet nader gedefinieerd. De overheid die

uitspraak moet doen over de vergunningsaan-
vraag dient derhalve te oordelen naar recht en re-
delijkheid of de betrokken inrichting al dan niet
een ambachtelijk bedrijf is en zulks overeenkom-
stig de gebruikelijke betekenis van het woord, met
name een bedrijf waarin het handwerk primeert,
wat het gebruik van machines evenwel niet uit-
sluit.

Louter commerciële activiteiten, zoals winkels en
handelszaken, horen, gelet op wat voorafgaat,
niet thuis in een industriegebied.

Aangaande de complementaire dienstverlenende
bedrijven bepaalt de omzendbrief dat het dient te
gaan om dienstverlenende bedrijven, die nuttig of
noodzakelijk zijn voor de goede werking van de ei-
genlijke industriële of ambachtelijke bedrijven.
Het gaat dus om bedrijven die complementair zijn
aan of die dienstig zijn voor de eigenlijke indus-
triële of ambachtelijke bedrijven. Aangezien der-
gelijke dienstverlenende bedrijven "complemen-
tair" zijn en "ten behoeve van de andere (namelijk
de bestaande of voorziene) industriële bedrijven"
worden opgericht, kunnen deze slechts worden
vergund indien reeds industriële of ambachtelijke
bedrijven bestaan of concrete plannen tot realisa-
tie ervan bekend zijn.

Het artikel 7 vermeldt limitatief de aard van de
complementaire bedrijven die kunnen worden toe-
gelaten: bankagentschappen, transportbedrijven,
collectieve restaurants, opslagplaatsen van goede-
ren (bestemd voor nationale of internationale ver-
koop). Met laatst vermelde omschrijving worden
onder meer "postorderbedrijven" bedoeld.

Anderzijds zal elkeen kunnen vaststellen dat in be-
paalde bedrijvenzones ook andere activiteiten,
zoals grootschalige verkooppunten, sportinfras-
tructuur en dergelijke voorkomen. Veel van die za-
ken zijn tot stand gekomen in een andere tijdscon-
text, op een moment dat men bepaalde industrie-
gebieden en KMO-zones, in specifieke omstandig-
heden en onder bepaalde voorwaarden, ook wou
aanwenden voor bijvoorbeeld grootschalige spor-
tinfrastructuur of infrastructuur die mobiliteit of
andere hinder genereert. Dit standpunt komt van-
uit het oogpunt "ruimtelijke ordening" niet eens
onlogisch over omdat uiteraard ook de industrieën
en de KMO-bedrijven zelf zijn geëvolueerd sedert
de totstandkoming van de gewestplannen, in die
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zin dat de grens tussen industrie en ambacht, tus-
sen bedrijvigheid en dienstverlening en tussen fa-
bricage en handel steeds minder duidelijk is ge-
worden. Het was (toen) duidelijk dat bepaalde
nieuwe ontwikkelingen, zoals de nood aan bijko-
mende sport- en ontspanningsinfrastructuur, gelet
op de intrinsieke hinder, niet zonder meer op te
vangen waren in de woongebieden, terwijl er an-
derzijds te weinig recreatiegebieden op de gewest-
plannen waren afgebakend. Anderzijds was het
ook duidelijk dat veel bedrijvenzones in feite ge-
richt waren op allerlei activiteiten die gelet op hun
ruimtelijke situering (vaak voldoende afgeschei-
den van de woongebieden) en mobiliteitsprofiel
(goed gelegen en gelet op hun intern weggennet en
aansluiting op de grotere infrastructuren wel wat
verkeer(soverlast) verdragend) daar zijn terechtge-
komen.

Het feit dat die tendens niet zo onlogisch was, mo-
ge ook aangetoond worden door de inmiddels op-
geheven omzendbrief van 3 januari 1992 "'toelich-
ting bij de toepassing van de artikelen 7 en 8 van
het koninklijk besluit van 28 december 1972 be-
treffende de toepassing van de voorschriften van
de gewestplannen". Veel van de vergunningen voor
sportinfrastructuur in industriegebieden zijn ver-
leend onder de gelding van en binnen de filosofie
van de hierboven vermelde omzendbrief. Welis-
waar werd op 7 april 1996 bewuste omzendbrief
afgeschaft omdat toen werd geoordeeld dat hij een
te vergaande interpretatie van het gewestplan-
voorschrift bevatte.

Sedertdien speelt men voluit de kaart van de ruim-
telijke planning en de afbakening van groot- en
kleinstedelijke gebieden. Binnen die processen
worden bedrijventerreinen vaak herbekeken van-
uit ruimere doelstellingen, namelijk ook (deels)
bestemd voor verkeersaantrekkende functies,
zoals kleinhandelscentra, sport- en andere infra-
structuur, waardoor deze dus meer en meer – al-
thans op sommige goed gekozen plaatsen – zullen
evolueren naar activiteitenzones waar ook andere
bedrijven op terecht zullen kunnen.

Wat de concrete vragen betreft. 

1. Gelet op het afgeschaft zijn van de hierboven
vermelde omzendbrief en het feit dat het in ar-
tikel 7 om een limitatieve lijst gaat, kunnen
nieuwe sportaccommodaties in industriegebied
momenteel niet vergund worden. Enkel is nog
enige soepelheid mogelijk voor het verbouwen
van reeds bestaande, vergunde accommodaties,

in toepassing van artikel 145bis van het decreet
(zonevreemde gebouwen en constructies).

Wat de bestaande gebouwen betreft, zijn een
aantal functiewijzigingen op Vlaams niveau ge-
regeld met het besluit van de Vlaamse Regering
van 28 november 2003 tot bepaling van de toe-
laatbare functiewijzigingen voor gebouwen, ge-
legen buiten de geëigende bestemmingszone.

Artikel 6 van dat besluit bepaalt dat met toe-
passing van artikel 145bis, §2, van het decreet
een vergunning kan worden verleend voor het
geheel of gedeeltelijk wijzigen van het gebruik
van een gebouw of gebouwencomplex, voorzo-
ver aan al de volgende voorwaarden voldaan is:

1° het gebouw of gebouwencomplex is gelegen
in een industriegebied in de ruime zin;

2° in de ruimere omgeving van het gebouw of
gebouwencomplex komen nog gebouwen
voor met de vergunde functie "handel, hore-
ca, kantoorfunctie of diensten";

3° indien op het industriegebied in kwestie
meer dan drie bedrijven gevestigd zijn, dan
hebben minstens 50% van de bedrijven van
dat industriegebied reeds een vergunde
hoofdfunctie "handel, horeca, kantoor-
functie of diensten";

4° de nieuwe functie behoort tot de functieca-
tegorie "handel, horeca, kantoorfunctie of
diensten".

Artikel 7 van dat besluit bepaalt dat met toe-
passing van artikel 145bis, §2, van het decreet
een vergunning kan worden verleend voor het
geheel of gedeeltelijk wijzigen van het gebruik
van een gebouw of gebouwencomplex, voorzo-
ver aan al de volgende voorwaarden voldaan is:

1° het gebouw of gebouwencomplex is gelegen
in een industriegebied in de ruime zin;

2° de nieuwe functie heeft betrekking op een
inrichting voor luidruchtige binnenrecreatie,
zoals een karting, een fuifzaal of een schiet-
stand.

Die functiewijzigingen zijn weliswaar maar mo-
gelijk onder de vrij strikte voorwaarden ver-
meld in het besluit.
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Zodoende heerst er mijns inziens geenszins on-
duidelijkheid omtrent het bestemmingsvoor-
schrift "industriegebied" of inzake datgene wat
eventueel kan vergund worden in toepassing
van artikel 145bis, §1 en §2.

2. Uit wat voorafgaat, moge blijken dat een fitness-
centrum, vanuit de huidige bepalingen van arti-
kel 7 van het koninklijk besluit van 28 decem-
ber 1972 betreffende de inrichting en de toepas-
sing van de ontwerpgewestplannen en de ge-
westplannen, niet kan beschouwd worden als
een "complementair dienstverlenend bedrijf".
De in het artikel opgesomde (limitatieve) lijst
bevat immers de enige aldaar toelaatbare func-
ties! Bij het opstellen van die lijst in 1972 heeft
men vermoedelijk inderdaad niet aan andere
dan de opgesomde zaken gedacht. De reden
daarvoor is mij niet bekend.

Dit verhelpen, in casu het aanpassen van het
bewuste artikel 7 van het koninklijk besluit van
28 december 1972 betreffende de inrichting en
de toepassing van de ontwerpgewestplannen 
en de gewestplannen, is momenteel niet meer
mogelijk. Het betreft immers een artikel dat
uitwerking heeft op de gewestplannen en zoals
de Vlaamse volksvertegenwoordiger weet, kun-
nen die momenteel niet meer gewijzigd worden.
Wel kunnen de desbetreffende bestemmingen
vervat in de gewestplannen via ruimtelijke uit-
voeringsplannen vervangen worden door meer
gebiedsgericht gedifferentieerde bestemmingen,
en daar wordt momenteel zowel op het ge-
meentelijke, provinciale als gewestelijke niveau
volop werk van gemaakt.

BERT ANCIAUXH

VLAAMS MINISTER 
VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT 
EN BRUSSEL

Vraag nr. 15
van 14 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vooruit Gent   –   Taalgebruik

Het Gentse Vooruittheater vindt het nodig om
tweetalige programmabrochures te verspreiden.
Dit lijkt mij in overtreding te zijn met de taalwet-
geving.

Vooruit ontvangt subsidies van de Vlaamse Ge-
meenschap.

Hoe reageert de minister op het systematisch
overtreden van de taalwetten door die instelling ?

Antwoord

Ik ben uiteraard van mening dat de taalwetgeving
in Vlaanderen moet gerespecteerd worden. Daa-
rover kan niet de minste twijfel bestaan.

Puur op basis van die taalwetgeving zou ik kun-
nen aantonen dat zij niet van toepassing is op de
Vooruit. Om onderworpen te zijn aan de taalwet-
geving moet een organisatie cumulatief aan twee
voorwaarden voldoen: de aanwending van de
middelen moet worden bepaald door de overheid
en er moeten vertegenwoordigers van de overheid
zitting hebben in de raad van bestuur. De Vooruit
voldoet niet aan de tweede voorwaarde en is dus
niet onderworpen aan de taalwetgeving.

Ik heb evenwel het gevoel dat ik met dit strikt ju-
ridische antwoord niet voldoende antwoord op de
vraag. Ik stel niet alleen dat de wetgeving moet
worden nageleefd, ik pleit er ook voor om die
wetgeving op een verstandige en constructieve
manier toe te passen. Dit pleidooi is niet alleen
van toepassing op de Vooruit maar ook op de
KVS(Koninklijke Vlaamse Schouwburg – red.) en
bij uitbreiding op de hele sector.

Ik neem het Europa van de regio's als uitgangs-
punt. De enorme veelheid en diversiteit aan cultu-
ren en talen wordt algemeen als een troef gezien
en daar ben ik het volmondig mee eens. We moe-
ten er met grote zorg over waken dat elk van die
culturen en elk van die talen krachtig en levens-
vatbaar blijven. Precies daarom moeten we ver-
mijden dat gemeenschappen zich als het ware op-
sluiten in hun cultuur en hun taal en daardoor te
gesloten en te defensief worden.

Binnen die redenering valt het perfect te verant-
woorden dat culturele instellingen pogingen on-
dernemen om de taalbarrières te slechten en te
communiceren in andere talen. Strikt genomen
zouden we de vraag kunnen stellen of de Vlaamse
Opera de taalwetgeving niet overtreedt als zij Ita-
liaanse of Duitse opera's opvoert met tweetalige
simultaanvertaling. Het is duidelijk dat een rigide
toepassing van de taalwetgeving hier zou leiden
tot een anomalie. Dankzij die simultaanvertalin-
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gen is de opera veel toegankelijker geworden, ze-
ker voor de modale toeschouwer die het betrok-
ken werk niet kent.

We zien dat ook in het theater meer en meer an-
derstalige voorstellingen worden opgevoerd met
simultaanvertaling. Vergeleken met tien jaar terug
is de blik op Europa veel ruimer en opener gewor-
den: we maken in toenemende mate kennis met
het werk uit andere culturen, maar slagen er ook
steeds beter in eigen werk te exporteren naar het
buitenland. Tien jaar geleden leek culturele ex-
port beperkt tot niet-taalgebonden disciplines:
muziek, dans, beeldende kunst. We stellen vast
dat die taalbarrières meer en meer geslecht wor-
den. Groepen als Stan en De Onderneming oog-
sten veel succes in het buitenland met de Fransta-
lige versie van hun voorstellingen. Opnieuw zou
men de vraag kunnen stellen of de Vlaamse Ge-
meenschap Vlaamse theatergezelschappen moet
subsidiëren om voorstellingen in het Frans, het
Duits of het Engels te spelen. Ik ben van mening
dat hun aanwezigheid in het buitenland een abso-
lute meerwaarde is voor ons. Geen haar op mijn
hoofd denkt eraan hen te sanctioneren omdat zij
niet alle voorstellingen in het Nederlands spelen.

Dat sommige culturele instellingen ervoor kiezen
te communiceren in meerdere talen moet begre-
pen worden in het licht van deze evolutie. Ik ben
het met die aanpak eens maar pleit er tezelfdertijd
voor dat zij blijvend vertrekken vanuit hun eigen-
heid als Vlaamse instelling. In mijn visie zijn di-
versiteit en identiteit onlosmakelijk met elkaar
verbonden. Precies vanuit onze eigen identiteit,
hoe ruim en veelkantig die ook mag zijn, slagen
wij erin om internationaal te zijn. Het is precies
binnen dit spanningsveld dat de ontmoeting met
andere culturen en andere taalgemeenschappen
de volle aanbeveling verdient. Los van de puur ju-
ridische benadering ben ik van mening dat de
taalwetgeving in die open geest moet begrepen
worden.

Vraag nr. 16
van 14 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

KVS Brussel   –   Taalgebruik

De Brusselse KVS (Koninklijke Vlaamse
Schouwburg), die gesubsidieerd wordt door de
Vlaamse Gemeenschap, voert tegenwoordig syste-
matisch tweetalige promotie.

Er is overigens geen sprake van wederkerigheid
vanuit de Franstalige theaterwereld. Naar verluidt
weigert de KVS ook principieel om de officiële
vlag van de Vlaamse Gemeenschap uit te hangen.

Is de minister op de hoogte van deze gang van za-
ken ?

Accepteert hij dat en zo neen, op welke wijze
heeft hij dit dan al duidelijk gemaakt aan de be-
trokkenen ?

Antwoord

Uithangen vlag Vlaamse Gemeenschap

Wat betreft de principiële weigering van de KVS
om de officiële vlag van de Vlaamse Gemeen-
schap uit te hangen, blijkt bij navraag bij de orga-
nisatie dat er tot op heden nog geen enkele officië-
le vraag aan hen is gericht om dit te doen.

De regels voor het uithangen van vlaggen gelden
echter enkel voor openbare gebouwen.
In de bestaande regelgevingen, zijnde het konink-
lijk besluit van 5 juli 1974 en het decreet van 7 no-
vember 1990, zoals gewijzigd, wordt geen nadere
of bindende definitie van het begrip "openbaar
gebouw" gegeven.

Uit eerdere antwoorden omtrent vragen betreffen-
de bevlagging blijkt dat algemeen wordt aangeno-
men dat als openbaar gebouw beschouwd moet
worden, die gebouwen die toegankelijk zijn voor
het publiek EN waar diensten worden verstrekt
door de Vlaamse Regering, de Vlaamse instellin-
gen, de provincies en de gemeenten.

De instantie tot wie de omzendbrief VR 19979/37
betreffende de bevlagging van openbare gebou-
wen zich richt, zijnde in dit geval de gemeente,
wordt de vrijheid gelaten zelf te bepalen welke ge-
bouwen als een openbaar gebouw beschouwd
moeten worden.

Bovendien zijn conform de omzendbrief VR
1999/37 de provinciegouverneurs belast met het
toezicht op de naleving van de decretale voors-
chriften inzake bevlagging.

Uitgaande van bovenstaande argumenten kan
men dus besluiten dat het te betwisten valt of de
KVS überhaupt kan beschouwd worden als een
openbaar gebouw en dat klachten in de eerste
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plaats aanhangig moeten worden gemaakt bij de
instelling die in eerste lijn verantwoordelijk is;
zijnde de gemeente.

Tweetalige communicatie

Ik verwijs hier naar het antwoord dat ik reeds for-
muleerde op de vraag in verband met de Voor-
uit(vraag nr.15; blz.1012 – red). Opnieuw zou
men de vraag kunnen stellen of de KVS een over-
heidsinstelling is die onderworpen is aan de taal-
wetgeving. Belangrijker lijkt me evenwel dat we in
een pluriforme stad als Brussel iedereen ruim de
kans bieden om kennis te maken met onze
Vlaamse cultuur. Het lijkt me volkomen logisch
dat men daarbij kiest voor meertalige communi-
catie. Specifiek met betrekking tot Brussel zou
men kunnen aanvoeren dat culturele instellingen
voor het verwerven van hun inkomsten ook moe-
ten kunnen putten uit anderstalig publiek, maar
dit is slechts een ondergeschikt argument. Cruci-
aal is dat we de culturele interactie hanteren als
instrument om onze verstandhouding met andere
culturen en anderstalige gemeenschappen te ver-
sterken. Daarbij mogen we niet vertrekken van
een al te eenzijdige en al te starre fixatie op onze
eigen identiteit, omdat die eigen identiteit verz-
wakt als ze teveel op zichzelf is gericht maar daa-
rentegen juist sterker wordt als ze zich kan mani-
festeren in een diverse en pluriforme omgeving.
Zoals gezegd, is een meertalige communicatie per-
fect verdedigbaar binnen deze context.

Vraag nr. 17
van 16 december 2004
van de heer  ROB VERREYCKEN

Cultuursubsidies aan verenigingen   –   Publicatie

Er zijn in Vlaanderen nogal wat verenigingen en
VZW’s die via diverse kanalen rechtstreeks of on-
rechtstreeks (via bv. cultuurconvenants met ge-
meenten en steden) subsidies ontvangen vanuit de
Vlaamse begroting.

Een transparant en volledig overzicht hiervan, ten
behoeve van Vlaamse parlementsleden en eventu-
ele andere geïnteresseerden, lijkt echter te ont-
breken. Gedacht kan worden aan bijvoorbeeld
een volledig overzicht via de website van het de-
partement Cultuur, of een jaarlijks gepubliceerde
lijst.

Aldus zou een Vlaams parlementslid in staat zijn
zelf na te gaan of een welbepaalde VZW al dan
niet vanuit Vlaanderen gesubsidieerd wordt, wat
nu niet het geval lijkt.

1. Bestaat er een overzicht op internet van alle
door de Vlaamse overheid rechtstreeks of on-
recht-streeks gesubsidieerde culturele vereni-
gingen ? Zo neen, is zo’n lijst niet zinvol ?

2. Bestaat er een jaarlijkse publicatie van alle
door de Vlaamse overheid rechtstreeks of on-
rechtstreeks gesubsidieerde culturele verenigin-
gen ? Zo neen, is zo’n publicatie niet zinvol ?

3. Om een concreet voorbeeld van de problema-
tiek te geven : ik vraag mij af of de VZW
LINX vanuit Vlaanderen gesubsidieerd wordt,
een vereniging die zich onder andere op inter-
net voorstelt als de culturele centrale van het
ABVV (Algemeen Belgisch Vakverbond).

Kan ik daarover, hetzij in gedrukte stukken
van de Vlaamse overheid, hetzij via internet,
enig gegeven terugvinden ? Zo neen, kan de
minister dan terzake informatie verstrekken ?

Antwoord

1. De administratie Cultuur beschikt over een
klantendatabase, Gemeenschappelijk Klanten-
bestand genaamd, waarin alle rechtspersonen
en natuurlijke personen zijn opgenomen waar-
aan de Vlaamse overheid culturele subsidies
verleent. Deze databank is totnogtoe enkel
voor intern gebruik toegankelijk.

Omdat het zinvol zou zijn deze gegevens
(deels) ook beschikbaar te maken voor het
grote publiek en de cultuursector, wordt er
momenteel gewerkt aan een publicatietool die
het mogelijk maakt (adressen)lijsten te genere-
ren vanuit deze databank en deze op het inter-
net beschikbaar te stellen. De publicatietool
zou in de loop van 2005 operationeel moeten
zijn.

Het betreft hier echter enkel rechtstreeks ges-
ubsidieerde rechtspersonen (verenigingen, in-
stellingen, VZW’s...). Gegevens van natuurlijke
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personen kunnen wegens de privacywetgeving
niet openbaar gemaakt worden.

De onrechtstreeks gesubsidieerde verenigingen
worden echter niet opgenomen in de klanten-
databank van de administratie Cultuur. Zij
krijgen hun subsidies immers verleend via in-
termediaire organisaties of via steden en ge-
meenten. Er werd voor geopteerd deze een ze-
kere autonomie te verlenen in het bepalen van
hun cultuurbeleid, en dus ook in het toeken-
nen van subsidies.

Wel kan men voor de afdelingen Muziek, Let-
teren en Podiumkunsten, Beeldende Kunst en
Musea en Jeugd en Sport de door de Vlaamse
overheid rechtstreeks toegekende subsidies
voor de betrokken domeinen op de betrokken
websites terugvinden.

2. De afdelingen van de administratie Cultuur
geven jaarlijks eenjaarverslag uit over de wer-
king van hun entiteit tijdens het voorbije jaar.
Aangezien één van de kernopdrachten van de
afdelingen het behandelen van subsidiedossiers
is, nemen deze ook overzichten op van de mid-
delen die zij het voorbije jaar besteed hebben
aan subsidies voor de culturele sector.

Het kan inderdaad zinvol zijn deze publicaties
ook in elektronische vorm beschikbaar te stel-
len op de thematische websites van de admini-
stratie Cultuur, zodat ze op elk ogenblik ge-
raadpleegd kunnen worden.

Het gaat hier echter alleen om rechtstreeks
gesubsidieerde verenigingen.

3. De organisatie waarnaar de Vlaamse volksver-
tegenwoordiger verwijst (de vereniging Linx+
– mét plusteken –) wordt inderdaad door de
afdeling Volksontwikkeling en Bibliotheken
gesubsidieerd als sociaal-culturele vereniging
in het kader van het decreet van 4 april 2003
betreffende het sociaal-cultureel volwassenen-
werk.

In het Jaarboek 2002 van de afdeling Volks-
ontwikkeling en Bibliotheken is de vereniging
voor het eerst onder de nieuwe benaming
Linx+ opgenomen. Via de statutenwijziging
van 23 oktober 2003 veranderde de Culturele
Centrale haar naam in Linx+ zodat op het
ogenblik van de publicatie van de subsidiege-

gevens 2002 de vereniging onder de nieuwe
naam vermeld werd.

Vraag nr. 19
van 21 december 2004
van mevrouw  HILDE CREVITS

Adviesorganen   –   Man-vrouwsamenstelling

Het decreet van 15 juli 1997 voorziet in de invoe-
ring van een meer evenwichtige vertegenwoordi-
ging van mannen en vrouwen in adviesorganen.

1. Hoeveel adviesorganen binnen het bevoegd-
heidsdomein van de minister zijn samengesteld
vol-gens het decreet van 15 juli 1997 ? Welke
zijn deze ?

2. Hoeveel adviesorganen zijn niet samengesteld
overeenkomstig het decreet van 15 juli 1997 ?
Welke zijn deze ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(Leterme vraag nr. 21 ; Moerman nr. 23 ;
Vandenbroucke nr. 67 ; Vervotte nr. 54 ;
Van Mechelen nr. 44 ; Anciaux nr. 19 ;
Bourgeois nr. 51 ; Peeters nr. 184 ; Keulen
nr. 79 ; Van Brempt nr. 48).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams mi-
nister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelij-
ke Kansen.

Vraag nr. 20
van 21 december 2004
van mevrouw  ELKE ROEX

"Baanbrekend Brussel"   –   Evaluatie

In het Jaarverslag 2003 van het Vlaams-Brussel-
fonds lezen we dat het project "Baanbrekend
Brussel", een gemeenschappelijk initiatief van Pro
Medicis en de Brusselse Welzijnsraad, enerzijds
een antwoord wil bieden op de personeelsbezet-
tingsproblemen in de Brusselse welzijns- en ge-
zondheidssector en anderzijds de integratie van
Pro Medicis binnen de Brusselse Welzijnsraad be-
oogt.
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De organisaties willen een oplossing bieden aan
de problematiek van de moeilijk in te vullen vaca-
tures in de Brusselse socialprofitsector. Het pro-
ject heeft dan ook een informatieve en educatieve
doelstelling : de nieuwe beroepskrachten leren
Brussel en het bestaande zorgaanbod kennen.

In het Jaarverslag 2003 staat ook vermeld dat dit
tegen eind 2004 zou moeten leiden tot de integra-
tie van Pro Medicis in de Brusselse Welzijns- en
Gezondheidsraad.

1. Kan de minister per actieterrein van het pro-
ject "Baanbrekend Brussel" weergeven welke
acties concreet genomen zijn ?

De verschillende actieterreinen, zoals geschre-
ven in het jaarverslag van het Vlaams-Brussel-
fonds, zijn :

a) het aantrekken van personeel in de Brussel-
se socialprofitsector ;

b) het behouden van personeel in deze sector ;

c) het creëren van positieve beeldvorming over
Brussel ;

d) het stimuleren van structurele maatregelen
ter bevordering van de tewerkstelling in de
Brusselse welzijnszorg.

2. Kan de minister concreet cijfermateriaal geven
over de bereikte resultaten van deze verschil-
lende acties ? Ik denk bijvoorbeeld aan volgen-
de aspecten.

Hoeveel personeelsleden werden aangetrokken
naar aanleiding van initiatieven van Baanbrek-
end Brussel ?

Hoeveel personeelsleden bleven in de socialpro-
fitsector in Brussel werken naar aanleiding van
inspanningen van "Baanbrekend Brussel" ?

Welke structurele maatregelen werden er geno-
men en wat is het effect ervan op de tewerkstel-
ling in Brussel ?

En dergelijke meer.

3. Is Pro Medicis geïntegreerd in de werking van
de Brusselse Welzijns- en Gezondheidsraad of
zijn daar aanzetten toe gegeven ?

Wat zijn de precieze redenen indien dat niet ge-
beurt en hoe moet het dan verder met Pro Me-
dicis ?

4. Wordt het project voortgezet, gezien de bereik-
te resultaten en de integratie van beide projec-
ten ?

Antwoord

Het project "Baanbrekend Brussel" is één luik van
een gemeenschappelijk project van de Brusselse
Welzijns- en Gezondheidsraad (BWR) met als ti-
tel "Baanbrekend Brussel-Pro Medicis", waaraan
bij ministerieel besluit van 21 oktober 2003 via
het Vlaams-Brusselfonds een subsidiebedrag van
146.833 euro werd verleend. Het project wil een
antwoord bieden op de personeelsbezettingspro-
blemen in de Brusselse Welzijns- en gezondheids-
sector. Het nieuwe luik"Baanbrekend" Brussel
spitst zich toe op de welzijnssector, terwijl het luik
Pro Medicis - dat reeds sinds 1999 bestaatzich
verder toelegt op de gezondheidssector.

1. Omdat de economische context sinds de indie-
ning van het project sterk gewijzigd is, werd
eerst nagegaan in hoeverre de welzijnssector
nog steeds kampt met een tewerkstellingspro-
bleem. Aan de hand van een aantal parameters
werd in kaart gebracht hoe het gemiddelde
personeelsbestand er in de welzijnssector op
dit moment uitziet (aantal, woonplaats, scho-
lingsgraad). Eén van de parameters waar bij-
zondere aandacht werd aan besteed, is de so-
cio-culturele herkomst van de werknemers. Het
in kaart brengen van de diversiteit in het per-
soneelsbestand past trouwens in het diversi-
teitsplan van de Brusselse Welzijns- en Ge-
zondheidsraad. De BWR heeft de opdracht
het werkveld rond dit thema te sensibiliseren.
Een eerste stap in dit proces is het registreren
van de mate waarin de voorzieningen hier
reeds werk van maken. Uit onderzoeksresulta-
ten van het Ovallo (allochtone ouderen) is ge-
bleken dat er nood is aan allochtoon personeel
in de welzijnssector. De bevraging bij uiteenlo-
pende sectoren – door middel van een vragen-
lijst – stelde ons in staat om zicht te krijgen op
de huidige tewerkstellingssituatie, om van daa-
ruit gerichte acties te formuleren. Ofschoon de
resultaten van de bevraging aantonen dat de
oorspronkelijke probleemstelling van het pro-
ject in de huidige economische context-één van
conjuncturele vertraging-niet meer van toepas-
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sing is, moeten we ons goed realiseren dat de
welzijnssector op termijn – zodra de economie
weer een opwaartse beweging begint te maken
– allicht opnieuw zal te kampen hebben met
langdurig oningevulde vacatures en een hoog
personeelsverloop. Daarom worden vanuit
"Baanbrekend Brussel" een aantal initiatieven
genomen die losstaan van de huidige econo-
mische context.

Brussel als werk- en woonplaats promoten

Omdat (laatstejaars)studenten uit de sociale
richtingen (psychologen, (ortho)pedagogen,
maatschappelijk assistenten,...) vaak een lan-
gere periode in een welzijnsvoorziening stage
moeten lopen, wil "Baanbrekend Brussel" hen
stimuleren om hun eerste echte werkervaring
op te doen in de Brusselse context. Hiertoe
werd een stagedatabank ontwikkeld die weldra
aan de nieuwe BWR-website zal gekoppeld
worden. Rond deze website zal een promotie-
campagne gevoerd worden via verschillende
kanalen (bijvoorbeeld jobkranten, affiches en-
zovoort). Aansluitend zal op de nieuwe BWR-
website ook in een vacaturedatabank – toege-
spitst op welzijnszorg – voorzien worden. Nu
reeds wordt de BWR-website als jobkanaal ge-
bruikt, maar het vacatureluik van de site zal
beter uitgebouwd worden. Om nieuwe werkne-
mers (inclusief stagiairs) op een aangename
manier te introduceren in het Brusselse wel-
zijnslandschap en hen tegelijk ook kennis te la-
ten maken met andere facetten van de groot-
stad zal de BWR onthaaldagen organiseren
met als doel de negatieve beeldvorming over
Brussel bij te sturen. In een algemene module
zullen de verschillende structuren van het be-
leid toegelicht worden en zal er aandacht be-
steed worden aan het sociaal-culturele leven in
Brussel. Hiervoor wordt onder andere samen-
gewerkt met Onthaal en Promotie Brussel. De
doelgroepenmodules zien er als volgt uit: (1)
kinderen en jongeren (en hun ouders), waarin
een traject uitgebouwd zal worden over de ver-
schillende leeftijdsfasen heen, (2) mensen ge-
confronteerd met toenemende uitsluiting, met
aandacht voor armoede, etnisch-culturele min-
derheden,... en (3) mensen geconfronteerd met
toenemende zorg door een handicap, ziekte of
ouder worden. De start wordt geplant voor 4
maart 2005.

Inspelen op de kenmerken van de Brusselse ar-
beidsmarkt

Tijdens de afgelopen maanden is duidelijk
naar voren gekomen dat taal een belangrijk en
typisch knelpunt is van de Brusselse arbeids-
markt. Daarom wil de BWR in samenwerking
met het Huis van het Nederlands een taalproject
opstarten waarin Nederlands op maat aange-
boden wordt. Uit de resultaten is gebleken dat
de welzijnsorganisaties voor een dergelijk initi-
atief openstaan. De eerste contacten met het
Huis van het Nederlands waren positief. In een
volgende fase zal nagegaan worden op welke
manier het best gestalte gegeven kan worden
aan dit project. Met dit initiatief kan ook ge-
lijktijdig ingespeeld worden op het diversitei-
taspect van de Brusselse arbeidsmarkt. Uit de
kwalitatieve analyse is immers gebleken dat
taalproblemen de belangrijkste hinderpaal vor-
men bij het aanwerven van allochtonen.

2. Het is onmogelijk om binnen een dergelijk op-
zet te meten hoeveel personeelsleden aange-
trokken werden of gebleven zijn onder invloed
van de ondernomen acties. Er zijn in een der-
gelijke onderzoekscontext te veel verwarrende
variabelen/oncontroleerbare factoren die een
invloed kunnen uitoefenen. Bovendien mag
niet uit het oog verloren worden dat de meer-
derheid van de bovenvermelde acties nu pas
zullen geïmplementeerd worden. De projectve-
rantwoordelijken hebben ervoor geopteerd het
probleem eerst grondig in kaart te brengen al-
vorens tot actie over te gaan. De dieperliggen-
de structurele redenen van het tekort aan Ne-
derlandstalig personeel in de sociale sector in
Brussel kunnen niet in een handomdraai wor-
den weggewerkt en vereisen sowieso andere
dan louter sensibiliseringsmaatregelen.

Wat de werking en efficiëntie van Pro Medicis
betreft, werden twee meetindicatoren gehan-
teerd.

a) De aanwezigheid (het aantal en de sprei-
ding) van Nederlandstalige huisartsen, spe-
cialisten en verplegenden in Brussel, en de
tweetaligheid van de Brusselse ziekenhuis-
diensten na afloop van het project.
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De organisatie maakt zich sterk dat zonder
haar tussenkomst "het aantal huisartsen
met meer dan 10% zou teruggelopen zijn".
Maar deze uitspraak kan moeilijk worden
gestaafd. In het algemeen moet worden ge-
steld dat deze doelstelling nog niet werd ge-
realiseerd.

b) Het aantal gelegde contacten aan vraag- en
aanbodzijde, zowel wat betreft studenten
geneeskunde en verpleegkunde, en huisar-
tsen en specialisten in opleiding, als erkende
huisartsenen specialisten, en stagemeesters
en diensthoofden in Brusselse ziekenhuizen.
Een inventaris van contacten en acties naar
overheidsdiensten, universiteiten en andere
organisaties ten einde knelpunten op te los-
sen.

Van de geciteerde meet- en evaluatiefacto-
ren werd voornamelijk aandacht geschon-
ken aan dit tweede luik. De organisatie
heeft stageplaatsen gecreëerd, een incenti-
vespakket uitgewerkt, contacten gelegd met
het gros van de Vlaamse universiteiten,
deelgenomen aan internationale colloquia,
een beleidsondersteunde rol gespeeld bij een
aantal knelpunten (bv. standpunt over
tweede Vlaams ziekenhuis in Brussel),...

3. Vanaf 1 januari 2004 werkten het bestaande
project Pro Medicis en het nieuw opgestarte
project "Baanbrekend Brussel" samen onder
de koepel van de BWR. In artikel 2 van het
subsidiebesluit van 21 oktober 2003 werd dit
als volgt geformuleerd : "De afstemming van
de werking en de structuur van beide organisa-
ties moet op termijn (eind 2004) kunnen leiden
tot een formeel samenwerkingsverband waar-
bij de integratie van Pro Medicis in de BWR
wordt beoogd". De samenwerking tussen de
projecten Pro Medicis en "BaanBrekend Brus-
sel" was zowel inhoudelijk als organisatorisch
niet vanzelfsprekend en de beoogde definitieve
integratie is bijgevolg niet gerealiseerd. 

De redenen hiervan hebben te maken met een
verschil in bedrijfscultuur tussen de artsen van
Pro Medicis en de welzijnswerkers van "Baan-
brekend Brussel". Dat vertaalde zich onder an-
dere in het verder behouden van afzonderlijke
websites, briefpapier, stuurgroepen,... Slotsom
was dat de samenwerkingsovereenkomst werd
stopgezet.

4. De BWR wil het thema "tewerkstelling" verder
blijven opnemen, geïntegreerd in zijn werking
en coördinerende opdracht inzake de Welzijns-
en gezondheidszorg in Brussel. Dat betekent
dat het project "Baanbrekend Brussel" vanaf
dit jaar niet meer rechtstreeks wordt gesubsi-
dieerd door de Vlaamse Gemeenschap. Het
project Pro Medicis daarentegen wordt wél
verder gefinancierd. Op 15 december 2004
werd de nieuwe VZW "Pro Medicis Brussel"
opgericht en bij ministerieel besluit van 16 de-
cember 2004 werd via het Vlaams-Brussel-
fonds een bedrag van 120.000 euro verleend
aan die VZW. 

Samengevat moet de werking van Pro Medicis
in 2005 bestaan uit twee delen: 1) het exhaus-
tief inventariseren van het Nederlandskundige
zorgaanbod in Brussel; 2) het voortzetten van
sensibileringsacties (in de brede zin van het
woord) om het aanbod van Nederlandskundi-
ge zorgverstrekkers in Brussel te verhogen en
het verlenen van beleidsadviezen terzake. 

Voor de Vlaamse Gemeenschap is deel 1 vanaf
nu het voornaamste, wat betekent dat de uitbe-
taling van de subsidie afhankelijk werd ge-
maakt van de gerealiseerde resultaten op dat
vlak. Het is evident dat de opmaak van zo'n in-
ventaris in nauwe samenwerking en voortbou-
wend op de resultaten van Zorgnet zal moeten
gebeuren. Daartoe zal binnenkort een vergade-
ring worden belegd met de relevante actoren.

Vraag nr. 21
van 23 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Gemeentelijke VZW’s   –   Subsidiëring

Via de Vlaamse begroting worden diverse VZW’s
ondersteund in hun werking, en dit binnen de res-
pectieve domeinen van de Vlaamse bevoegdhe-
den.

1. Kan de minister een overzicht geven van het
aantal VZW’s, opgesplitst per provincie, die
binnen zijn/haar bevoegdheidsdomein steun
krijgen uit de Vlaamse begroting ? En over
welke steun gaat het ?

2. Op welke manier wordt gecontroleerd of de
bedragen goed worden besteed en op welke
manier worden ze geëvalueerd ?
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3. Inzake het personeel dat werkt voor de betrok-
ken VZW’s : volgens welke barema’s wordt het
in-geschaald en in welke mate heeft de minister
daar zicht op ?

4. Hoeveel van deze VZW’s werken met een be-
heersovereenkomst ?

5. Heeft men zicht op de financiële reserves van
betrokken VZW’s ? Zo ja, kan de minister
hiervan een overzicht geven ?

6. Hoeveel en welke VZW’s werden speciaal op-
gericht met het oog op het verkrijgen van
Vlaamse subsidies ?

7. Heeft men zicht op de VZW’s die al dan niet in
orde zijn met de nieuwe VZW-wetgeving ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(Leterme vraag nr. 23, Moerman nr. 25,
Vandenbroucke nr. 69, Vervotte nr. 55, Van
Mechelen nr. 47, Anciaux nr. 21, Bourgeois
nr. 54, Peeters nr. 191, Keulen nr. 80, Van
Brempt nr. 52).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Marino Keulen, Vlaams minister-
van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen-
en Inburgering.

GEERT BOURGEOISH

VLAAMS MINISTER
VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS
BELEID, MEDIA EN TOERISME

Vraag nr. 49
van 16 december 2004
van de heer  JAN PEUMANS

NV’s met overheidsparticipatie   –   Overzicht

Het Vlaams Gewest en de Vlaamse Gemeenschap
zijn op vele terreinen actief. Voor de uitoefening
van al deze taken kan de Vlaamse Regering ge-
bruikmaken van haar eigen ambtenarenkorps of
van de medewerkers van talrijke Vlaamse openba-
re instellingen (VOI).

In een aantal gevallen heeft zij evenwel NV’s of
VZW’s opgericht die in haar plaats een aantal ta-
ken uitvoeren.

Opvallend is dat in het kader van schriftelijke vra-
gen vaak de rechtspersoonlijkheid van sommige
instellingen wordt aangehaald om geen informatie
te moeten geven. Vooral in het geval van NV’s
waarin de Vlaamse Gemeenschap of het Vlaams
Gewest participeren, is dit het geval.

1. Welke NV’s vallen onder de bevoegdheid van
de minister ?

2. In welke mate participeert de Vlaamse over-
heid in deze NV’s ?

3. Hoe is de samenstelling van de raden van be-
stuur van deze NV’s ?

4. Zijn er een gemachtigde van Financiën en een
regeringscommissaris benoemd ? Zo ja, wie
zijn dat ?

5. Kunnen de Vlaamse volksvertegenwoordigers
alle informatie krijgen over deze NV’s zonder
enige beperking ? Op welke wijze kunnen zij
inzage krijgen in alle aspecten die te maken
hebben met deze NV’s ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(Leterme vraag nr. 19, Moerman nr. 21,
Vandenbroucke nr. 55, Vervotte nr. 51, Van
Mechelen nr. 40, Anciaux nr. 18, Bourgeois
nr. 49, Peeters nr. 176, Keulen nr. 68, Van
Brempt nr. 43).

Gecoördineerd antwoord

De minister-president van de Vlaamse Regering

De minister-president heeft geen NV's die onder
zijn bevoegdheid vallen.

De Vlaamse minister van Economie, Ondernemen,
Wetenschap, Innovatie en Buitenlandse Handel

Economie

1 Voor het beleidsdomein Economie participe-
ren volgende vennootschappen in NV's :

– NV Waarborgbeheer, 
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– NV Arkimedes Management, 

– GOM's.

(GOM: gewestelijke ontwikkelingsmaatschappij
– red.)

GOM's

De GOM's betreffen vooral de bedrijvencentra
en/of innovatie- en incubatiecentra. Overeen-
komstig het decreet van 12 juli 1990 zijn de
GOM's autonoom bevoegd voor het participe-
ren in vennootschappen. De beslissing tot het
nemen van een participatie wordt, ingevolge de
besluitvorming in haar bestuursorganen, on-
derworpen aan het gewone administratieve
toezicht van haar regeringscommissaris.

De NV's waarin de GOM Limburg partici-
peert, zijn:

– Bedrijvencentra Limburg;

– Wetenschapspark Limburg;

– Brustem Industriepark;

– Research Campus Hasselt.

De NV's waarin de GOM West-Vlaanderen
participeert, zijn:

– Transportzone Zeebrugge NV;

– Dirk Frimout Centrum NV;

– Plassendale NV;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Kortrijk
NV;

– Greenbridge Incubatie- en Innovatiecen-
trum Gent-Oostende NV;

– Ondernemerscentrum Kortrijk NV;

– Bedrijvencentrum Regio Kortrijk NV;

– Bedrijvencentrum Regio Brugge NV;

– Bedrijvencentrum Regio Roeselare NV;

– Bedrijvencentrum Westhoek NV;

– Bedrijvencentrum Regio Waregem NV;

– Bedrijvencentrum Regio Oostende NV;

– Bedrijvencentrum Wingene NV.

De NV's waarin de GOM Vlaams-Brabant
participeert, zijn:

– Bedrijvencentrum Zaventem;

– Bedrijvencentrum Leuven;

– Bedrijvencentrum Zennevallei;

– Bedrijvencentrum Tienen;

– Bedrijvencentrum Vilvoorde;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Leuven;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Brussel;

– Multifunctioneel Centrum voor Bedrijven
Tienen;

– Regionaal Incubatiecentrum voor Sociale
Economie Leuven.

De NV's waarin de GOM Antwerpen partici-
peert, zijn:

– Bedrijvencentrum Rupelstreek;

– Bedrijvencentrum NOA;

– Kempens Bedrijvencentrum;

– Bedrijvencentrum Mechelen;

– Riek NV (startercentrum voor sociale-eco-
nomiebedrijven);

– Designcentrum De Winkelhaak.

De NV's waarin de GOM Oost-Vlaanderen
participeert, zijn:

– Bedrijvencentrum regio Aalst;

– Bedrijvencentrum regio Dendermonde;
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– Bedrijvencentrum De Punt;

– Bedrijvencentrum Geraardsbergen;

– Bedrijvencentrum Meetjesland;

– Bedrijvencentrum Vlaamse Ardennen;

– Bedrijvencentrum Waasland;

– Incubatie- en Innovatiecentrum UG.

(UG: Universiteit Gent – red.)

2. NV Waarborgbeheer en NV Arkimedes Mana-
gement

Het Vlaams Gewest participeert niet recht-
streeks in NV Waarborg en NV Arkimedes
Management, maar wel via haar 100%-doch-
tervennootschap, Participatiemaatschappij
Vlaanderen NV (PMV) . PMV is 100% aan-
deelhouder van beide vennootschappen.

GOM's

De GOM Limburg participeert in volgende
mate in de NV's: 

– de NV Bedrijvencentra Limburg : voor
1.053.547 euro;

– de NV Wetenschapspark Limburg : voor
1.648.493 euro;

– de NV Brustem Industriepark : voor
681.707,25 euro op een kapitaal van
1.363.414,50 euro;

– de NV Research Campus Hasselt : voor
371.840,28 euro op een kapitaal van
1.239.467,62 euro.

De GOM West-Vlaanderen participeert in vol-
gende mate in de NV's:

– Transportzone Zeebrugge NV: 1.110 aande-
len op een totaal van 5000 aandelen;

– Dirk Frimout Centrum NV: 4.701 aandelen
op een totaal van 11.130 aandelen;

– Plassendale NV: 1 aandeel op een totaal
van 100 aandelen;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Kortrijk
NV: 30 aandelen op een totaal van 60 aan-
delen;

– Greenbridge- Incubatie- en- Innovatiecen-
trum- Gent-Oostende NV: 744 aandelen op
een totaal van 2.040 aandelen (waarvan 248
aandelen in de vorm van converteerbare
obligaties);

– Ondernemerscentrum Kortrijk NV: 300
aandelen op een totaal van 600 aandelen;

– Bedrijvencentrum Regio Kortrijk NV: 748
aandelen op een totaal van 3.087 aandelen;

– Bedrijvencentrum Regio Brugge NV: 1.161
aandelen op een totaal van 2.751 aandelen;

– Bedrijvencentrum Regio Roeselare NV: 500
aandelen op een totaal van 2.700 aandelen;

– Bedrijvencentrum Westhoek NV: 178 aan-
delen op een totaal van 1.688 aandelen;

– Bedrijvencentrum Regio Waregem NV: 500
aandelen op een totaal van 2.700 aandelen;

– Bedrijvencentrum Regio Oostende NV:
1.000 aandelen op een totaal van 3.350 aan-
delen;

– Bedrijvenpark Wingene NV: 148 aandelen
op een totaal van 296 aandelen.

De GOM Vlaams-Brabant participeert in vol-
gende mate in de NV's:

– Bedrijvencentrum Zaventem: voor 124.442,55
euro op een kapitaal van  687.409 euro;

– Bedrijvencentrum Leuven: voor  595.357,62
euro op een kapitaal van 1.365.000 euro;

– Bedrijvencentrum Zennevallei: voor 313.337,42
euro op een kapitaal van 703.769,72 euro;

– Bedrijvencentrum Tienen: voor  230.045,19
euroop een kapitaal van  734.000 euro;

– Bedrijvencentrum Vilvoorde: voor 50.068
euro op een kapitaal van 932.568 euro;
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– Innovatie- en Incubatiecentrum Leuven:
voor 247.893,52 euro op een kapitaal van
1.412.993,09 euro;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Brussel:
voor 247.893,52 euro op een kapitaal van
1.189.888,92 euro;

– Multifunctioneel Centrum voor Bedrijven
Tienen: voor 185.920,14 euro op een kapi-
taal van 557.800 euro;

– Regionaal Incubatiecentrum voor Sociale
Economie Leuvem voor 66.666,67 euro op
een kapitaal van 200.000 euro.

De GOM Oost-Vlaanderen en GOM Antwer-
pen participeren in bovenvermelde bedrijven-
centra conform het vigerende besluit van de
Vlaamse Regering houdende subsidiëring van
bedrijventerreinen, wetenschapsparken en be-
drijfsgebouwen. Volgens dit besluit mag er
geenszins een meerderheidsparticipatie zijn.
De GOM Oost-Vlaanderen is in de meeste ge-
vallen wel de belangrijkste aandeelhouder.

3. NV Waarborgbeheer en NV Arkimedes Mana-
gement

De raden van bestuur van beide NV' s zijn
aangesteld door de raad van bestuur van PMV
en vervolgens bekrachtigd door de Vlaamse
Regering. Deze procedure werd overeengeko-
men in de samenwerkingsovereenkomst tussen
PMV en het Vlaams Gewest.

GOM's

De GOM  Limburg beschikt in de genoemde
vennootschappen over de volgende aantallen
bestuursmandaten:

– de NV Bedrijvencentra Limburg: 4 van de
16 bestuursmandaten;

– de NV Wetenschapspark Limburg: 1 van de
15 bestuursmandaten;

– de NV Brustem Industriepark: 2 van de 4
bestuursmandaten;

– de NV Research Campus Hasselt: 2 van de
10 bestuursmandaten.

De GOM West-Vlaanderen beschikt in de ge-
noemde vennootschappen over de volgende aan-
tallen bestuursmandaten:

– Transportzone Zeebrugge NV: 10 leden van
de raad van bestuur benoemd, waarvan 3
namens de GOM West-Vlaanderen;

– Dirk Frimout Centrum NV:  11 leden van
de raad van bestuur benoemd, waarvan 5
namens de GOM West-Vlaanderen;

– Plassendale NV:  9 leden van de raad van
bestuur benoemd, waarvan 2 namens de
GOM West-Vlaanderen;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Kortrijk
NV: 12 leden van de raad van bestuur be-
noemd, waarvan 6 namens de GOM West-
Vlaanderen;

– Greenbridge Incubatie- en Innovatiecen-
trum Gent-Oostende NV: 8 leden van de
raad van bestuur benoemd, waarvan 3 na-
mens de GOM West-Vlaanderen;

– Ondernemerscentrum Kortrijk NV: 6 leden
van de raad van bestuur benoemd, waarvan
3 namens de GOM West-Vlaanderen;

– Bedrijvencentrum Regio Kortrijk NV: 9 le-
den van de raad van bestuur benoemd,
waarvan 1 namens de GOM West-Vlaande-
ren;

– Bedrijvencentrum Regio Brugge NV:  16 le-
den van de raad van bestuur benoemd,
waarvan 2 namens de GOM West-Vlaande-
ren;

– Bedrijvencentrum Regio Roeselare NV: 11
leden van de raad van bestuur benoemd,
waarvan 2 namens de GOM West-Vlaande-
ren;

– Bedrijvencentrum Westhoek NV: 18 leden
van de raad van bestuur benoemd, waarvan
2 namens de GOM West-Vlaanderen;

– Bedrijvencentrum Regio Waregem NV: 13
leden van de raad van bestuur benoemd,
waarvan 2 namens de GOM West-Vlaande-
ren;
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– Bedrijvencentrum Regio Oostende NV: 21
leden van de raad van bestuur benoemd,
waarvan 1 namens de GOM West-Vlaande-
ren;

– Bedrijvenpark Wingene NV:  6 leden van de
raad van bestuur benoemd, waarvan 3 na-
mens de GOM West-Vlaanderen.

De GOM Vlaams-Brabant beschikt in de ge-
noemde vennootschappen over de volgende
aantallen bestuursmandaten:

– Bedrijvencentrum Zaventem: 1 bestuurs-
mandaat;

– Bedrijvencentrum Leuven: 2 bestuursman-
daten;

– Bedrijvencentrum Zennevallei: 2 bestuurs-
mandaten;

– Bedrijvencentrum Tienen: 2 bestuursman-
daten;

– Bedrijvencentrum Vilvoorde: 2 bestuurs-
mandaten;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Leuven: 2
bestuursmandaten;

– Innovatie- en Incubatiecentrum Brussel: 2
bestuursmandaten;

– Multifunctioneel Centrum voor Bedrijven
Tienen: 2 bestuursmandaten;

– Regionaal Incubatiecentrum voor Sociale
Economie Leuven: 1 bestuursmandaat.

In alle vennootschappen waarin de GOM
Oost-Vlaanderen participeert, is de feitelijke
gedragsregel dat elke aandeelhouder recht
heeft op ten minste één mandaat in de raad
van bestuur. Meestal nemen deze aandeelhou-
ders dergelijk mandaat ook aan. Zo zitten ver-
tegenwoordigers van de GOM Oost-Vlaande-
ren in alle raden van bestuur van deze NV's.

De GOM Antwerpen beschikt in de NV's
waarin geparticipeerd wordt eveneens over een
vertegenwoordiger in de raad van bestuur.

4. NV Waarborgbeheer en NV Arkimedes Mana-
gement

Er zijn geen gemachtigden van Financiën en
regeringscommissarissen aangesteld in deze
vennootschappen. Beide vennootschappen
werden immers opgericht per decreet, waarin
expliciet vermeld stond dat het toezicht op bei-
de vennootschappen zal uitgeoefend worden
door PMV en niet door een regeringscommis-
saris. De betrokken decreten zijn het decreet
van 19 december 2003 betreffende het active-
ren van risicokapitaal in Vlaanderen ("het
ARK-decreet") en het decreet van 6 februari
2004 betreffende een waarborgregeling voor
kleine en middelgrote ondernemingen ("het
Waarborgdecreet").

GOM's

In de vermelde  NV's zijn geen regeringscom-
missarissen of gemachtigden van Financiën
benoemd.

5. NV Waarborgbeheer en NV Arkimedes Mana-
gement

In het ARK-decreet staat vermeld dat Arkime-
des Management NV rapporteert aan PMV op
basis van een samenwerkingsovereenkomst
tussen beide partijen. De raad van bestuur van
PMV zal vervolgens, in het kader van de sa-
menwerkingsovereenkomst tussen PMV en het
Vlaams Gewest, rapporteren aan de Vlaamse
Regering. In het ARK-decreet wordt verder
bepaald dat de Vlaamse Regering jaarlijks ver-
slag zal uitbrengen aan het parlement met be-
trekking tot de Arkimedes-regeling, die door
Arkimedes Management NV beheerd wordt.

In het Waarborgdecreet staat vermeld dat de
opdrachten, financiering, financiële doelstellin-
gen en rapporteringsverplichtingen van Waar-
borgbeheer NV geregeld worden in een samen-
werkingsovereenkomst tussen Waarborgbeheer
NV, PMV en het Vlaams Gewest. Het is ver-
volgens de taak van de Vlaamse Regering om
op basis van de overeenkomst die zij afgesloten
heeft met Waarborgbeheer NV en PMV te rap-
porteren aan het Vlaams Parlement.

GOM's

De betrokken NV's functioneren als pri-
vaatrechtelijke vennootschappen. Zij  zijn der-
halve onderworpen aan het deponeren bij  de
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rechtbank van koophandel van de jaarreke-
ning van ieder boekjaar. Zij zijn eveneens ver-
plicht aan hun algemene vergadering van aan-
deelhouders een jaarverslag voor te leggen,
met verantwoording van de gedane activiteiten
en hun financiële weerslag, en een voorspelling
voor de komende ontwikkelingen. De GOM's
zijn in het kader van hun rapporteringsver-
plichtingen aan de Vlaamse Regering verplicht
een aantal gegevens in hun balansen op te ne-
men inzake de participaties die zij aanhouden
in vennootschappen. Een regeringscommissa-
ris is lid van de raad van bestuur van elke
GOM en heeft kennis van de verslagen.

Wetenschap en Innovatie

1. Welke NV's 

– VITO (Vlaamse Instelling voor Technolo-
gisch Onderzoek) 

– NV Technopolis

2. Participatie

– VITO: op dit ogenblik bezit de Vlaamse
Gemeenschap 100% van de aandelen. 

– NV Technopolis: het Vlaams Gewest is
via PMV, de Participatiemaatschappij
Vlaanderen, de enige aandeelhouder van de
NV Technopolis.

3. Raad van bestuur

– VITO: de leden van de raad van bestuur
van VITO zijn door de Vlaamse Regering
benoemd, conform artikel 16 van het huidi-
ge VITO-decreet.

– Technopolis: de vennootschap heeft een
raad van bestuur samengesteld uit ten min-
ste drie bestuurders (conform art. 13 van de
statuten in de oprichtingsakte). De bestuur-
ders worden benoemd door de algemene
vergadering. Momenteel zijn er vijf be-
stuurders en twee waarnemers.

4. Vertegenwoordiging

– VITO: er zijn zowel een gemachtigde van
Financiën als een regeringscommissaris be-

noemd. Het gaat hier respectievelijk om de
heren Toon Tessier en Valere Vautmans.

– Technopolis: er zijn geen gemachtigde van
Financiën en geen regeringscommissaris.

5. Informatie

– VITO: de Vlaamse Gemeenschap is (hoofd)
aandeelhouder in deze N.V.'s en heeft dus
alle toezichtsrechten en -controles eigen aan
aandeelhouders via de algemene vergade-
ring, conform het Wetboek Handelsven-
nootschappen waar de juridische rechts-
vorm "NV" onder ressorteert. 

– Daarnaast oefent de Vlaamse Regering op
VITO ook bijkomende sturing én toezicht
uit via de benoeming van de leden van de
raad van bestuur en de afgevaardigd be-
stuurder, de aanstelling van een regerings-
commissaris en gemachtigde van Financiën,
het Rekenhof, de Inspectie van Financiën
en de dienst Interne Audit.

De Vlaamse volksvertegenwoordigers heb-
ben dus niet alleen recht op alle aandeel-
houdersinformatie met betrekking tot deze
VOI NV's conform het Wetboek Handels-
vennootschappen, maar ook op alle infor-
matie die de Vlaamse Gemeenschap ver-
strekt krijgt over deze NV's door het Re-
kenhof, de Inspectie van Financiën, de
dienst Interne Audit en de eigen aangestel-
de regeringscommissarissen en gemachtig-
den van Financiën. Andere informatie blijft
eigen aan de instellingen.

– Technopolis: bepaalde informatie met be-
trekking tot Technopolis NV is volledig pu-
bliek (neerlegging van de jaarrekening).
Voor meer informatie kunnen volksverte-
genwoordigers zich wenden tot de bevoegde
minister.

Buitenlandse Handel

Voor het beleidsdomein Buitenlandse Handel zijn
er geen NV's die onder de bevoegdheid van de mi-
nister vallen.
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De Vlaamse minister van Werk, Onderwijs en Vor-
ming

De minister heeft geen NV's die onder zijn be-
voegdheden ressorteren.

De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid
en Gezin

De minister heeft geen NV's die onder haar be-
voegdheden ressorteren.

De Vlaamse minister van Financiën en Begroting
en Ruimtelijke Ordening

1 De investeringsmaatschappijen, onder controle
van het Vlaams Gewest, zijn volgens het de-
creet van 13 juli 1994 betreffende de Vlaamse
investeringsmaatschappijen de volgende:

– de Vlaamse Participatiemaatschappij
(VPM);

– de Participatiemaatschappij Vlaanderen
(PMV);

– de Limburgse Reconversiemaatschappij
(LRM);

– Gimvindus;

– de Vlaamse Milieuholding (VMH);

– de Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel
(BAM).

De VPM is de naamloze vennootschap via
welke de Vlaamse overheid haar 70%-partici-
patie in de GIMV (Gewestelijke Investerings-
maatschappij voor Vlaanderen - red.) beheert.

De PMV was vroeger dochter van VPM maar
werd via het PMV-decreet van 6 juli 2001 een
volwaardige investeringsmaatschappij, veran-
twoordelijk voor het economische overheids-
initiatief.

De LRM werd opgericht naar aanleiding van
de sluiting van de steenkoolmijnen. De bes-
chikbare middelen die hieruit voortvloeiden,
zijn bestemd voor projecten ter ondersteuning
van de reconversie in de provincie Limburg.

De Gimvindus NV wordt momenteel in veref-
fening gesteld, waarop overigens reeds snelle
vooruitgang werd geboekt. De financiële acti-
va van Gimvindus (ex-nationale sectoren staal
en textiel) werden effectief reeds ten gelde ge-
maakt, er is momenteel ook geen personeel
meer. Enkel een aantal openstaande juridische
geschillen uit het verleden verhinderen nog een
formele afronding van de vereffening.

De Vlaamse Milieuholding (VMH) zou vol-
gens het decreet van 16 januari 2004 volgens
een dubbel spoor ook in vereffening gesteld
worden. Enerzijds zouden de participaties in
Aquafin, CEEIF, SEV en VMH Asset Mana-
gement ondergebracht worden bij de Participa-
tiemaatschappij Vlaanderen. Anderzijds wor-
den de overige participaties van de Vlaamse
Milieuholding gevaloriseerd. Voor deze parti-
cipaties worden derhalve private investeerders
gezocht.

De Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel
(BAM). Hiervoor wordt verwezen naar het
antwoord onder de titel van de Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu
en Natuur.

2. De mate van participatie voor bovengenoemde
NV's bedraagt voor alle investeringsmaat-
schappijen 100%.

3. VPM

De raad van bestuur telt 8 leden, allen onbe-
zoldigd. Alle bestuurders van VPM zijn ook
bestuurder bij de GIMV. Ze zijn aangesteld
door de Vlaamse Regering.

PMV

De raad van bestuur telt 6 leden, aangesteld
door de Vlaamse Regering.

LRM

De raad van bestuur telt 11 leden.

GIMVINDUS 

Momenteel zijn 2 bestuurders aangesteld
(Vlaamse Regering).
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VMH: Telt momenteel nog 4 bestuurders, aan-
gesteld door de Vlaamse Regering.

4. Het wettelijk kader in verband met de investe-
ringsmaatschappijen wordt geregeld door het
decreet betreffende de Vlaamse investerings-
maatschappijen van 13 juli 1994.

Volgens artikel 12, §1 van dit decreet van 13 ju-
li 1994 dient er per instelling een regeringscom-
missaris te worden aangesteld: "Iedere investe-
ringsmaatschappij staat onder de controle van
de Vlaamse regering, welke wordt uitgeoefend
door toedoen van een regeringscommissaris
die wordt benoemd en ontslagen door de
Vlaamse regering. Het Vlaamse Gewest draagt
de kosten verbonden aan de uitoefening van
zijn ambt."

Voor onderstaande vennootschappen is de
commissaris zowel bevoegd voor de inhoude-
lijke als voor de financieel-budgettaire aangele-
genheden.

Momenteel is dit:

– Hedwig De Koker: 37,5% VTE, aangesteld
bij LRM, 

– Daniël Geerts: 25% VTE, aangesteld bij
Gimvindus, 

– Patrick Van Speybroeck: 50% VTE, aange-
steld bij VMH.(VTE: voltijds equivalent -
red.)

5 Volgens artikel 12, § 5 (decreet 13 juli 1994)
brengt  de raad van bestuur van iedere investe-
ringsmaatschappij jaarlijks verslag uit over de
uitvoering van het beheerscontract met de
Vlaamse  Regering. Dit verslag wordt vóór 30
september aan het Vlaams Parlement meege-
deeld.

Volgens artikel 12, §6 stelt de Vlaamse Rege-
ring jaarlijks vóór 30 september een evaluatie-
verslag op over het economisch overheidsiniti-
atief ten behoeve van het Vlaams Parlement.

De Vlaamse minister van Cultuur, Jeugd, Sport en
Brussel

Cultuur

1. Het Reproductiefonds Vlaamse Musea, NV.
van publiek recht.

2. Voor 100 %.

3. Voorzitter raad van bestuur : Walter Rycquart,
zakelijk directeur Stedelijke musea  Brugge

Statutair bestuurder: Bart De Smet, business
unit manager PMV-KMO (Participatiemaat-
schappij Vlaanderen) 

Overige bestuurders :

– Elisabeth Derveaux, beelddocumentalist,
zelfstandige

– Karin Goedheid, competentiebeheerder, Te-
lepolis Antwerpen

– Stefaan Cardoen, manager Pre-press, Ago-
ra Printing NV

– Bart De Baere, directeur MuHKA

– Dirk De Wit, medewerker steunpunten
IAK en IBK

-– Bart Doucet, cultuurbeleidscoördinator
stad Gent

– Robert Hoozee, directeur Museum voor
Schone Kunsten Gent

– Paul Huvenne, algemeen directeur Konink-
lijk Museum voor Schone Kunsten, Ant-
werpen (MUHKA: Museum van Heden-
daagse Kunst Antwerpen;IAK: Initiatief Au-
diovisuele Kunsten; IBK: Initiatief Beelden-
de Kunsten –red.)

De bestuurders zijn benoemd voor een periode
van drie jaar, hun mandaat zal eindigen bij de
jaarvergadering van 2005.

4. Gemachtigde van Financiën : Torn Auwers
Regeringscommissaris : Jos Van Rillaer , direc-
teur-generaal

5. De NV Reproductiefonds Vlaamse Musea
werd opgericht krachtens het decreet van 2
maart 1999 en valt onder het toepassingsge-
bied van het decreet van 26 maart 2004 betref-
fende de openbaarheid van bestuur.

Het oprichtingsdecreet bepaald dat de Vlaam-
se Regering aan het Vlaams Parlement volgen-
de documenten bezorgd:
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– de statuten,

– de samenwerkingsovereenkomst en de ove-
reenkomst over de terbeschikkingstelling
van  infrastructuur.

Aangezien de Vlaamse Regering in de samen-
werkingsovereenkomst het toezicht regelt van
de NV zal zij daarover aan het Vlaams Parle-
ment verantwoording moeten  afleggen.

Sport, Jeugd en Brussel

Voor de bevoegdheden Sport, Jeugd en Brussel
zijn er geen VZW's of NV's met overheidspartici-
patie die  een taak van de Vlaamse  overheid uit-
voeren.

De Vlaamse minister van Bestuurszaken, Buiten-
lands  Beleid, Media en Toerisme

1. De VRT

2. De VRT is een NV van publiek recht waarvan
de Vlaamse Gemeenschap 100% van de aande-
len bezit.

3. De leden van de raad van bestuur van de VRT
worden verkozen onder de kandidaten die
door de aandeelhouder van de VRT (Vlaamse
Gemeenschap, vertegenwoordigd door de
Vlaamse Regering) zijn voorgedragen. De sa-
menstelling van de raad van bestuur van de
VRT moet, ingevolge de Cultuurpactwet, de
ideologische en filosofische strekkingen verte-
genwoordigd in het Vlaams Parlement weer-
spiegelen.

De huidige raad van bestuur (22 december
2004) is als volgt samengesteld: Guy Peeters
(voorzitter), Thérèse Deshayes (ondervoorzit-
ter), Henny De Baets, Eric Dillens, Johan
Hanssens, Dimitri Hoegaerts, Jozef Deleu,
Kris Houthuys, Chris Lecluyse, Ludo Leen,
Annelies Van Cauwelaert en Eric Deleu.

4. De Gemeenschapsafgevaardigde wordt aange-
wezen door de Vlaamse Regering en ziet erop
toe dat de openbare omroepopdracht wordt

uitgevoerd conform de wetten, decreten, be-
sluiten en beheersovereenkomst. Hij woont de
vergaderingen van de raad van bestuur bij met
raadgevende stem. De huidige Gemeenschap-
safgevaardigde is Paul Van de Velde, directeur-
generaal van de administratie Media.

De algemene vergadering bestaat uit de aan-
deelhouders van de NV VRT, met andere
woorden uit de Vlaamse Regering als vertegen-
woordiger van de Vlaamse Gemeenschap. De
algemene vergadering oefent de bevoegdheden
uit die zijn vastgelegd in de gecoördineerde
mediadecreten, de statuten van de VRT en het
Wetboek Vennootschappen.

De commissaris wordt benoemd door de alge-
mene vergadering op voordracht van de gede-
legeerd bestuurder en oefent de bevoegdheden
uit die hem in het Wetboek Vennootschappen
zijn toegekend. De huidige commissarissen zijn
Guy Wygaerts en Rik Neckebroeck van De-
loitte & Partners.

5. De Vlaamse volksvertegenwoordigers hebben
controlebevoegdheid inzake het behalen van de
performantiemaatstaven zoals opgenomen in
de beheersovereenkomst die werd afgesloten
tussen de Vlaamse Regering en de VRT. 

Het Uitgebreid Bureau van het Vlaams Parle-
ment heeft in zijn vergadering van 10 septem-
ber 2001 het standpunt ingenomen dat aange-
legenheden die buiten de bevoegdheid van de
regering vallen, ontsnappen aan de parlemen-
taire controle. In de brief van de voorzitter van
het Vlaams Parlement aan de voorzitter van
het Rekenhof (10 september 2001) betreffende
het "inzage- en informatierecht van parle-
mentsleden" staat vermeld dat "de bevoegd-
heid van de regering zich in essentie beperkt
tot het vastleggen van de beheersovereenkomst
van de VRT" en het uitoefenen van controle
op de behoorlijke uitvoering daarvan. Tevens
wordt in aangehaalde brief vermeld dat "de re-
gering niet bevoegd is om de opportuniteit van
concrete beslissingen van de organen van de
VRT te beoordelen". 
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Dit betekent dat over de operationele werking
van de VRT geen informatie moet bekendge-
maakt worden aan de Vlaamse volksvertegen-
woordigers.

Voorts valt de VRT onder de regels met be-
trekking tot de openbaarheid van bestuur. In-
dien echter openbaarmaking niet zou opwegen
tegen het economische, het financiële of het
commerciële belang van de VRT, moet de VRT
de vraag tot openbaarheid afwijzen.

De Vlaamse minister van Openbare Werken, Ener-
gie, Leefmilieu en Natuur

Leefmilieu en Natuur

1. De NV Aquafin.

2. In de NV Aquafin participeert de NV Vlaamse
Milieuholding (VMH) voor 51%. De VMH
zelf is voor 100% eigendom van het Vlaams
Gewest.

3. De heren Bossyns L., gedelegeerd bestuurder;
Breesch W., bestuurder; Messham G., bestuur-
der; Norman A., bestuurder; Rummens E., be-
stuurder; mevrouw Swiggers F., bestuurder; de
heren Van den Heuvel W., bestuurder; Van
Dierdonck R., vaste vertegenwoordiger van
VMH; Van Steen J., bestuurder; Van Vaeren-
bergh I., bestuurder-voorzitter van de raad van
bestuur.

4. De beheersovereenkomst afgesloten tussen de
NV Aquafin en het Vlaams Gewest voorzag
tot 31 december 2004 in controle door een
"bijzonder gevolmachtigde", de heer B. Beels.
Vanaf 1 januari 2005-ingevolge artikel 66. § 1
van het decreet van 24 december 2004 houden-
de bepalingen tot begeleiding van de begroting
2005 (het Programmadecreet)- is er een econo-
mische toezichthouder, met name de Vlaamse
Milieumaatschappij .

5. De NV Aquafin is onderworpen aan de regels
inzake openbaarheid van bestuur ingevolge ar-
tikel 4, §1, 10° van het decreet van 26 maart

2004 betreffende de openbaarheid van bestuur,
binnen de grenzen in dit decreet bepaald.

Openbare Werken

Afdeling Waterwegen

1. De NV's Waterwegen en Zeekanaal en De
Scheepvaart.

2. Voor Waterwegen en Zeekanaal NV bepaalt
het decreet van 4 mei 1994, zoals gewijzigd bij
decreet van 2 april 2004, in artikel 12 dat mini-
maal drie vierde van de aandelen van de ven-
nootschap eigendom zijn van het Vlaams Ge-
west.

Wat NV De Scheepvaart betreft zijn al de aan-
delen in handen van het Vlaams Gewest.

Het decreet van 4 mei 1994, zoals gewijzigd bij
decreet van 2 april 2004, bepaalt in artikel 32
uit hoeveel leden de raad van bestuur van de
NV' s Waterwegen en Zeekanaal bestaat en
hoe de raad van bestuur wordt samengesteld.
Thans bestaat deze uit elf stemgerechtigde le-
den, drie niet-stemgerechtigde leden en één
raadgever.

De leden van de raad van bestuur van NV De
Scheepvaart moeten nog worden benoemd
door de Vlaamse Regering. Het decreet van 2
april 2004 betreffende het publiekrechtelijk
vormgegeven extern verzelfstandigd agent-
schap van publiek recht De Scheepvaart, be-
paalt in artikel 27 dat de raad van bestuur sa-
mengesteld wordt uit minimaal zeven en max-
imaal dertien stemgerechtigde leden, natuurlij-
ke personen, al dan niet aandeelhouders, waar-
onder een voorzitter en een ondervoorzitter. In
afwachting en om de continuïteit van de wer-
king te waarborgen, wordt de vennootschap
inmiddels bestuurd door de raad van bestuur
van de Dienst voor de Scheepvaart, de voor-
ganger van NV De Scheepvaart.

4. Bij Waterwegen en Zeekanaal NV is de ge-
machtigde van Financiën en regeringscommis-
saris de heer ir. Jozef Van Hoof.
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Bij de Dienst voor de Scheepvaart is de rege-
ringscommissaris de heer Jaak De Wachter en
de gemachtigde van Financiën de heer Dirk
Verlaak. Bij NV De Scheepvaart zal een ge-
westcommissaris worden aangesteld.

5. Ja, op eenvoudig schriftelijk verzoek.

Afdeling Wegen

1. Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel
(BAM): naamloze vennootschap van publiek
recht

2. De Participatiemaatschappij Vlaanderen heeft
één aandeel in de NV BAM. De overige aan-
delen van de NV BAM (> 99%) zijn in handen
van het Vlaams Gewest. Het Vlaams Gewest
dient steeds direct of indirect te beschikken
over ten minste de helft plus één van de aande-
len in het kapitaal van de vennootschap.

3. De volgende personen hebben zitting in de
raad van bestuur van de NV BAM als verte-
genwoordigers van het Vlaams Gewest:

Fernand Desmyter, Johan Vanderheyden, Ing-
rid Lieten, Leo Clinckers, Guy Braeckman,
David Van Herreweghe, Sofie Luyten, Greta
Bernaers en Gabriel Debuysscher.

4. Er zijn  regeringscommissarisen benoemd voor
de NV BAM. Hun statuut wordt geregeld in
het besluit van de Vlaamse Regering van 20 ju-
ni 2003 tot vaststelling van het statuut van de
regeringscommissarissen bij de naamloze ven-
nootschap van publiek recht Beheersmaat-
schappij Antwerpen Mobiel.Willy Borré : com-
missaris van de Vlaamse regering bij de NV
BAM, werken.

5. De Vlaamse volksvertegenwoordigers kunnen
alle informatie krijgen over deze NV zonder
enige beperking. De BAM is een bestuursin-
stantie in de zin van het decreet op de open-
baarheid van bestuur.

De Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur,
Stedenbeleid, Wonen en Inburgering

1. Wat de bevoegdheden Binnenlandse Aangele-
genheden en Stedenbeleid betreft, zijn er geen
NV's die onder deze bevoegdheden vallen. Als
minister van Wonen is de minister bevoegd
voor de Vlaamse Huisvestingsmaatschappij

(VHM). Dit is een burgerlijke vennootschap
op aandelen in de vorm van een naamloze ven-
nootschap, die in uitvoering  van  de  Vlaamse
Wooncode,  samen met  andere  actoren, waar-
onder de socialehuisvestingsmaatschappijen,
belast is met het uitvoeren van het Vlaamse
Woonbeleid.

Van de 115 socialehuisvestingsmaatschappijen
(SHM's), die onder het toezicht van de VHM
staan, hebben er drie de vorm van naamloze
vennootschap: de NV Eigen Haard uit Heren-
tals, de NV Turnhoutse Maatschappij voor de
Huisvesting uit Turnhout en de NV Woningent
uit Gent. De andere SHM's hebben de vorm
van coöperatieve vennootschappen met be-
perkte aansprakelijkheid (CVBA). Al deze
maatschappijen vallen onrechtstreeks onder
mijn bevoegdheid via het toezicht van de
VHM.

2. Het Vlaams Gewest participeert als volgt in de
voornoemde NV's:

– NV VHM: 10.811 aandelen op een totaal
van 13.131 aandelen van 4,95 euro1;

– NV Eigen Haard: 1.600 aandelen op een to-
taal van 25.008 aandelen van 2,50 euro;

– NV Turnhoutse Maatschappij voor de
Huisvesting: 200 aandelen op een totaal
van 4.800 aandelen van 25 euro;

– NV Woningent: 2.940 aandelen op een to-
taal van 27.500 aandelen van 2,5 euro.

De VHM participeert in vier NV's:

– de NV EVE (Eerste Vlaamse Effectisering):
VHM bezit 1.085 van de 6.200 aandelen
van 10 euro;

– de NV Domus Flandria: de Vlaamse over-
heid participeert via de GIMV en de VHM.
Beide vennootschappen bezitten elk 50.250
van de 200.500 aandelen van 124 euro.
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1 Op 24 december 2004 besliste de VlaamseRegering een ka-

pitaalverhoging ten bedrage van 133 miljoen euro door te
voeren bij de VHM. Nadat die kapitaalverhoging, tevens
gepaard gaande met een kleine incorporatie van reserves
van de VHM in het kapitaal, effectief zal gebeurd zijn, zal
het Vlaams Gewest beschikken over 26.610.720 aandelen
van 5 euro op een totaal van 26.613.025 aandelen.



– de NV Atrium 1: VHM heeft 40 van de 100
aandelen van 620 euro;

– de NV Atrium 2: VHM bezit 40 van de 100
aandelen van 620 euro.

3. De raden van bestuur van voornoemde NV's
zijn als volgt samengesteld.

– VHM: 13 bestuurders, allen benoemd door
de Vlaamse Regering.

– SHM's: de raden van bestuur bestaan uit
vertegenwoordigers van de respectieve pro-
vincies, gemeenten, OCMW's en particulie-
ren. Het Vlaams Gewest is niet vertegen-
woordigd in deze raden van bestuur.

– Domus Flandria: 8 bestuurders, de VHM
3,de GIMV 2, de bankinstellingen 2 en het
Vlaams Woningfonds 1 bestuurder.

– De VHM beschikt over 1 bestuurder op 5 in
de NV EVE. In de NV Atrium 1 en de NV
Atrium 2 heeft VHM 2 bestuursmandaten.

4. Bij de VHM beschikt de Vlaamse Regering
over   twee gemeenschapscommissarissen:

– de heer L. Guns uit Affligem,

– de heer A. Vanhoof uit Oud-Heverlee.

Daarnaast werd ook een revisor, de heer B.
Van Ussel uit Brasschaat, aangesteld door de
Vlaamse Regering.

In de SHM's met het statuut van NV heeft de
Vlaamse Regering volgende VHM-commissa-
rissen benoemd:

– NV Eigen Haard: de heer J.B. De Keyser
uit Aarschot;

– NV Turnhoutse Maatschappij voor de
Huisvesting: de heer M. Mechels uit Ant-
werpen;

– NV Woningent: de heer L. Deschamps uit
Nazareth.

De NV EVE, de NV Domus Flandria, de NV
Atrium 1 en de NV Atrium 2 hebben geen ge-
machtigde van Financiën of regeringscommissaris.

5. Voor de parlementsleden geldt dat zij dezelfde
inzagerechten in vennootschapsdocumenten
hebben als elke andere burger van dit land.

Dit betekent dat zij, wat privaatrechtelijke ven-
nootschappen betreft, enkel recht hebben op
de informatie die deze vennootschappen wet-
telijk verplicht zijn openbaar te maken en te
publiceren zoals statuten, jaarrekening, enzo-
voort

Bij de publiekrechtelijke NV' s kan een parle-
mentslid alle informatie (= bestuursdocumen-
ten) verkrijgen op basis van de wetgeving be-
treffende de openbaarheid van bestuur, behou-
dens de uitzonderingen die hierin vermeld
staan.

De VHM en de SHM's behoren tot de publie-
ke sector en zijn onderworpen aan de wetge-
ving betreffende de openbaarheid van bestuur.
Voor de andere genoemde vennootschappen
geldt de regeling van de privaatrechtelijke ven-
nootschappen.

De Vlaamse minister van Mobiliteit, Sociale Eco-
nomie en Gelijke Kansen

Mobiliteit

De Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel
(BAM). Hiervoor wordt verwezen naar het ant-
woord onder de titel van de Vlaamse minister van
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur.

Sociale Economie

1. De NV Vereniging met Sociaal Oogmerk
Werkholding en haar werkmaatschappij NV T-
Groep.

2. De Vlaamse Gemeenschap en het Vlaams Ge-
west zijn elk voor 50% aandeelhouder van de
NV VSO Werkholding,  conform de bepalin-
gen van het decreet van 28 juni 2002 betreffen-
de de oprichting van de vennootschappen T-
Groep en Werkholding. De NV VSO Werkhol-
ding treedt op als moedermaatschappij van de
NV T-Groep.

3. De samenstelling van de raad van bestuur van
de NV VSO Werkholding gebeurde conform
artikel 12 van het oprichtingsdecreet, na advies
van een onafhankelijke beoordelingscommissie
die de deskundigheid, de objectiviteit en de
onafhankelijkheid van de kandidaat-bestuur-
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ders beoordeelde. Conform de statutaire bepa-
lingen bestaat de raad uit minimaal 3 en max-
imaal 7 bestuurders. De raad van bestuur van
de moedermaatschappij NV VSO Werkhol-
ding beslist, ingevolge de wet op de vennoot-
schappen over de samenstelling van de raad
van bestuur van haar werkmaatschappij NV
T-Groep.

4. De werking van de privaatrechtelijke vennoot-
schap NV VSO Werkholding wordt volledig en
uitsluitend geregeld conform de wet op de ven-
nootschappen. Dit betekent dat in de functies
van gemachtigde van Financiën en regerings-
commissaris niet voorzien is.

Ingevolge artikel 33 van het comptabiliteits-
decreet is supplementair aan de bepalingen
van de wet op de vennootschappen voorzien in
een voorlegging van de jaarrekening aan het
Rekenhof.

5. De NV VSO Werkholding is opgericht als een
private naamloze vennootschap.

Deze regel is weergegeven in artikel 7 van het
decreet van 28 juni 2002 betreffende de oprich-
ting van de vennootschappen T-Groep en Werk-
holding en is herbevestigd in het decreet van 19
maart 2004 tot wijziging van het decreet van 28
juni 2002 betreffende de oprichting van de ven-
nootschappen T-Groep en Werkholding (nog
niet in werking getreden), waarin is herhaald dat
de NV Werkholding een privaat karakter heeft,
reden waarom zij is gekwalificeerd als een zoge-
naamd privaatrechtelijk vormgegeven verzelf-
standigd agentschap als bedoeld in het kader-
decreet Bestuurlijk Beleid.

Zulks impliceert dat de NV VSO Werkholding
onderworpen is aan de rapporterings- en open-
baarmaking verplichtingen die vervat liggen in
het Wetboek van Vennootschappen en die in
hoofdzaak tot doel hebben om de aandeelhou-
ders (in casu het Vlaams Gewest en de Vlaamse
Gemeenschap) te informeren omtrent de wer-
king van de vennootschap.

Uit het Wetboek van Vennootschappen vloeit
inzonderheid de verplichting tot voorlegging
van de jaarrekening aan de algemene vergade-
ring van aandeelhouders van de vennootschap
(in casu wat de NV VSO Werkholding betreft,
samengesteld uit het Vlaams Gewest en de
Vlaamse Gemeenschap) voort; deze verplichting
weegt op het bestuursorgaan.

Het Wetboek van Vennootschappen heeft hier-

voor een gedetailleerde procedure uitgewerkt
die als opzet heeft om de aandeelhouders (en
derden) adequaat omtrent het functioneren
van de vennootschap te informeren en die op
de NV VSO Werkholding, als private vennoot-
schap, toepassing vindt.

Aangezien de NV VSO Werkholding volledig
aan deze verplichtingen onderworpen is, komt
door de naleving ervan reeds op zich een inge-
vulde en omstandige informatierelatie naar de
aandeelhouders tot stand.

De Vlaamse volksvertegenwoordigers kunnen
volgens de regels van de parlementaire werk-
zaamheden via de aandeelhouders de informa-
tie opvragen.

Vraag nr. 56
van 7 januari 2005
van de heer  CARL DECALUWE

VRT teletekst   –   Voetbaluitslagen tweede natio-
nale

In het verleden bleek meermaals dat de voetbal-
uitslagen en rangschikking van tweede nationale
niet altijd worden vermeld op de teletekstpagina’s
van de VRT, tot grote ergernis van clubs en sup-
porters.

1. Waarom worden de uitslagen en rangschikking
van tweede nationale voetbal niet meer ver-
meld op de teletekstpagina’s van de VRT ?

2. Welke criteria worden gehanteerd voor het al
dan niet vermelden van uitslagen en rangschik-
kingen ?

Antwoord

De VRT ontkent dat zij de uitslagen van tweede
nationale voetbal niet meer zou vermelden op de
teletekstpagina's. De uitslagen, de rangschikking
en de periodestand van de tweede nationale voet-
balklasse worden wekelijks en zonder uitzondering
gepubliceerd op de VRT-teletekstpagina's 541, 542
en 543.

–- Op pagina 541 staan de uitslagen, met de doel-
puntenmakers, vermeld. Niet enkel de einduit-
slagen maar ook de ruststanden worden op de-
ze pagina meegedeeld. De einduitslagen blijven
telkens raadpleegbaar vanaf de eerste wed-
strijd van de speeldag tot de maandagavond.
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Daarna publiceert teletekst op pagina 541 het
programma van de volgende speeldag in twee-
de nationale voetbal.

– Via pagina 542 wordt de rangschikking in
tweede nationale voetbal meegedeeld.

– Via pagina 543 wordt de periodestand in twee-
de nationale voetbal meegedeeld.

De uitslagen en de stand van alle nationale voet-
balklassen (eerste, tweede, derde A en B en vierde
A, B, C en D) en eerste provinciale van alle
Vlaamse provincies (Antwerpen, Vlaams-Bra-
bant, Limburg, Oost-Vlaanderen en West-Vlaan-
deren) worden door teletekst het hele seizoen op-
genomen. Ook de periodekampioenen worden in
de verf gezet.

Ten slotte publiceert teletekst ook de uitslagen en
de rangschikking voor de eerste klasse van het
zaalvoetbal, het minivoetbal en het damesvoetbal.

KRIS PEETERSH

VLAAMS MINISTER 
VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE,
LEEFMILIEU EN NATUUR

Vraag nr. 169
van 14 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Waterbeheersing West-Vlaanderen   –   Onbevaar-
bare waterlopen

De laatste jaren zijn er meerdere ernstige over-
stromingen geweest in Vlaanderen. De uitzonder-
lijke neerslag is uiteraard de oorzaak.

Vandaar de noodzaak van een goede waterafvoer
door baggeren en slibruimen van de waterlopen
en het belang van goed onderhouden en stevige
dijken.

1. Welke werkzaamheden zijn er in 2004 op het
vlak van waterbeheersing in de ruime zin (dij-
kwerken, slibruimen, onderhoudswerken, enz.)
uitgevoerd aan de onbevaarbare waterlopen
eerste categorie in de provincie West-Vlaande-
ren ? Graag de omschrijving en kostprijs per
bekken.

2. Welke werkzaamheden worden nog gepland ?
Graag de omschrijving en kostprijs per bekken.

Antwoord

Er wordt verwezen naar bijgevoegde lijst waar de
verschillende uitgevoerde, lopende en op korte

termijn geplande projecten aan onbevaarbare wa-
terlopen eerste categorie door de afdeling Water
in West-Vlaanderen zijn opgenomen (bijlage 1).
Daarnaast is ook een lijst toegevoegd met werken
die voor vanaf 2006 gepland zijn, dus op middel-
lange termijn (bijlage 2).

In het hierna volgende tekstgedeelte worden de
belangrijkste lopende werken en de werken waar-
van de aanbesteding voor 2005 gepland is, kort
vermeld.

1. In 2004 werd een belangrijk project, met name
de aanpassingswerken aan de Handzamevaart
in de doortocht van Diksmuide, voltooid.  Ver-
der werd vooral gewerkt aan de wegophoging
en nieuwe duiker van de Martjesvaart in de
Pottestraat in Houthulst, de renovatie van de
Blauwe Sluis op de Gauwelozekreek in Oos-
tende, de vernieuwing van de sturing van het
waterbeheersingsproject in leper en het her-
bouwen van een brug over de Stenensluisvaart
en een roosterinstallatie op de Kerkebeek. Er
werd tevens ongeveer 30.000 m3 vervuild slib
verwijderd uit de Handzamevaart, de Houten-
sluisvaart en de leperlee. Nagenoeg alle kunst-
werken werden aangesloten op een centraal
alarm en bewakingssysteem. Uiteraard werden
ook de klassieke onderhoudswerken uitge-
voerd.

2. Voor 2005 is de uitvoering gepland van oeve-
rinrichtingswerken aan de Noordede in Zuien-
kerke, het bouwen van automatische roosterin-
stallaties op de Heulebeek en de Stenensluis-
vaart, het herbouwen van een brug over het
Kamerlingsgeleed in Oudenburg, een her-
meanderingsproject aan de Velddambeek in
Ruddervoorde en de vernieuwing van de stu-
ring van het Veurne-Ambachtgemaal in
Nieuwpoort en van het Camerlinckxschuiven-
complex in Oostende. Nieuwe installaties zul-
len aangesloten worden op het centraal alarm-
en bewakingssysteem. Uiteraard worden ook
in 2005 de klassieke onderhoudswerken uitge-
voerd. Ten slotte zijn ook slibruimingen ge-
pland, meer bepaald van de meanders op de
Gaverbeek in Sint-Eloois-Vijve en Waregem
(3.300 m3 slib) en van de Gaverbeek zelf in
Deerlijk en Waregem (12.266 m3 slib).

In 2005 zullen tevens verschillende werken
worden aanbesteed: ecologische oeverinrich-
ting van de Yzerwegbeek in leper, aanpassings-
werken aan de leperlee in leper, oeverinrich-
tingswerken aan de monding van de Blanken-
bergse Vaart in Wenduine, vernieuwen van de
stuwen op de Mandel en de ruiming van ver-
schillende zandvangen en van 25.000 m3 slib
uit de Vladslovaart. Ten slotte is ook gepland
om de slibdeponie in Deerlijk in oorspronkelij-
ke toestand te herstellen.
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Vraag nr. 171
van 14 december 2004
van de heer  STEFAAN SINTOBIN

N50 Ingelmunster   –   Verkeersveiligheid

De Ringweg rond Ingelmunster heeft een kwalijke
reputatie. Over het hele traject gebeuren geregeld
zware ongelukken. Recentelijk nog verloren twee
jonge mensen het leven aan het kruispunt Ring-
weg – Gentstraat.

De N50 heeft op bepaalde stukken veel weg van
een snelweg en nodigt derhalve uit tot hoge snel-
heden. Veelvuldige aankondigingen van snelheids-
beperkingen blijken een maat voor niets. Om de
verkeersveiligheid op de N50 te verhogen, zijn an-
dere maatregelen nodig.

De aanleg van een rotonde ter hoogte van het bo-
venvermelde kruispunt zou de verkeersveiligheid
misschien kunnen verhogen.

Is de aanleg van een rotonde ter hoogte van het
vermelde kruispunt een optie om de verkeersvei-
ligheid te verhogen ?

Zo ja, zijn hiervoor de nodige budgetten vrijge-
maakt en wat is het tijdspad voor de uitvoering
van deze werken ?

Zo neen, welke andere maatregelen neemt de mi-
nister om de verkeersveiligheid op de N50 te ver-
hogen ?

N.B. Een gelijkaardige vraag werd gesteld aan
minister Kathleen Van Brempt (vraag nr.
41).

Gecoördineerd antwoord

De aanleg van een rotonde ter hoogte van het
kruispunt Ringlaan-Gentstraat zou de verkeers-
veiligheid niet noodzakelijk verhogen, maar wel
de doorstroming op de ringweg verminderen.

Er worden geen maatregelen genomen, aangezien
hier relatief weinig ongevallen gebeuren. Het eni-
ge gevaarlijk punt op de Ringlaan is het kruis-
punt Ringlaan-Bruggestraat (Aviflora) met een
prioriteitsfactor van 16. De herinrichting van dit

gevaarlijk punt staat op het jaarprogramma 2005
van TV3V (Tijdelijke Vereniging Veilig Verkeer
Vlaanderen – red.). Er wordt voorzien in de aan-
leg van een rotonde, dit niet enkel uit het oogpunt
van het gevaarlijk punt maar ook met het oog op
de ontsluiting van een nieuwe bedrijvenzone.

Het kruispunt van de Ringlaan-Gentstraat had in
de periode 1996-1998 een prioriteitsfactor van 7
en in de periode 1999-2001 een prioriteitsfactor
van 2. Dit kruispunt kan dus volgens de objectie-
ve criteria zeker niet als een gevaarlijk punt bes-
chouwd worden.

Vraag nr. 173
van 16 december 2004
van mevrouw  MARLEEN VAN DEN EYNDE

Ontwikkelingsschets Schelde-estuarium   –   Storm-
vloedkering Rupel

In de definitieve ontwikkelingsschets 2010 Schel-
de-estuarium worden de schadecentra per zone
vermeldt. Elke zone zal een eigen aanpak inzake
beveiliging krijgen. Meestal wordt dijkverhoging
of aanleg van overstromingsgebied naar voren
geschoven als mogelijke oplossing. Echter in zone
3 spreekt men van een eventuele stormvloedke-
ring op de Rupel.

1. Zijn de kosten voor de aanpak van deze scha-
decentra opgenomen in de totale kostprijs
voor de ontwikkelingsschets ?

2. Wat is de kostprijs voor de aanleg van een
stormvloedkering op de Rupel ?

3. Op welke manier wordt hierover gecommuni-
ceerd met de betrokken gemeentebesturen ?

Antwoord

1. In het geactualiseerd Sigmaplan wordt een
antwoord gegeven op de vraag hoe de schade-
centra in het volledige Zeescheldebekken (on-
derverdeeld in vijf zones) het best beveiligd
worden. De kostenraming van dit geactuali-
seerd Sigmaplan is opgenomen in de totale
kostprijs voor de Ontwikkelingsschets 2010
voor het Schelde-estuarium.
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2. Een mogelijke oplossing om Mechelen (het be-
langrijkste schadecentrum in zone 3) te beveili-
gen tegen stormvloeden is het bouwen van een
stormvloedkering op de Rupel bij Niel. De
bouw van deze stormvloedkering wordt ge-
raamd op 55 miljoen euro. Er dient echter op-
gemerkt te worden dat deze stormvloedkering
een opstuwing veroorzaakt op de Schelde,
waardoor het overstromingsrisico op de Schel-
de, met name de mogelijke schade die de vol-
gende 100 jaar kan ontstaan, met maar liefst
187 miljoen euro toeneemt.

3. Via de wettelijk vastgelegde procedure om een
plan-MER (milieueffectrapport – red.) op te
stellen, worden de lokale besturen betrokken. 

Zo werden in september 2003 in samenwerking
met de betrokken gemeenten informatieavonden
georganiseerd voor alle geïnteresseerden op ze-
ventien locaties in het Zeescheldebekken. Op de-
ze informatieavonden werd uitgelegd wat het
Sigmaplan is, waarom het geactualiseerd dient
te worden en hoe deze actualisatie gebeurt. Er
werd specifiek ingezoomd op de procedure die
gevolgd wordt bij de opmaak van het plan-
MER. 

Tussen 15 september 2004 en 15 october 2004
werd de niet-technische samenvatting van het
plan-MER samen met de maatschappelijke kos-
ten-batenanalyse, in het kader van de besluitvor-
ming omtrent de Ontwikkelingsschets 2010 voor
het Schelde-estuarium, opnieuw ter inzage ge-
legd bij gemeenten, provincies en administraties.
Ook dit ging gepaard met informatieavonden.

Vraag nr. 174
van 16 december 2004
van de heer  ELOI GLORIEUX

Klimaatbeleid   –   Post-Kyotodoelstellingen

De EU heeft de IPCC-doelstelling (Intergovern-
mental Panel on Climate Change) onderschreven
om in het klimaatbeleid voldoende maatregelen te
nemen zodat de temperatuur op aarde met niet
meer dan 2° C zou stijgen. Hierdoor is globaal ge-
zien een minimale reductie van broeikasgasemis-
sies nodig van 30 % in 2020 en 70 % in 2050.

De federale minister bevoegd voor Leefmilieu zal
dit jaar nog een onderzoeksopdracht uitschrijven

om na te gaan welke emissiereducties België kan
realiseren in het kader van post-Kyoto.

1. Onderschrijft de Vlaamse Regering dit door
het IPCC en de EU vooropgestelde uitgangs-
punt bij het bepalen van onze post-Kyotodoel-
stellingen ?

2. Welke rol zal Vlaanderen in dit post-Kyotode-
bat spelen, vermits blijkbaar de federale over-
heid de doelstelling voor België wil vastleggen
?

Antwoord

1. Wat de tweegradendoelstelling betreft, wil ik
verwijzen naar mijn antwoord van 14 oktober
2004 op de vraag om uitleg van Vlaams volks-
vertegenwoordiger Bart Martens. Ik stelde
toen dat "de inzichten die aan de basis liggen
van een dergelijke globale doelstelling stelsel-
matig opgebouwd worden naarmate meer we-
tenschappelijk inzicht wordt verworven ..." en
"... dat een voldoende wetenschappelijke on-
derbouwing noodzakelijk is om de beste beslis-
singen te kunnen nemen" (Handelingen Com-
misievergadering nr. 15 van 14 oktober 2004,
blz. 15-19 – red.)

Aangezien de globale reductiedoelstellingen
voor 2020 en 2050 volgen uit de vertaling van
de 2°C-doelstelling naar een maximaal CO2-
eq-concentratieniveau, geldt hiervoor dezelfde
opmerking (CO2: koolstofdioxide – red.).

Ik antwoordde toen ook dat de Vlaamse Rege-
ring het belangrijker vindt om in de tussentijd
niet af te wachten. Het is essentieel dat de
concrete vertaling van deze doelstelling naar
reductiestrategieën en de invulling van het toe-
komstige klimaatregime op een gelijkwaardige
manier zullen gebeuren. Vlaanderen zal daa-
rom die internationale initiatieven steunen die
streven naar een klimaatregime dat zoveel mo-
gelijk landen betrekt, zo nodig met verschillen-
de verantwoordelijkheden, en dat voldoende
flexibiliteit voor het realiseren van de reductie-
doelstellingen inhoudt op een kostenefficiënte
wijze. Dit moet ervoor zorgen dat meer landen
dan nu het geval is, verder kunnen streven naar
een duurzame welvaartsgroei gecombineerd
met het opnemen van hun verant-
woordelijkheid op het vlak van klimaatbeleid.
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2. Eind september 2004 werd in de schoot van de
Coördinatiewerkgroep Broeikaseffect een
werkgroep opgericht voor specifiek overleg
tussen de gewesten en de federale overheid
over de post-Kyotovraagstukken. Vlaamse ex-
perten participeren hierin actief.

In dit kader bracht de federale overheid ons op
de hoogte van haar initiatief om in samen-
spraak met de gewesten, de sectoren en ver-
schillende experts, basishypothesen vast te leg-
gen voor het modelleren van toekomstige
emissies op middellange (2020) en langere ter-
mijn (2050) onder verschillende scenario's.

Vlaanderen zal op basis van specifiek Vlaamse
energiedata zo mogelijk een bijdrage aan dit
federale onderzoek leveren. Daarnaast werkt
mijn administratie een plan van aanpak voor
dit belangrijke post-Kyotodossier uit. Op basis
daarvan zullen realistische en haalbare doel-
stellingen voor de middellange termijn bepaald
kunnen worden.

Ik verwijs in dit kader naar mijn Beleidsnota
Leefmilieu en Natuur waarin staat dat "bij het
vastleggen van de post-Kyoto doelstellingen
voor een nog verdergaande reductie van de
broeikasgasemissie een maatschappelijke kos-
ten-batenanalyse het uitgangspunt moet vor-
men." (stuk 139 (2002-2009) – Nr.1, blz 41 –
red.) Toekomstige Vlaamse engagementen
moeten immers stevig onderbouwd worden en
rekening houden met technische, economische
en maatschappelijke haalbaarheid. Het is be-
langrijk om in dit dossier een evenwicht te zoe-
ken tussen de gewenste milieudoelstellingen en
de draagkracht van de Vlaamse economie en
maatschappij.

Intussen bestudeert de Vlaamse Instelling voor
Technologisch Onderzoek (VITO) de diverse
lastenverdelingsmodellen die worden bediscus-
sieerd binnen de Europese werkgroep "Further
Action". VITO past de modellen toe op Vlaan-
deren en inventariseert hieruit de aannames die
voor Vlaanderen het belangrijkst zullen zijn in
de toekomstige lastenverdelingsonderhandelin-
gen.

Het Vlaams Klimaatbeleidsplan 2006 – 2012,
waarover de Vlaamse Regering zich vanaf ok-
tober 2005 zal buigen, zal ook aandacht heb-

ben voor het klimaatregime na de Kyotoperio-
de.

Vraag nr. 175
van 16 december 2004
van de heer  JOS STASSEN

Overstromingsgebied Kruibeke   –   Inrichting buf-
fergebied

In het ruimtelijk uitvoeringsplan (RUP) naar aan-
leiding van de realisatie van het gecontroleerd
overstromingsgebied Kruibeke-Bazel-Rupelmon-
de (GOG KBR) wordt er tussen de ringdijk van
het GOG KBR en de woonzones van Kruibeke,
Bazel en Rupelmonde een gebied ingekleurd.

Dit gebied – ook wel het buffergebied genoemd –
biedt heel wat mogelijkheden voor zachte en ac-
tieve recreatie, landbouw en natuur. De oppositie-
fracties van de Kruibeekse gemeenteraad zijn vra-
gende partij om met het Vlaams Gewest te onder-
handelen over de concrete invulling van dit gebied
met het oog op de (ruimte)behoeften van de Krui-
bekenaars. Recentelijk sloot ook de burgemeester
zich aan bij deze vraag tot overleg met het
Vlaams Gewest.

1. Wat is de stand van zaken van de (concrete) in-
vulling van het RUP GOG KBR ?

2. Wat zijn de mogelijkheden/marges voor onder-
handelingen of overleg in verband met de
ruimtelijke invulling van het buffergebied ?

Concreet gaat het over de vraag naar ruimte
voor jeugdlokalen, speelbossen, visvijvers,
wandel- en fietspaden, een mountainbikepar-
cours, een ruiterpad, picknickplekken, een
educatief schuilhuisje voor schooluitstappen,
een fietssnelweg over de ringdijk, landbouw,
openluchtkunst, sportmogelijkheden, …

3. Op welke manier wordt, naast het Kruibeekse
gemeentebestuur en de politieke fracties, ook
het Kruibeekse middenveld (jeugdbewegingen,
landbouwverenigingen, natuurbeweging, soci-
aal-culturele organisaties) betrokken bij dit
overleg ?

4. Binnen welke termijn wordt over de concrete
invulling beslist ?
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5. Hoe wordt het overleg binnen de Vlaamse
overheid georganiseerd (AWZ, afdeling Na-
tuur, Arohm, … en de bevoegde ministers) ?

N.B. Deze vraag werd op 19 november 2004 eve-
neens gesteld aan minister Dirk Van 
Mechelen (vraag nr. 20).

Antwoord

1. Via de uitwerking van een "integraal inrich-
tingsplan" wordt de verdere aanleg en invulling
van het gecontroleerd overstromingsgebied
(GOG) in Kruibeke (-Bazel-Rupelmonde) uit-
gewerkt. Dit plan zal de te realiseren infras-
tructuurwerken en andere maatregelen, alsook
de mogelijke alternatieven aangeven die nood-
zakelijk zijn om aan de gestelde randvoor-
waarden te voldoen. Natuurlijk staat het reali-
seren van een verhoging van het veiligheidsni-
veau langs het Schelde-estuarium centraal,
maar daarnaast dienen ook in het kader van
de Europese Vogel- en Habitatrichtlijn be-
staande natuurwaarden versterkt te worden en
een aantal natuurwaarden gecompenseerd te
worden.

De maatregelen opgenomen in het "integraal
inrichtingsplan" bevinden zich grotendeels bin-
nen de afbakening van het gecontroleerd over-
stromingsgebied doch ook buiten dit gebied
worden er, vooral in het kader van de beheer-
sing van de afwatering van het achterland,
maatregelen gepland. Bij de uitwerking van de-
ze maatregelen wordt zoveel mogelijk rekening
gehouden met de behoeften van de plaatselijke
bevolking.

Voor het gebied buiten het GOG werden door
het Vlaams Gewest via de opstelling van een
gewestelijk RUP (ruimtelijke uitvoeringsplan –
red.) voorwaarden opgelegd die vooral het
toekomstig gebruik als "waterbergingsgebied"
moeten vrijwaren. Deze voorwaarden maken
een ander "medegebruik" zeker niet onmoge-
lijk. Het verder invullen van de bestemming
van deze gebieden is echter de bevoegdheid
van het gemeentebestuur.

Naast de voor de gestelde randvoorwaarden
noodzakelijke maatregelen omvat het "inte-
graal inrichtingsplan" echter ook een aantal

potentiële alternatieve invullingen van dit ge-
bied, buiten het GOG gelegen. Deze potenties
werden via diverse gesprekken met vertegen-
woordigers van de plaatselijke bevolking of ve-
renigingen verder uitgewerkt. Het "integraal
inrichtingsplan" met inbegrip van deze poten-
ties werd aan het gemeentebestuur voorgelegd.

Momenteel is het "integraal inrichtingsplan" in
die mate uitgewerkt dat met de MER-procedu-
re gestart werd. Dit MER (milieueffectenrap-
port – red.) zal alle voorgestelde maatregelen
(en alternatieven) op hun milieueffecten beoor-
delen en indien nodig compenserende maatre-
gelen voorstellen.

2. In de mate van het mogelijke worden de vra-
gen met betrekking tot de ruimtelijke invulling
van het buffergebied meegenomen in de uit-
werking van het "integraal inrichtingsplan".
Zo zullen bijvoorbeeld de dienstwegen aldaar
zo optimaal mogelijk aangelegd en ingericht
worden voor recreatief medegebruik. Benevens
de momenteel in het "integraal inrichtings-
plan" aangegeven potenties zijn er ongetwijfeld
nog andere mogelijkheden. Een aantal ruimte-
lijke invullingen dienen echter nog tegen elkaar
afgewogen te worden in het MER.

3. Het behoort tot de taken van het plaatselijk
bestuur om de noden en wensen van de plaat-
selijke bevolking te vertalen naar een gepaste
ruimtelijke ordening. Deze dient natuurlijk
aan de gestelde voorwaarden van het geweste-
lijk RUP te voldoen.

Een samenwerking om deze gewenste/gepaste
ruimtelijke ordening te realiseren, behoort ze-
ker tot de mogelijkheden.

4. Tijdens en voor de opmaak van het "integraal
inrichtingsplan" werd intensief overlegd met
diverse verenigingen. Daartoe werden op regel-
matige basis vergaderingen georganiseerd met
vertegenwoordigers van deze verenigingen. In
overleg met deze vertegenwoordigers werden
ook infovergaderingen georganiseerd voor de
leden van deze verenigingen. Dit overleg wordt
in de toekomst voort gezet zodat reeds in een
vroeg stadium planmatig rekening gehouden
werd/wordt met heel wat vragen en bemerkin-
gen van de diverse betrokken partijen.
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Naast dit overleg werden ook, in opdracht van
het Vlaams Gewest, door een gespecialiseerd
communicatiebureau interviews afgenomen
van vertegenwoordigers van diverse verenigin-
gen omtrent het project, met het oog op het in-
ventariseren van de vragen, de wensen en de
opmerkingen van deze verenigingen.

5. Momenteel wordt het "integraal inrichtings-
plan" onderworpen aan de milieueffectrappor-
tage. Binnen deze procedure wordt in de eerst-
komende maanden het "kennisgevingsdossier"
onder andere ter inzage gelegd op de gemeente.
Er wordt vooropgesteld dat het MER goedge-
keurd wordt vóór het einde van 2005, waarna
voor de diverse uit te voeren infrastructuur-
werken de noodzakelijke stedenbouwkundige
vergunningen zullen worden aangevraagd.

6. Het project wordt binnen het Vlaams Gewest
gecoördineerd door een stuurgroep onder
voorzitterschap van de secretaris-generaal van
het departement Leefmilieu en Infrastructuur
(LIN). Alle betrokken administraties evenals
de betrokken federale overheidsdiensten en de
provincie zijn in deze stuurgroep vertegen-
woordigd. De stuurgroep komt tweemaande-
lijks samen en volgt de planning en realisatie
van het project op.

(Antwoord Dirk Van Mechelen: Bulletin van Vra-
gen en Antwoorden nr. 9 van 11 maart 2005, blz.
683 – red.)

Vraag nr. 176
van 16 december 2004
van de heer  JAN PEUMANS

NV’s met overheidsparticipatie   –   Overzicht

Zie:
Vlaams minister voor Bestuurszaken, Buitenlands
Beleid, Media en Toerisme
Vraag nr. 49
van 16 december 2004
van de heer Jan Peumans
Blz. 1019

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister-

van Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en
Toerisme.

Vraag nr. 177
van 16 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Spaarlampenactie   –   Evaluatie

In de periode tussen 1 februari en 30 april 2004
dienden de distributienetbeheerders een energie-
bon op te sturen naar de aangesloten gezinnen.
Die energiebon kon worden omgeruild tegen een
spaarlamp of een spaardouchekop.

In de periode 2006-2007 zou de tweede fase van
de actie plaatsvinden, maar dan met een bon per
ge-zinslid.

1. Naar hoeveel gezinnen werd dergelijke bon op-
gestuurd ?

Hoeveel gezinnen hebben effectief een spaar-
lamp of douchekop afgehaald ?

Wat waren de oorspronkelijke verwachtingen ?

Kan de minister deze vragen opsplitsen per
provincie ?

2. Zijn er in bepaalde gemeenten of provincies
noemenswaardige verschillen waar te nemen ?
Zo ja, hoe komt dat ?

3. Hoe wordt die actie geëvalueerd ? Acht de mi-
nister de tweede fase van de actie nodig ?

Antwoord

1. Tussen 1 februari en 30 april 2004 werd een
bon verstuurd naar alle gezinnen die op 1 ja-
nuari 2004 in het Vlaamse gewest zijn gedomi-
cilieerd op een adres waar er een aansluiting is
op het elektriciteitsdistributienet.

Aangezien de actie nog loopt tot mei 2005, zijn
er nog geen gegevens beschikbaar over het
aantal gezinnen die effectief een spaarlamp of
een spaardouchekop hebben afgehaald.

De netbeheerders hebben ingeschat dat 80%
van de gezinnen hun bon zal omruilen voor
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een spaarlamp, een spaardouchekop of een
energiemeter. In meer dan 90% van de gevallen
wordt verwacht dat de gezinnen zullen kiezen
voor een spaarlamp. Er wordt van uitgegaan
dat men slechts in zeer uitzonderlijke gevallen
zal kiezen voor een energiemeter.

2. Het is nog te vroeg om noemenswaardige ver-
schillen waar te nemen in bepaalde gemeenten
of provincies, aangezien de actie nog verder
loopt tot mei 2005.

3. Om de eerste fase van de actie te evalueren, zal
door een extern bureau een telefonische enquê-
te worden gehouden bij de Vlaamse huishou-
dens. Aan de hand van de evaluatieresultaten
zal bekeken worden of de tweede fase van de
actie nog zal worden uitgevoerd.

Vraag nr. 178
van 16 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Riolerings- en zuiveringsgraad   –   Stand van zaken

De Europese regelgeving bepaalt dat in principe
alle woningen tegen 2009 aangesloten moeten zijn
op een waterzuiveringsinstallatie. Uit parlemen-
taire vragen bleek reeds dat de zuiveringsgraad in
bepaalde gemeenten erg laag is, mede door de la-
ge investeringsgraad van bepaalde gemeenten in
rioleringen, aansluitingen en KWZI’s (kleinschali-
ge waterzuiveringsinstallaties).

Het parcours van Cross Border Lease werd reeds
van de baan geveegd. De gemeente Antwerpen
vraagt aan haar inwoners een bijdrage om zo-
doende intensiever en sneller te kunnen investeren
in gemeentelijke infrastructuurwerken.

Graag had ik de minister enkele vragen gesteld
over de riolerings- en zuiveringsgraad in Vlaande-
ren, in het arrondissement Kortrijk-Roeselare-
Tielt en in het Leiebekken.

1. Kan de minister de stand van zaken geven van
de riolerings en de zuiveringsgraad van de elf
rivierbekkens (IJzer, Brugse Kanalen, Gentse
Kanalen, Beneden-Schelde, Leie, Boven-Schel-
de, Dender, Dijle/Zenne, Demer, Nete, Maas)
en van de gemeenten van het arrondissement
Kortrijk-Roeselare-Tielt (KRT) ? Kan hij hier-

van ook een evolutie geven van de laatste vijf
jaar ?

2. a) Welke bovengemeentelijke (RWZI en col-
lectoren) en gemeentelijke (KWZI en riole-
ring) infrastructuurwerken worden in het 
arrondissement KRT gepland of zijn in uit-
voering en voor welk bedrag ?

b) Tot welke riolerings- of zuiveringsgraad
zullen die investeringen leiden ?

c) Volstaan die investeringen om tijdig te kun-
nen voldoen aan de Europese normen ?

3. In hoeveel kredieten voor hoeveel projecten
voorziet het bovengemeentelijk investerings-
programma zuiveringsinfrastructuur voor heel
Vlaanderen ?

Welk aandeel gaat hiervan naar de verschillen-
de bekkens ?

4. a) In hoeveel kredieten voorziet het gemeente-
lijke subsidiëringsprogramma ?

b) Hoeveel aanvragen werden reeds ingediend
voor gemeentelijke subsidiëring en hoeveel
en welke projecten worden hiermee werke-
lijk gesubsidieerd ?

c) Hoeveel bedraagt het tekort om aan alle
goedgekeurde aanvragen te kunnen voldoen
?

d) Hoeveel en welke projecten hiervan zijn ge-
blokkeerd (o.m. door procedurefouten) ?

5. Heel wat bovengemeentelijke investeringspro-
jecten waren/zijn geblokkeerd door gewest-
planwijzigingen, schorsing milieu- en bouw-
vergunningen, en onteigeningsproblemen. 

Kan de minister meedelen welke projecten bin-
nen het arrondissement KRT geblokkeerd zijn,
voor welk bedrag en wat de reden is van deze
blokkering ?

6. Wat is de stand van zaken van de zonerings-
plannen ? Wanneer krijgen de buitengebieden
zekerheid ?
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Antwoord

De vraag is dermate uitgebreid en gedetailleerd
dat het mij niet mogelijk is om binnen de regle-
mentaire termijn op een behoorlijke manier te
antwoorden.

Zodra ik over alle gegevens beschik, zal ik een
volledig antwoord bezorgen.

MARINO KEULENH

VLAAMS MINISTER 
VAN BINNENLANDS BESTUUR, 
STEDENBELEID, WONEN 
EN INBURGERING

Vraag nr. 66
van 16 december 2004
van de heer  MARK DEMESMAEKER

IGO Leuven   –   Haagcampagne

Na analyse van het antwoord van de minister op
mijn vraag om uitleg over de werking van interge-
meentelijke dienstverlenende verenigingen, op 23
november jongstleden in de Commissie voor Bin-
nenlandse Aangelegenheden, Bestuurszaken, In-
stitutionele en Bestuurlijke Hervorming en Dec-
reetsevaluatie (Handelingen Commissievergade-
ring nr. 51 van 23 november 2004, blz. 8-10), wil
ik graag nog enkele bijkomende vragen stellen,
meer specifiek over de handelwijze van het Inter-
gemeentelijk Opbouwwerk voor het Arondisse-
ment Leuven (IGO Leuven).

Bij planten- en tuincentra en boomkwekers in de
streek van Leuven is er ongenoegen over de activi-
teiten van IGO Leuven. Ze hebben het gevoel dat
ze het slachtoffer zijn van oneerlijke concurrentie.

Ingevolge het decreet van 6 juli 2001 op de inter-
gemeentelijke samenwerking, diende de VZW
IGO Leuven zich om te vormen tot een interge-
meentelijke dienstverlenende vereniging. Op 10
maart 2004 werd deze nieuwe vereniging formeel
opgericht. IGO Leuven ontwikkelt projecten en
diensten voor en met de openbare besturen en de
inwoners in haar werkingsgebied. De activiteiten
zijn gesitueerd in de domeinen milieu, welzijn,
werkgelegenheid voor kansengroepen, vorming en
opleiding, cultuur en toerisme.

Samen met de Regionale Landschappen Noord-
Hageland en Dijleland, de Vrienden van Hever-
leebos en Meerdaalwoud, Natuurpunt Oost-Bra-
bant, de Milieudienst van Interleuven, Vredesei-
landen en de 26 deelnemende gemeenten, organi-
seert IGO Leuven jaarlijks een haagcampagne,
onder het motto : "Meer natuur in je eigen omge-
ving".

Op zich is dat een lovenswaardig initiatief. De
promotie van streekeigen groen kan de goedkeu-
ring wegdragen van iedereen die een hart heeft
voor de natuur. Streekeigen groen draagt bij tot
het behoud en het herstel van de biodiversiteit.
Het Hageland dankt zijn naam aan de talloze ha-
gen en houtkanten waarmee de velden en weiden
destijds waren afgeboord. Ze waren een haven
voor insecten, vogels en kleine zoogdieren.

Naar ik verneem, was de oorspronkelijke doelstel-
ling van de haagcampagne landbouwers aan te
zetten om opnieuw hagen en houtkanten aan te
planten. Maar omdat de respons vanwege deze
sector gering was, werd gemakshalve de privé-
tuinsector aangesproken. Privé-personen zijn ge-
makkelijker te bewerken en te verleiden door de
reclame "Goedkope planten" en een "Steenuil in je
kerselaar". Ook dit jaar kregen de mensen de
kans om streekeigen plantgoed aan te kopen "aan
voordelige prijzen".

Door de omvang die deze actie na tien jaar heeft
aangenomen, heerst ongerustheid bij de plaatselij-
ke boomkwekers en tuincentra, temeer omdat zij
er niet bij betrokken worden. Zij zien met lede
ogen aan hoe de actie jaar na jaar groter en groter
wordt, dat meer en meer gemeenten meedoen en –
vooral – dat het assortiment planten steeds groter
wordt. Naast haagplantsoen en houtkanten be-
staat dat ook al uit klimplanten, hoogstamfruit-
bomen en loofbomen. In 2003 werden bijvoor-
beeld al 11.747 klimplanten verkocht. Door de
omvang die de acties hebben aangenomen, onder-
vinden tuin- en plantencentra een dalende ver-
koop van planten. Ik verneem dat sommige be-
drijven daardoor personeelsleden tijdelijk moeten
laten stempelen. In de Streekkrant van Leuven
adverteert de stad als volgt : "Lage prijzen voor
haagplanten". Deze publiciteitskosten, maar ook
loon- en werkingskosten worden betaald met be-
lastinggeld. De plaatselijke handelaars vragen
zich af of hier geen sprake is van oneerlijke con-
currentie. 
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Een intergemeentelijke dienstverlenende vereni-
ging kan natuurlijk – en graag zelfs – streekeigen
groen promoten, maar moet toch ook de lokale
economie ondersteunen. Het lijkt erop dat dàt
evenwicht zoek is.

1. Uit het antwoord van de minister in de com-
missie blijkt dat er tegen dergelijke campagnes
binnen 60 dagen een klacht kan worden inge-
diend bij de toezichthoudende overheid.

Vanaf welk ogenblik begint de periode van 60
dagen precies te lopen ? Hoe wordt het publiek
daarvan op de hoogte gebracht ?

Meestal kent de bevolking de concrete inhoud
van de verkoopacties pas op het moment dat
de reclamecampagnes van start gaan.

Is de termijn op dat moment al niet lang ver-
streken ?

2. Artikel 11 van het decreet van 6 juli 2001 hou-
dende de intergemeentelijke samenwerking be-
paalt onder andere : "Het samenwerkingsver-
band met rechtspersoonlijkheid is een publie-
krechtelijke rechtspersoon met een rechtsvorm
waarvan de kenmerken vastgesteld zijn krach-
tens de bepalingen van dit decreet. Ongeacht
haar doelstellingen hebben haar verbintenissen
geen handelskarakter".

In zijn antwoord in de commissie laat de mi-
nister zich niet uit over het al dan niet zakelijk
karakter van deze intergemeentelijke samen-
werking.

Wat betekent "geen handelskarakter" ?

Is er bij de haagcampagne van IGO Leuven al
dan niet sprake van "handelskarakter" ?

Overtreedt IGO Leuven met de haagcampagne
artikel 11 van het decreet van 6 juli 2001 hou-
dende de intergemeentelijke samenwerking ?

3. Iedereen die planten verhandelt, moet voldoen
aan de fytosanitaire verplichtingen. Het is niet
voldoende planten te kopen bij een kweker of
handelaar die wettelijk in orde is met deze ad-
ministratie; de handelaar zelf dient geregi-
streerd te zijn en moet een jaarlijkse bijdrage
betalen aan het Federaal Voedselagentschap

voor het uitoefenen van deze activiteit, name-
lijk planten verhandelen.

Voldoet IGO aan die gestelde eisen ?

Aanvullend antwoord 
(Antwoord: zie blz. 1076)

In het antwoord op de vraag nr. 66 betreffende de
haagcampagne van IGO Leuven, deelde ik de
Vlaamse volksvertegenwoordiger mee dat op de
vraag of IGO Leuven moest geregistreerd zijn bij
het Federaal Agentschap voor de Veiligheid van
de Voedselketen (FAVV), aan het FAVV zelf
uitsluitsel zou gevraagd worden.

Het FAVV deelde mee dat iedere producent, ge-
meenschappelijke opslagplaats, verzendingscen-
trum, invoerder of ander persoon die gereglemen-
teerde soorten verkoopt, bij het Agentschap moet
geregistreerd zijn.

Er geldt echter een uitzondering voor kleine pro-
ducenten of bedrijven wier totale productie en
verkoop van planten bestemd is voor eindgebruik
voor personen op de plaatselijke markt, die niet
uit hoofde van hun beroep bij de productie van
planten betrokken zijn.

Volgens het FAVV kan de haagactie van IGO-
Leuven onder deze uitzondering vallen indien ze
beperkt blijft tot een jaarlijkse actie die uitslui-
tend gericht is op eindverbruik op de plaatselijke
markt.

Het FAVV voegt daar nog aan toe dat het voor
zich spreekt dat de planten in elk stadium van de
handel aan de fytosanitaire verplichtingen moeten
voldoen.

Vraag nr. 78
van 21 december 2004
van de heer  TOM DEHAENE

Socialehuisvestingsmaatschappijen   –   Voorkoop-
recht

1. Hoeveel keer hebben de verschillende huisves-
tingsmaatschappijen gebruikgemaakt van hun
voorkooprecht in 2001, 2002 en 2003 ?
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2. Hoeveel keer werd ze de mogelijkheid geboden
om hun voorkooprecht te laten gelden ?

Antwoord

1. Het voorkooprecht werd in het decreet houden-
de de Vlaamse Wooncode van 15 juli 1997 op-
genomen onder artikel 85 en volgende De mo-
daliteiten inzake het voorkooprecht werden
opgenomen in het besluit van de Vlaamse Re-
gering betreffende de kwaliteitsbewaking, het
recht van voorkoop en het sociaal beheersrecht
op woningen van 6 oktober 1998 (BS 30 okto-
ber 1998).

Onderstaande tabel geeft de cijfers per provin-
cie en het percentage voorkooprechten dat ef-
fectief werd uitgeoefend over alle jaren heen.

Aantal % van totaal Uitgeoefend % uitoefening

Antwerpen 14 .491 21,6% 39 0,27%
Vlaams-Brabant 35.616 53,0% 26 0,07%
Oost-Vlaanderen 9.615 14,3% 61 0,63%
West-Vlaanderen 6.559 9,8% 37 0,56%
Limburg 949 1,4% 12 1,26%

Vlaamse gewest 67.230 100,0% 175 0,26%

Algemeen stellen we vast dat slechts in 0,26%
van de aangeboden voorkooprechten, de so-
cialehuisvestingsmaatschappij effectief haar
voorkooprecht uitoefent.

Uit de volgende tabel kan de Vlaamse volks-
vertegenwoordiger opmaken dat er voor de pe-
riode 2001, 2002 en 2003 in totaal 36.281 mo-
gelijkheden tot voorkoop werden aangeboden
en (slechts) in 102 gevallen het voorkooprecht
werkelijk werd uitgeoefend (0,28%).

2. De cijfers inzake de praktische uitoefening van
het voorkooprecht gaan terug tot de laatste
twee maanden van 1998 tot eind 2004. Van de
laatste twee maanden van 1998 hebben we
geen cijfers.

Sedert de invoering van het voorkooprecht
werd er reeds in totaal 67.230 keer aan de be-
gunstigde socialehuisvestingsmaatschappijen
de mogelijkheid geboden tot het uitoefenen
van hun voorkooprecht.
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Teneinde volledig te zijn, geef ik alle cijfers se-
dert de invoering van het voorkooprecht.

Aantal Uitgeoefend % uitoefening

1998 (2 maand) - - -
1999 8.620 - -
2000 10.118 - -
2001 9.726 46 0,47%
2002 12.747 28 0,22%
2003 13.808 28 0,20%
2004 (11 maand) 12.211 - -

Totaal 67.230

Vraag nr. 82
van 23 december 2004
van de heer  TOM DEHAENE

Grond- en pandenbeleid   –   Subsidiëring SHM’s

Op 10 november 2003 werd een wijziging van de
subsidieregeling voor verwerving in het kader van
het grond- en pandenbeleid van kracht.

De wijzigingen betreffen hoofdzakelijk de grootte
van de subsidie.

1. Hoeveel subsidiedossiers werden per provincie
ingediend sinds de bovenvermelde wijziging ?

2. Hoeveel bedroeg de gemiddelde prijs per m2 ?

Antwoord

Onderstaande tabel geeft per provincie het aantal
dossiers en de gemiddelde prijs per m van de
subsidieaanvragen voor de verwerving van gebou-
wen en/of gronden die sinds 10 november 2003
zijn erkend.

Provincie Aantal dossiers Gemiddelde prijs per m2

Antwerpen 62 165,77 euro/m2

Vlaams-Brabant 31 134,54 euro/m2

West-Vlaanderen 56 159,12 euro/m2

Oost-Vlaanderen 100 170,66 euro/m2

Limburg 35 133,47 euro/m2
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KATHLEEN VAN BREMPTH
VLAAMS MINISTER 
VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE
EN GELIJKE KANSEN

Vraag nr. 41
van 14 december 2004
van de heer  STEFAAN SINTOBIN

N50 Ingelmunster   –   Verkeersveiligheid

De Ringweg rond Ingelmunster heeft een kwalijke
reputatie. Over het hele traject gebeuren geregeld
zware ongelukken. Recentelijk nog verloren twee
jonge mensen het leven aan het kruispunt Ring-
weg – Gentstraat.

De N50 heeft op bepaalde stukken veel weg van
een snelweg en nodigt derhalve uit tot hoge snel-
heden. Veelvuldige aankondigingen van snelheids-
beperkingen blijken een maat voor niets. Om de
verkeersveiligheid op de N50 te verhogen, zijn an-
dere maatregelen nodig.

Welke initiatieven neemt de minister, vanuit haar
bevoegdheid, om de verkeersveiligheid op de ring-
weg in Ingelmunster te verhogen ?

N.B. Een gelijkaardige vraag werd gesteld aan
minister Kris Peeters (vraag nr. 171).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Kris Peeters, Vlaams minister van
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur.

(Gecoördineerd antwoord: blz. 1037 – red.)

Vraag nr. 42
van 16 december 2004
van de heer  JOS STASSEN

De Lijn Oost-Vlaanderen   –  Laatavondbus Meer-
donk - St.-Niklaas

Tot halverwege de jaren ’90 was er vanuit Meer-
donk-De Klinge-Sint-Gillis-Waas (ca. 13.000 in-
woners) nog een laatavondverbinding naar Sint-
Niklaas om 22 u en 23 u (lijn 21). Door een bezui-
nigingsoperatie werden deze verbindingen geslo-

ten voor passagiers, de bussen zelf rijden wel nog
altijd, maar met gedoofde verlichting en met ges-
loten deuren.

De verklaring die De Lijn Oost-Vlaanderen geeft,
is dat het hier gaat over een verpachte lijn. De ki-
lometerprijzen worden door De Lijn aan de 
pachter betaald. De bezuiniging schuilt hierin dat
lege kilometers (zonder passagiers) een lagere ki-
lometerprijs zouden hebben, te vergoeden aan de
pachter, dan ritten die wel toegankelijk zijn voor
passagiers.

Het ontoegankelijk maken van deze late ritten
voor passagiers heeft destijds geleid tot veel onbe-
grip en protest. Sinds vele jaren rijden er nu lege
spookbussen door het dorp om 22 u en 23 u. Dat
gebeurt elke avond opnieuw, zij blijven namelijk
nodig om de ritten vanuit Sint-Niklaas van 22.30
u en 23.30 u richting Sint-Gillis-Waas met passa-
giers te kunnen rijden.

1. Sluit de minister zich aan bij de argumentatie
van De Lijn Oost-Vlaanderen om de laat-
avondbussen van de lijn 21 naar Sint-Niklaas
leeg te laten rijden ?

2. Aangezien deze bussen toch leeg rijden – en
evenveel brandstof verbruiken en de uren van
de chauffeur toch betaald moeten worden –
kunnen zij mijns inziens passagiers blijven ver-
voeren.

Zijn er alsnog plannen om deze bussen op-
nieuw toegankelijk te maken voor reizigers ?

3. Blijft het systeem van twee soorten kilometer-
prijzen – één voor ritten met passagiers, en één
voor ritten zonder passagiers – van verpachte
ritten behouden ?

Wat is hiervoor de argumentatie ?

Bevordert dit systeem niet de verleiding tot
verdere besparingen door op minder "beklan-
te" ritten de bussen leeg te laten rijden ?

Antwoord

1. Het gaat hier om technische terugkeerritten die
soms van de in de dienstregeling opgenomen
reisweg afwijken.
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2. Sinds de aanbesteding van de pakketten van de
vervoerders (start uitvoering van 1 januari
2003) worden de lege ritten niet meer betaald.
Voor die datum werden lege ritten aan 50 %
van de contractuele vervoerprijs per gereden
beladen kilometer betaald.

Het lastenkohier laat de mogelijkheid toe dat
de exploitant soms andere koppelingen mag
maken van beladen ritten. Een van de belang-
rijkste beperkingen is evenwel dat de uitvoe-
ring steeds stipt gegarandeerd moet kunnen
worden op de door De Lijn bepaalde en vast-
gelegde dienstregeling.

De gevraagde tijdstippen vallen volledig buiten
de huidig geldende normen van de basismobi-
liteit. Binnen de budgettaire randvoorwaar-
den lijkt het creëren en inpassen van de ge-
vraagde bijkomende verbindingen niet moge-
lijk en aangewezen.

3. Zoals gesteld onder 2 gelden er niet langer
twee soorten kilometerprijzen. Lege ritten uit-
gevoerd door exploitanten worden niet langer
vergoed.

Vraag nr. 47
van 21 december 2004
van de heer  RUDI DAEMS

Oosterweelverbinding   –   Alternatieven

Naar aanleiding van de bespreking van het ont-
werp van ruimtelijk structuurplan voor de stad
Antwerpen, kwamen enkele vragen naar boven
over de verenigbaarheid van de Oosterweelverbin-
ding met de ruimtelijke en verkeerstechnische vi-
sie op de stad Antwerpen.

De redenen die aangehaald worden om vragen te
stellen bij deze (on)verenigbaarheid zijn onder
meer de volgende:

– De Oosterweelverbinding is niet compatibel
met de ruimtelijke ontwikkeling van de stad,
die erg noord-zuid georiënteerd is, zowel wat
de harde (verkeers)infrastructuur als de stede-
lijke ontwikkelingsmogelijkheden betreft.

– Ook de groene ruimtelijke structuur (een ver-
binding tussen vijf groene longen met de

Schelde) past niet met de Oosterweelverbin-
ding.

– De aansluiting met de Oosterweelverbinding
ten noorden van de stad komt in conflict met
zowel de stedelijke ontwikkelingsplannen (Lo-
broekdok, topsporthal, …), als de stedelijke
ringweg.

– De Oosterweelverbinding veroorzaakt een be-
langrijke fysieke barrière ter hoogte van het Ei-
landje, terwijl het Eilandje net als doel had een
overgangsgebied te creëren tussen de haven en
de stad.

– De ontsluiting voor het stedelijk verkeer in het
noorden van de stad wordt moeilijker.

– De kansen op het verkrijgen van een "Groene
Singel" nemen af.

– De visuele en geluidsimpact van een grote brug
over de stad is groter dan verwacht.

– De Liefkenshoek zal als wegverbinding nog
minder benut worden.

– …

Bijgevolg ontwikkelden de stedelijke diensten een
alternatief voor de Oosterweelverbinding.

Het uitgewerkte alternatief Antwerps ringsysteem
bestaat uit een versterking van de bestaande ring
waarbij drie volwaardige verkeersniveaus uitge-
werkt worden. De doorgaande ring, centraal in de
bedding van de huidige ring, is een vrijliggende
snelweg (2x3 rijstroken, ontwerpsnelheid 100 kilo-
meter per uur) die vanaf linkeroever enkel op- en
afritcomplexen heeft ter hoogte van de E19 rich-
ting Brussel en de E34 richting Hasselt-Eindho-
ven en verder loopt tot voorbij Merksem.

De stedelijke ringweg (hoofdzakelijk 2x3) loopt
parallel aan weerszijden van de doorgaande ring.
Deze stedelijke ringweg heeft een ontwerpsnelheid
van 70 km per uur en wordt eveneens ingepast
binnen de bedding van de huidige ring. De Singel
(2x2) fungeert als stadsboulevard aan de stadszij-
de van de dubbele ringweg.

In dit concept komt er een extra Scheldetunnel
aan de zuidkant van de bestaande Kennedytun-
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nel. De bestaande tunnel wordt gebruikt voor ver-
keer richting linkeroever voor de doorgaande ring
en de stedelijke ringweg. De nieuwe tunnel wordt
gebruikt voor het doorgaande en stedelijke ver-
keer richting rechteroever en komt net ten zuiden
van de bestaande te liggen.

Er komt een lokale Scheldebrug ten noorden van
de Kennedytunnel, waarop de singel aansluit.

Om de haalbaarheid van dit alternatief af te ta-
sten, werd door de stad Antwerpen het Leuvens
onderzoeksbureau "Transport and Mobility" om
een "second opinion" gevraagd. Dit bureau bes-
chrijft het alternatief op het eerste gezicht als
"haalbaar" en "goedkoper", maar stelt voor dat
enkel een ruimere en meer onderbouwde kosten-
batenanalyse een echte vergelijking toelaat tussen
de verschillende varianten.

Ook het onderzoeksbureau somt enkele knelpun-
ten of aandachtspunten op, zoals :

– de technische haalbaarheid van een tweede
Kennedytunnel ;

– ruimtelijke problemen + extra verkeerswisse-
laars voor de ontdubbeling van doorgaand en
stedelijk verkeer ;

– demping Lobroekdok zal ook in dit scenario
nodig zijn voor verbreding weginfrastructuur ;

– foutieve prognoses m.b.t. toename van mobili-
teit in de toekomst, m.b.t. het effect van de tol-
heffing op de wijziging van het mobiliteitsge-
drag, … ;

– …

Zonder een uitspraak te willen doen over de ge-
grondheid van de geformuleerde knelpunten of de
haalbaarheid van het stedelijke alternatief voor
de Oosterweelverbinding, heb ik de volgende vra-
gen.

1. Is het stedelijke alternatief van een tweede
Kennedytunnel in het verleden onderzocht als
een mogelijk alternatief ? Zo neen, waarom
niet ? Zo ja, wat waren de resultaten van dit
onderzoek ?

2. Heeft de NV BAM/TV SAM deze alternatieve
voorstellen bestudeerd op hun haalbaarheid ?

Wat is het standpunt van de NV BAM/TV
SAM ?

Steunt de Vlaamse Regering deze zienswijze
van de NV BAM/TV SAM ?

3. Klopt de conclusie van de stad Antwerpen, ge-
steund door "Transport and Mobility", dat dit
stedelijk alternatief mogelijk goedkoper is dan
de Oosterweelverbinding ?

Wordt er nog een ruimere kosten-batenanalyse
opgemaakt door de NV BAM/TV SAM ?

4. Klopt het dat de extra Kennedyverbinding de
bereikbaarheid van de haven over de weg ver-
mindert ?

Duikt dan niet opnieuw het scenario van de
grote ring (verbinding tussen E17, E34 en Lief-
kenshoektunnel) op ? In het plan-MER (mi-
lieueffectrapport) werd aangegeven dat het op-
lossend vermogen van deze verbinding niet op-
weegt tegen de schade die toegebracht wordt
aan de "open ruimte".

Wat is het standpunt van de Vlaamse Regering
m.b.t. deze extra verbinding ?

5. Past dit alternatief voorstel in een multimodale
benadering van de verkeersproblematiek in
Antwerpen, en draagt het bij tot de realisatie
van de doelstellingen van het Masterplan ?

Komen de investeringen m.b.t. openbaar ver-
voer en fietspaden hierdoor in het gedrang ?

6. Komt het aanleggen van een "Groene Singel"
in het gedrang door de bouw van de Ooster-
weelverbinding, zoals de stedelijke diensten
van Antwerpen vrezen ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Peeters (vraag nr. 179) en Van Brempt (nr.
47).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Kris Peeters, Vlaams minister van
Openbare Werken, Energie, Leefmilie en Natuur.
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Vraag nr. 51
van 21 december 2004
van de heer  RUDI DAEMS

Mobiliteit Noord-Antwerpen   –   Doortrekking
"Blokskesweg"

In de Provinciale Auditcommissie Antwerpen
(PAC), waarin vertegenwoordigers zitten van de
administraties Wegen en Verkeer en Ruimtelijke
Ordening, De Lijn en het provinciebestuur, werd
het voorstel van het doortrekken van de zoge-
naamde "Blokskesweg" als één van de scenario’s
naar voren geschoven om een antwoord te bieden
op de verkeersstromen ten noorden van Antwer-
pen. In dit scenario moeten meerdere op- en afrit-
ten van de A12 verdwijnen, komt er een nieuw op-
en afrittencomplex in Hoevenen, en wordt het
wenselijk geacht om een nieuwe verbindingsweg
aan te leggen tussen Kapellen en Stabroek (N11)
naar dit nieuwe complex aan de A12.

Uiteraard is het logisch dat men oplossingen
zoekt om de verkeersoverlast in Stabroek, Kapel-
len en Hoevenen aan te pakken. Deze wordt gro-
tendeels veroorzaakt door het verkeer van en naar
de haven, vanuit deze gemeenten maar ook verder
vanuit Kalmthout, Brecht, Wuustwezel en Hoog-
straten.

Deze nieuwe verbindingsweg is de laatste jaren
het voorwerp van grote discussies geweest tussen
de gemeentebesturen van onder meer Kapellen,
Stabroek en Kalmthout, met daarin zowel voor-
standers als hevige tegenstanders. Bij dergelijke
vaak verhitte discussies wordt dan maar gekozen
voor de gemakkelijkste oplossing : een nieuwe
weg. Maar het is een open deur intrappen als we
zeggen dat nieuwe wegen bijkomende mobiliteit
genereren. En als bedenkelijke topper in de hitlijst
van meest (lucht)vervuilde regio’s ter wereld, is
Vlaanderen niet gebaat bij de aanleg van alweer
bijkomende wegen.

1. Klopt het dat de streefbeeldstudie voor de mo-
biliteitsafwikkeling op en rond de A12, het
doortrekken van de Blokskesweg als meest
wenselijke optie naar voren schuift ?

2. Steunt de minister deze optie ?

3. Welke alternatieve scenario’s werden of wor-
den onderzocht ? Wat zijn de resultaten ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Peeters (vraag nr. 185) en Van Brempt (nr.
51).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Kris Peeters, Vlaams minister van
Openbare Werken, Energie, Leefmilie en Natuur.

Vraag nr. 52
van 23 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Gemeentelijke VZW’s   –   Subsidiëring

Zie:
Vlaams minister van Cultuur, Jeugd, Sport en
Brussel
Vraag nr. 21
van 23 december 2004
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 1018

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Marino Keulen, Vlaams minister
van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen
en Inburgering.

Vraag nr. 61
van 23 december 2004
van de heer  CHRISTIAN VAN EYKEN

Mobiliteitsconvenants   –   Vlaams-Brabant

Op 10 juli 2003 heeft de toenmalige minister van
Mobiliteit in zijn antwoord op mijn schriftelijke
vraag nr. 369 meegedeeld dat het moederconve-
nant en de module 1 met de gemeente Merchtem
en de zes faciliteitengemeenten zeer binnenkort
zouden worden ondertekend (Bulletin van Vragen
en Antwoorden nr. 2 van 17 oktober 2003, blz.
467).

We zijn nu meer dan een jaar verder.
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Wat is de stand van zaken betreffende de mobili-
teitsconvenants in de zes faciliteitengemeenten en
in de gemeente Merchtem ?

Antwoord

De mobiliteitsconvenants van de gemeenten Lin-
kebeek, Merchtem en Wezembeek-Oppem werden
op 6 december 2004 ondertekend door de Vlaam-
se minister van Mobiliteit, Sociale Economie en
Gelijke Kansen en op 20 december 2004 door de
gemeente Kraainem. De originele exemplaren van
deze mobiliteitsconvenants werden intussen aan
de betrokken gemeenten overgezonden.

De mobiliteitsconvenants van Drogenbos, Sint-
Genesius-Rode en Wemmel worden binnenkort
door de administratie aan de minister ter onderte-
kening voorgelegd.

Vraag nr. 64
van 23 december 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Inruilactie nummerplaat   –   Stand van zaken

De inruilactie nummerplaat tegen gratis netabon-
nement bij de lijn loopt nu ruim twee jaar. 

Het DIV-systeem startte namelijk op 1 oktober
2002. Personen die hun nummerplaat inleveren bij
de Dienst voor de Inschrijving van Voertuigen
(DIV) ontvangen hiervoor ofwel een Buzzy Pazz
(voor personen jonger dan 25 jaar), ofwel een
Omnipas (voor personen vanaf 25 jaar). Het
abonnement heeft een looptijd van twaalf maan-
den en kan tweemaal met één jaar verlengd wor-
den. Als de enige persoonswagen wordt ingeruild,
dan krijgen alle gezinsleden een DIV-abonne-
ment. Vier types van motorvoertuigen komen
hiervoor in aanmerking, namelijk VP (persone-
nauto), SW (auto voor dubbel gebruik), CT (lich-
te vrachtwagen) en TR (trekker).

Onlangs deelde de minister de totaalcijfers mee
van deze inruilactie, en ook opgesplitst per pro-
vincie. Graag had ik de minister enkele bijko-
mende vragen gesteld.

1. Kan de minister ook een stand van zaken ge-
ven opgesplitst per RSV-gebied, per type gele-

verd abonnement, per type voertuig en opge-
splitst in gemeenten waar het project "basis-
mobiliteit" van De Lijn reeds een feit is en
waar dit niet zo is?

2. Wat zijn de conclusies die de minister uit deze
cijfers trekt?  Hoe wordt deze actie na twee
jaar geëvalueerd ?

3. Welk vervolg zal die actie hebben ? Is het de
bedoeling dat zij permanent doorloopt ?

Antwoord

Inleiding

Het DINA-systeem bestaat sinds 1 oktober 2002.
DINA staat voor "Dienst Inruilen Nummerplaat
voor Abonnement". Als iemand een personen-
voertuig uit het verkeer haalt, kan deze persoon
bij De Lijn onder bepaalde voorwaarden een gra-
tis netabonnement voor drie jaar aanvragen. Met
deze maatregel wil De Lijn mensen laten kennis-
maken met het openbaar vervoer en bijdragen tot
een duurzame mobiliteit. Firma- en leasingwa-
gens komen niet in aanmerking.

Vraag 1: stand van zaken

Aantal abonnementen per RSV-gebied?

Op dit moment zijn er 22.441 DINA-abonnemen-
ten in omloop. De onderstaande tabel geeft de
verdeling van de abonnementen per RSV-gebied.

RSV-gebied Aantal DINA-abonnementen
Stedelijk gebied 8.927
Randstedelijk gebied 3.238
Kleinstedelijk gebied 3.017
Buitengebied 7.259
Totaal aantal 22.441

Aantal abonnementen per type?

Type abonnement Aantal DINA-abonnementen
Buzzy Pazz (<25jaar) 4.890
Omnipas (25-59 jaar) 15.041
Omnipas 60+ (60-64 jaar) 2.510
Totaal aantal 22.441
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Opgesplitst tussen gemeentes met basismobiliteit
en zonder?

Gemeentes met volledige realisatie basismobiliteit
(volgens MB houdende vaststelling van de priori-
teitenlijst basismobiliteit voor het jaar 2004 en de
gemeenten waar op 1 januari 2004 en 1 juni 2004
de klachtenbehandeling ingaat)

Naam hoofdgemeente Basismobiliteit Aantal DINA-abonnementen

AALTER JA 25
ASSENEDE JA 45
BEERNEM JA 47
BONHEIDEN JA 39
BUGGENHOUT JA 42
EDEGEM JA 134
GLABBEEK JA 1
HOREBEKE JA 7
KORTENBERG JA 49
KRUISHOUTEM JA 14
LAARNE JA 27
LANGEMARK-POELKAPELLE JA 23
LEBBEKE JA 47
LEDEGEM JA 24
LINTER JA 19
MAARKEDAL JA 11
MACHELEN JA 11
MALDEGEM JA 59
OOSTERZELE JA 28
OOSTROZEBEKE JA 9
OUDENAARDE JA 50
RETIE JA 25
RUISELEDE JA 7
SCHERPENHEUVEL-ZICHEM JA 52
SINT-LAUREINS JA 14
STADEN JA 24
TIELT JA 40
WERVIK JA 32
WETTEREN JA 54
WICHELEN JA 25
WIELSBEKE JA 11
WORTEGEM-PETEGEM JA 10
ZAVENTEM JA 73
ZELE JA 22
ZEMST JA 52
ZINGEM JA 12
ZOUTLEEUW JA 13
ZUIENKERKE JA 10
ZWALM JA 10
ZWEVEGEM JA 70

Totaal 1.262
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Gemeentes zonder volledige basismobiliteit of
waar basismobiliteit niet van toepassing is
(=NVT) (in 19 gemeentes Brusselse Hoofdstede-
lijke gewest en Waalse gewest)

Hierbij dient tevens te worden vermeld dat op het
niveau Vlaanderen de basismobiliteit reeds voor
75% is gerealiseerd en dat er dus mag van uitge-
gaan worden dat de basismobiliteit in deze ge-
meenten dus gemiddeld genomen voor 75% is ge-
realiseerd.

Naam hoofdgemeente Basismobiliteit Aantal DINA-abonnementen

AALST NEEN 233
AARSCHOT NEEN 82
AARTSELAAR NEEN 78
AFFLIGEM NEEN 21
ALKEN NEEN 25
ALVERINGEM NEEN 5
ANDERLECHT NVT 32
ANTWERPEN NEEN 3.783
ANZEGEM NEEN 31
ARDOOIE NEEN 17
ARENDONK NEEN 38
AS NEEN 28
ASSE NEEN 46
AVELGEM NEEN 19
BAARLE-HERTOG NEEN 3
BALEN NEEN 37
BEERSE NEEN 80
BEERSEL NEEN 20
BEGIJNENDIJK NEEN 18
BEKKEVOORT NEEN 15
BERINGEN NEEN 96
BERLAAR NEEN 15
BERLARE NEEN 36
BERTEM NEEN 32
BEVER NEEN 2
BEVEREN NEEN 215
BIERBEEK NEEN 51
BILZEN NEEN 69
BLANKENBERGE NEEN 126
BOCHOLT NEEN 20
BOECHOUT NEEN 53
BOOM NEEN 78
BOORTMEERBEEK NEEN 37
BORGLOON NEEN 22
BORNEM NEEN 38
BORSBEEK NEEN 84
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BOUTERSEM NEEN 31
BRAKEL NEEN 32
BRASSCHAAT NEEN 192
BRECHT NEEN 99
BREDENE NEEN 121
BREE NEEN 26
BRUGGE NEEN 637
BRUSSEL NVT 100
DAMME NEEN 29
DE HAAN NEEN 73
DE PANNE NEEN 40
DE PINTE NEEN 36
DEERLIJK NEEN 35
DEINZE NEEN 57
DENDERLEEUW NEEN 24
DENDERMONDE NEEN 120
DENTERGEM NEEN 9
DESSEL NEEN 21
DESTELBERGEN NEEN 42
DIEPENBEEK NEEN 42
DIEST NEEN 51
DIKSMUIDE NEEN 53
DILBEEK NEEN 64
DILSEN-STOKKEM MEEN 39
DUFFEL NEEN 61
EEKLO MEEN 83
ELSENE MVT 5
ENGHIEN MVT 1
ERPE-MERE MEEN 28
ESSEN MEEN 32
ETTERBEEK NVT 6
EVERE NVT 18
EVERGEM NEEN 142
GALMAARDEN NEEN 16
GANSHOREN NVT 11
GAVERE NEEN 29
GEEL NEEN 77
GEETBETS NEEN 8
GENK NEEN 163
GENT NEEN 1.579
GERAARDSBERGEN NEEN 33
GINGELOM NEEN 11
GISTEL NEEN 4 5
GOOIK NEEN 19
GRIMBERGEN NEEN 71
GROBBENDONK NEEN 29
HAACHT NEEN 33
HAALTERT NEEN 32
HALEN NEEN 22
HALLE NEEN 50
HAM NEEN 34
HAMME NEEN 78
HAMONT-ACHEL NEEN 28
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HARELBEKE NEEN 73
HASSELT NEEN 167
HECHTEL-EKSEL NEEN 43
HEERS NEEN 11
HEIST-OP-DEN-BERG NEEN 86
HEMIKSEM NEEN 50
HERENT NEEN 95
HERENTALS NEEN 87
HERENTHOUT NEEN 22
HERK-DE-STAD NEEN 27
HERNE NEEN 7
HERSELT NEEN 29
HERZELE NEEN 16
HEUSDEN-ZOLDER NEEN 62
HEUVELLAND NEEN 13
HOEGAARDEN NEEN 11
HOEILAART NEEN 12
HOESELT NEEN 13
HOLSBEEK NEEN 33
HOOGLEDE NEEN 15
HOOGSTRATEN NEEN 38
HOUTHALEN-HELCHTEREN NEEN 88
HOUTHULST NEEN 29
HOVE NEEN 46
HULDENBERG NEEN 31
HULSHOUT NEEN 18
ICHTEGEM NEEN 47
IEPER NEEN 75
INGELMUNSTER NEEN 25
IZEGEM NEEN 54
JABBEKE NEEN 58
KALMTHOUT NEEN 75
KAMPENHOUT NEEN 33
KAPELLEN NEEN 120
KAPELLE-OP-DEN-BOS NEEN 25
KAPRIJKE NEEN 14
KASTERLEE NEEN 56
KEERBERGEN NEEN 37
KINROOI NEEN 12
KLUISBERGEN NEEN 8
KNESSELARE NEEN 12
KNOKKE-HEIST NEEN 176
KOEKELARE NEEN 18
KOEKELBERG NVT 10
KOKSIJDE NEEN 117
KONTICH NEEN 99
KORTEMARK NEEN 19
KORTENAKEN NEEN 24
KORTESSEM NEEN 10
KORTRIJK NEEN 251
KRAAINEM NEEN 3
KRUIBEKE NEEN 87
KUURNE NEEN 45
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LAAKDAL NEEN 46
LANAKEN NEEN 50
LANDEN NEEN 38
LEDE NEEN 31
LENDELEDE NEEN 18
LENNIK NEEN 16
LEOPOLDSBURG NEEN 53
LEUVEN NEEN 518
LICHTERVELDE NEEN 20
LIEDEKERKE NEEN 26
LIER NEEN 151
LIERDE NEEN 15
LILLE NEEN 48
LINT NEEN 35
LOCHRISTI NEEN 61
LOKEREN NEEN 86
LOMMEL NEEN 93
LONDERZEEL NEEN 35
LO-RENINGE NEEN 1
LOVENDEGEM NEEN 26
LUBBEEK NEEN 51
LUMMEN NEEN 42
MAASEIK NEEN 63
MAASMECHELEN NEEN 60
MALLE NEEM 62
MECHELEN NEEN 363
MEERHOUT NEEN 21
MEEUWEN-GRUITRODE NEEN 37
MEI SE NEEN 32
MELLE NEEN 35
MENEN NEEN 70
MERCHTEM NEEN 19
MERELBEKE NEEN 81
MERKSPLAS NEEN 18
MEULEBEKE NEEN 19
MIDDELKERKE NEEN 132
MOERBEKE NEEN 23
MOL NEEN 102
MOORSLEDE NEEN 33
MORTSEL NEEN 227
MOUSCRON NVT 2
NAZARETH NEEN 42
NEERPELT NEEN 55
NEVELE NEEN 26
HIEL NEEN 40
NIEUWERKERKEN NEEN 22
NIEUWPOORT NEEN 45
NIJLEN NEEN 60
NINOVE NEEN 53
OLEN NEEN 19
OOSTENDE NEEN 619
OOSTKAMP NEEN 108
OPGLABBEEK NEEN 11
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OPWIJK NEEN 29
OUDENBURG NEEN 48
OUDERGEM NVT 4
OUD-HEVERLEE NEEN 42
OUD-TURNHOUT NEEN 53
OVERIJSE NEEN 32
OVERPELT NEEN 57
PEER NEEN 51
PEPINGEN NEEN 11
PITTEM NEEN 10
POPERINGE NEEN 30
PUTTE NEEN 34
PUURS NEEN 33
RANST NEEN 74
RAVELS NEEN 31
RIEMST NEEN 26
RIJKEVORSEL NEEN 48
ROESELARE MEEN 143
RONSE MEEN 20
ROOSDAAL MEEN 18
ROTSELAAR MEEN 55
RUMST MEEN 85
SCHELLE MEEN 44
SCHILDE NEEN 65
SCHOTEN MEEN 188
SINT-AGATHA-BERCHEM MVT 4
SINT-AMANDS MEEN 27
SINT-GENESIUS-RODE NEEN 15
SINT-GILLIS NVT 7
SINT-GILLIS-WAAS NEEN 58
SINT-KATELIJNE-WAVER NEEN 51
SINT-LAMBRECHTS-WOLUWE NVT 11
SINT-LIEVENS-HOUTEM NEEN 16
SINT-MARTENS-LATEM NEEN 20
SINT-NIKLAAS NEEN 352
SINT-PIETERS-LEEUW NEEN 55
SINT-TRUIDEN NEEN 98
SPIERE-HELKIJN NEEN 4
STABROEK NEEN 119
STEENOKKERZEEL NEEN 25
STEKENE NEEN 68
TEMSE NEEN 95
TERNAT NEEN 25
TERVUREN NEEN 55
TESSENDERLO NEEN 39
TIELT-WINGE NEEN 28
TIENEN NEEN 85
TONGEREN NEEN 71
TORHOUT NEEN 54
TREMELO NEEN 27
TURNHOUT NEEN 250
VEURNE NEEN 29
VILVOORDE NEEN 68
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VLETEREN NEEN 6
VORSELAAR NEEN 15
VORST NVT 2
VOSSELAAR NEEN 45
WAARSCHOOT NEEN 26
WAASMUNSTER NEEN 33
WACHTEBEKE NEEN 15
WAREGEM NEEN 82
WATERMAAL-BOSVOORDE NVT 1
WELLEN NEEN 17
WEMMEL NEEN 16
WESTERLO NEEN 49
WEVELGEM NEEN 89
WEZEMBEEK-OPPEM NEEN 7
WIJNEGEM NEEN 76

WILLEBROEK NEEN 51
WINGENE NEEN 35
WOMMELGEM NEEN 67
WUUSTWEZEL NEEN 69
ZANDHOVEN NEEN 32
ZEDELGEM NEEN 98
ZELZATE NEEN 40
ZOERSEL NEEN 117
ZOMERGEM NEEN 22
ZONHOVEN NEEN 49
ZONNEBEKE NEEN 27
ZOTTEGEM NEEN 62
ZULTE NEEN 14
ZUTENDAAL NEEN 14
ZWIJNDRECHT NEEN 120

Totaal 21.179

Vraag 2: conclusie

De actie is een succes. Op iets meer dan twee jaar
tijd zijn er al 22.441 DINA-abonnementen afgele-
verd. Bovendien krijgt De Lijn per dag 70 à 80
nieuwe aanvragen voor een DINA-abonnement
binnen.

Vraag 3: vervolgmaatregel

Door het succes van deze maatregel is het de be-
doeling dat de DINA-actie voor onbepaalde duur
doorloopt.
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B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrij-
ken van de reglementaire termijn 

INGE VERVOTTEH
VLAAMS MINISTER 
VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID 
EN GEZIN

Vraag nr. 32
van 19 november 2004
van de heer  TOM DEHAENE

Aanleunwoningen   –   Stand van zaken

In het Vlaams regeerakkoord lezen we dat "we ini-
tiatieven ondersteunen op vlak van aanpasbaar en
aangepast wonen voor ouderen".

Eén van die alternatieve woonvormen zijn de zo-
genaamde in-/aanleunflats en –woningen.

1. Hoeveel in-/aanleunflats en –woningen werden
totnogtoe in Vlaanderen al gebouwd ?

Is er een regionale spreiding ? Waar werden ze
gebouwd ?

Hoeveel eenheden telt de provincie Vlaams-
Brabant ?

2. Hoe worden zij gesubsidieerd ?

3. Waarin verschilt deze woonvorm van een servi-
ceflat ?

4. Hoe worden zij toegewezen ? Volgens de be-
staande toewijzingsnormen van andere sociale
woonvormen ?

5. Wat is de verhouding tussen het aantal geplan-
de inrichtingen en het aantal aanvragen ? Met
andere woorden, zijn er wachtlijsten en raken
die weggewerkt ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Vervotte (vraag nr.32) en Keulen (nr.42).

Antwoord

De Vlaamse volksvertegenwoordiger verwijst
naar het Vlaams regeerakkoord en de daarin ver-

melde ondersteuning van aanpasbaar en aange-
past wonen voor ouderen. Deze ondersteuning
verloopt tot dusver projectmatig en niet structu-
reel. Het Platform Wonen van Ouderen is hierin
een gewaardeerde partner. Deze organisatie uit
Leuven ontving reeds meermaals een subsidie
voor het inventariseren, bestuderen en begeleiden
van aangepaste woonvormen voor ouderen. Ook
mijn collega bevoegd voor Huisvesting onder-
steunt deze organisatie. 

Via de toekenning in het verleden van subsidies
voor demonstratieprojecten konden eveneens een
aantal specifieke initiatieven van subsidie genie-
ten. De (verhoogde) samenwerking tussen des-
kundigen inzake wonen (de Vlaamse huisvestings-
maatschappijen bv.) en zorg (rusthuisuitbaters)
leidde ook tot de oprichting van een zogenaamde
"denktank" wonen - welzijn om mogelijke knel-
punten van administratieve, legistieke en praktis-
che aard op het terrein te inventariseren en te on-
derzoeken en beleidsvoorstellen terzake te ont-
wikkelen. 

Het is de wil van deze Vlaamse Regering om op
dit terrein een aantal substantiële maatregelen te
nemen. Voorlopig bevinden we ons veeleer nog in
de conceptuele fase.

De door de Vlaamse volksvertegenwoordiger aan-
gehaalde aanleunflats en -woningen komen in de
praktijk dicht in de buurt van het concept service-
flatgebouw / woningcomplex-met-dienstverlening
dat in het ouderendecreet ontwikkeld werd. Mee-
stal betreft het lokale initiatieven van een plaatse-
lijke sociale woningbouwmaatschappij die een
project ontwikkelt in overleg met, en in de onmid-
dellijke nabijheid van een rusthuis of een andere
zorgorganisatie die zich in de eerste plaats tot ou-
deren richt (lokaal dienstencentrum). De flats /
woningen worden dan verhuurd conform de toe-
wijzingscriteria van de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij, maar specifiek gericht op ouderen.
Eventueel zorgt de zorgpartner voor de instroom.

Deze initiatieven zijn nog niet systematisch in
kaart gebracht. Ze zijn immers niet onderworpen
aan de eisen van een voorafgaande vergunning of
een erkenning zoals dat voor de in het betrokken
decreet gedefinieerde ouderenvoorzieningen wel
het geval is.

Ik overloop kort de gestelde vragen punt per
punt.
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1. Onvoldoende gegevens beschikbaar.

2. De subsidiëring gebeurt doorgaans conform de
wetgeving op de sociale huisvesting.

3. De verschillen met een serviceflat zijn concep-
tueeel nagenoeg onbestaand: zelfde doelpu-
bliek, gelijkaardige aangepaste woonomstan-
digheden, beschikbaarheid van een noodo-
proepsysteem, nabijheid van aanvullende dien-
sten zoals poetsdienst, maaltijdbedeling, kar-
weidienst, boodschappendienst en dergelijke
tot eventueel een bepaalde garantie op (be-
perkte) zorgverlening. 

De verschillen zijn eerder gesitueerd op het
praktische vlak: andere toewijzing (bij sociale
huisvesting primeert de financiële situatie, bij
serviceflats de nood aan zorg), ander juridisch
statuut (huurovereenkomst versus verblijfsove-
reenkomst), minimale zorggarantie bij erken-
de serviceflats, toezicht op de naleving van de
toepasselijke reglementering in erkende servi-
ceflats.

4. Toewijzing conform de regels van de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij, met toepassing
vanleeftij ds voorwaarden.

5. Geen gegevens beschikbaar.

(Antwoord Marino Keulen: Bulletin van Vragen en
Antwoorden nr. 9 van 11 maart 2005, blz. 695 –
red.)

Vraag nr. 38
van 3 december 2004
van de heer  HERMAN REYNDERS

Buitenschoolse kinderopvang   –   Specifieke
zorgbehoefte

Het besluit van de Vlaamse Regering van 23 fe-
bruari 2001 bepaalt onder meer dat de IBO’s, ini-
tiatieven voor buitenschoolse kinderopvang, open
staan voor de inclusieve opvang van "kinderen
met een specifieke zorgbehoefte". Hiermee be-
doelt men kinderen die door medische en/of psy-
chosociale problemen een meer intensieve verzor-
ging nodig hebben, bijvoorbeeld kinderen met een
handicap of een ontwikkelingsachterstand.

De IBO’s die kinderen met een specifieke zorgbe-
hoefte opvangen, kunnen een bijkomende occas-
ionele of structurele subsidie verkrijgen. Eén van
de voorwaarden is echter dat deze kinderen wor-
den opgevangen samen met kinderen die geen
specifieke zorgbehoefte hebben. Deze voorwaarde
(samen opvangen) weegt echter zeer zwaar door.

De praktijk leert dat de geboden opvang van kin-
deren met een specifieke zorgbehoefte niet bean-
twoordt aan de verwachtingen en doelstellingen.
Kinderen met een specifieke zorgbehoefte, die
overdag in kleine groepjes worden begeleid, plots
confronteren met enkele tientallen kinderen in de
buitenschoolse opvang, is pedagogisch zeker niet
verantwoord.

Bovendien beantwoordt de personele omkadering
zowel kwantitatief als kwalitatief niet altijd aan
de noden en behoeften. Er is duidelijk nood aan
een doelgroepspecifieke buitenschoolse opvang.
De gewone, bestaande buitenschoolse kinderop-
vang biedt meestal niet de gepaste oplossing voor
gezinnen met een kind met specifieke zorgbehoef-
te. Door deze leemte in het zorgaanbod blijven
deze gezinnen maar al te vaak in de kou staan.

Wanneer het daarenboven gaat om kinderen uit
achtergestelde gezinnen, is de situatie nog erger en
worden hun kansen en die van hun gezin ernstig
gehypothekeerd, waardoor de vicieuze cirkel van
de kansarmoede niet doorbroken wordt.

Het "Vlaams Regeerakkoord 2004-2009" en de
"Beleidsnota 2004-2009" van de minister vermel-
den onder meer de "kwalitatieve en de kwantita-
tieve uitbreiding van de buitenschoolse kinderop-
vang".

Graag vernam ik van de minister of dit ook in-
houdt dat er middelen worden vrijgemaakt voor
de opvang van kinderen met een specifieke
zorgbehoefte in kleinere, aangepaste en voldoen-
de omkaderde opvanginitiatieven.

In dat geval vernam ik graag het aantal opvang-
plaatsen waarin wordt voorzien en volgens welke
geografische spreiding.

-1060-Vlaams Parlement – Vragen en Antwoorden – Nr. 13 – 20 mei 2005



Antwoord

Met deze vraag wordt een problematiek aange-
bracht die mij bijzonder aan het hart ligt, name-
lijk de zorg voor kinderen met een specifieke
zorgbehoefte.

De vraagstelling brengt daarbij aspecten aan van
inclusivitcit, kwaliteit, middelen, sociale gelijk-
heid, en andere.

Kinderen met een handicap kunnen al altijd ter-
echt in de kinderopvang. Belangrijk hierbij is dat
de kinderopvang een stimulerende leefomgeving
moet zijn, zowel voor de kinderen zonder handi-
cap als voor de kinderen met een handicap. De
opvang moet ook veilig kunnen gebeuren.

Enkele jaren geleden zijn de mogelijkheden van
kinderopvang uitgebreid. Men spreekt breder
over kinderen met een specifieke zorgbehoefte en
niet alleen over kinderen met een handicap. De
middelen werden verhoogd en voorzieningen kon-
den structurele middelen ontvangen om een speci-
fiek aanbod te ondersteunen.

Het ligt in de bedoeling om deze verruiming in de
loop van 2005 te evalueren en om na te gaan of
de middelen en hun besteding tegemoetkomen
aan de noden.

Ik weet dat er altijd meer kan gedaan worden.
Toch moeten we er ons van bewust zijn dat het
nog altijd gaat om kinderopvang. Het is niet de
bedoeling om binnen de kinderopvang een net-
werk van gespecialiseerde opvang uit te bouwen.
Daarvoor zijn de middelen niet beschikbaar. We
kunnen onmogelijk tegemoetkomen aan elke spe-
cifieke behoefte van kinderopvang. Bovendien
moeten we de afgrenzing met therapie en residen-
tiële of semi-residentiële zorg van kinderen met
een handicap bewaken. Deze laatste vormen van
opvang vragen specifieke expertise en zijn de op-
dracht van het Vlaams Fonds voor Sociale Inte-
gratie voor Personen met een Handicap.

Vanuit de finaliteit van de kinderopvang zal ik
echter nagaan welke behoeften er leven en nagaan
wat de mogelijkheden zijn om er aan tegemoet te
komen.

Vraag nr. 39
van 3 december 2004
van de heer  HERMAN REYNDERS

Welzijnsbarometer   –   Stand van zaken

Tijdens de vorige legislatuur pakte de toenmalige
minister van Welzijn uit met een welzijnsbarome-
ter. In dit statistisch model werden een reeks indi-
catoren opgenomen om het welzijnsniveau in
Vlaanderen in kaart te brengen.

Door de metingen op regelmatige basis te laten
herhalen (bv. jaarlijks), kan men de impact van
het gevoerde welzijnsbeleid continu opvolgen,
evoluties op het vlak van sociale verandering
blootleggen en sneller inspelen op reële behoeften
op het terrein.

Deze barometer lijkt ons dan ook een zeer inte-
ressant instrument om aan beleidsmonitoring te
doen.

Wordt er tijdens deze legislatuur opnieuw gebruik-
gemaakt van de Vlaamse welzijnsbarometer ?

Zo ja, tegen wanneer mogen we de resultaten van
de nieuwe meting verwachten ?

Zo neen, naar welke andere welzijnsindicatoren
gaat de voorkeur van de minister dan uit ?

Antwoord

De onderzoeksopdracht tot het ontwikkelen van
een welzijnsbarometer werd in 2001 toegewezen
aan de universiteit van Antwerpen, faculteit Poli-
tieke en Sociale Wetenschappen, promotor pro-
fessor Breda.

Het onderzoeksrapport is afgeleverd eind januari
2002. De welzijnsbarometer moest de zorgzaam-
heidsgraad van de samenleving meten en visuali-
seren.

De zorgzaamheidsgraad heeft betrekking op de
mate waarin zorg wordt gegeven en deze waar
zorg nodig is of gevraagd wordt. Operationeel
moesten de bestaande indicatoren geïnventari-
seerd en geïnterpreteerd worden met betrekking
tot welzijn, gezondheid en gelijke kansen.
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In het kader van de uitvoering van het decreet op
het lokaal sociaal beleid wordt in artikel 4 voor-
zien in de ontwikkeling van een sociale con-
junctuurbarometer. Voor deze conjunctuurbaro-
meter zal gebruik gemaakt worden van het con-
cept van de welzijnsbarometer en is daarom ook
aan professor Breda een expertiseopdracht gege-
ven in december 2004.

Dergelijke barometers zijn een interessant instru-
ment om de strategische beleidsontwikkelingen
met betrekking tot zorgvraag en zorgaanbod te
monitoren.

Ik zal echter de uitbouw van de sociale con-
junctuurbarometer, waarvan de resultaten ver-
wacht worden tegen eind juni 2005, afwachten. Er
moet immers naar nagestreefd worden dat beide
instrumenten goed op elkaar aansluiten en dat
doublures inzake indicatoren vermeden worden.

Ook de meetfrequentie moet goed overwogen
worden. Een jaarlijkse herhaling van deze meting
zal niet noodzakelijk relevante resultaten aanleve-
ren voor grondige bijsturingen.

Vraag nr. 40
van 7 december 2004
van de heer  HERMAN REYNDERS

Actieplan Armoedebestrijding Limburg   –   Eva-
luatie

Tijdens de vorige legislatuur werd een Vlaams Ac-
tieplan Armoedebestrijding (VAP) uitgewerkt
voor het jaar 2004. Daarin worden onder andere
een aantal specifieke maatregelen opgenomen die
de armoedegraad in Vlaanderen moeten vermin-
deren.

Eén daarvan is een specifiek actieplan inzake
kansarmoede voor de provincie Limburg, opge-
steld binnen de dienstverlening van Kind en Ge-
zin. Aan de hand van een SWOT-analyse
(strengths, weaknesses, opportunities, threats)
evenals een omgevingsanalyse kwam men tot een
aantal acties binnen de preventieve gezinsonder-
steuning van Kind en Gezin. De regioteams Lim-
burg en de organiserende besturen werden bij de
uitvoering ervan betrokken. Het actieplan zou in
2004 worden uitgevoerd.

Is er in een evaluatie voorzien van het Actieplan
Armoedebestrijding voor de provincie Limburg ?

Zo ja, wanneer mogen we daarvan het resultaat
verwachten ?

Antwoord

In het Vlaams Actieplan Armoedebestrijding
2004 wordt inderdaad verwezen naar het actie-
plan inzake kansarmoede van Kind en Gezin
voor de provincie Limburg. Het actieplan voorzag
in de volgende acties:

– bekendmaking van het provinciale kansarmoe-
deonderzoek,

– opzetten van diverse samenwerkingsverbanden
en netwerken, onder meer met de provincie,

– de organisatie van een aantal studiedagen.

De partners in de provincie reageerden zeer posi-
tief op de bevindingen en input van Kind en Ge-
zin. Wat de provinciale studiedag rond kansar-
moede en de overige studiemomenten betreft, zal
een meer uitgewerkte evaluatie opgenomen wor-
den in het diversiteitsrapport van Kind en Gezin.
Dit rapport wordt verwacht in de loop van de
maand mei.

Met het oog op concrete acties ten aanzien van
kansarme gezinnen in 2005 werden reeds werkaf-
spraken gemaakt met centra voor leerlingenbege-
leiding, bijzondere jeugdbijstand, lokale overleg-
platforms, basiseducatie en OCMW's.

Vraag nr. 43
van 7 december 2004
van mevrouw  HELGA STEVENS

Aidspreventie   –   Migranten

Het aantal nieuw vastgestelde aidsbesmettingen
in ons land neemt jaar na jaar toe. De eerste helft
van 2004 vormt hierop een uitzondering, maar
traditioneel ligt het aantal nieuw vastgestelde be-
smettingen in de tweede helft van het jaar hoger
dan in de eerste helft. Hopelijk vormt 2004 een

-1062-Vlaams Parlement – Vragen en Antwoorden – Nr. 13 – 20 mei 2005



uitzondering op de regel en zal niet opnieuw een
triest record gebroken worden.

Aangezien ik in de beleidsnota van de minister, in
het kader van het preventief gezondheidsbeleid,
geen specifieke vermelding van de aidsproblema-
tiek heb teruggevonden, wil ik graag volgende
vragen aan haar voorleggen.

Ondanks de verschillende campagnes lijken we er
niet in te slagen om dit cijfer naar beneden te ha-
len. Het is natuurlijk niet zo eenvoudig. Enkele
grote mediacampagnes volstaan niet, want be-
paalde doelgroepen worden op die manier niet be-
reikt. Het is namelijk zo dat het vooral personen
van een andere nationaliteit zijn die een HIV-be-
smetting hebben opgelopen. 7.160 van de 11.955
besmette personen waarvan de nationaliteit be-
kend is (dus zo’n 60 %), hebben niet de Belgische
nationaliteit.

Uit informatie van Sensoa blijkt dat er voor de
Subsaharamigranten reeds sinds 1995 een speci-
fieke campagne bestaat. De financiering hiervan
gebeurt via het Tropisch Instituut. Voor migran-
ten van een andere origine wordt gewerkt aan
"seksuele voorlichting" in de cursus Maatschap-
pelijke Oriëntatie. Dit project is echter pas dit jaar
opgestart en zit nog in een testfase. Ook de finan-
ciering blijkt geen evidentie. Een deel van de fi-
nanciering gebeurt via het Europees Vluchtelin-
genfonds, dat werkt met een cofinanciering. Er
moeten dus 50 % andere middelen gezocht wor-
den. Deze stiefmoederlijke behandeling is zeker
niet gerechtvaardigd, de recente noodroep van Pe-
ter Piot indachtig. Al één op honderd inwoners
van Rusland en Oekraïne is besmet.

Hier ligt dus nog een belangrijke uitdaging.

Een ander belangrijk gegeven is dat personen met
HIV blijkbaar meer en meer onveilig vrijen. Het
aantal HIV-seropositieven dat ondanks hun be-
smetting toch syfilis oploopt, neemt spectaculair
toe, zo blijkt uit een steekproef van het Weten-
schappelijk Instituut Volksgezondheid. Dit is toch
een bijzonder zorgwekkende evolutie.

1. Hoe speelt de minister momenteel in op de uit-
daging van aidspreventie bij migranten en mo-
gen we nieuwe initiatieven verwachten ?

2. Pleegt de minister overleg met de minister be-
voegd voor Inburgering in het kader van aids-

preventie voor nieuwkomers, eventueel via sek-
suele voorlichting in de cursus Maatschappelij-
ke Oriëntatie ?

3. Wat zijn de financiële middelen die vanwege de
Vlaamse overheid worden vrijgemaakt voor
aidspreventie en aan welke verschillende initia-
tieven, projecten worden ze besteed ?

4. Hoe wordt, of zal worden, ingespeeld op de
vaststelling dat meer en meer personen met
HIV onveilig vrijen ?

Antwoord

1. Preventieve gezondheidszorg is de bevoegdheid
van de Vlaamse Gemeenschap. De huidige in-
spanningen van de Vlaamse Gemeenschap met
betrekking tot de aanpak van de preventie van
SOA-besmettingen zijn in overeenstemming
met internationale richtlijnen van organisaties
zoals Unaids (United Nations Programme aga-
inst Aids – red.) en de Wereldgezondheidsorga-
nisatie. De Vlaamse Gemeenschap volgt hun
werking voortdurend op.

Het beleid om SOA (seksueel overdraagbare
aandoeningen), met inbegrip van HIV/AIDS,
te voorkomen, is belangrijk. Nieuwe initiatie-
ven zijn momenteel niet gepland. Er is wel een
continue werking van verschillende organisa-
ties waar de Vlaamse Gemeenschap conve-
nants of beheersovereenkomsten mee heeft af-
gesloten voor de bevordering van seksuele ge-
zondheid, met bijzondere aandacht voor de
preventie van SOA's. De convenanthouders die
gesubsidieerd worden rond het thema seksuele
gezondheid worden verder in deze nota bes-
chreven. De werkmethode, werken met conve-
nants, is opgenomen in het decreet betreffende
het preventieve gezondheidsbeleid van 21 no-
vember 2003.

Ook in het Vlaamse regeerakkoord van 2004-
2009, "Vertrouwen geven en verant-
woordelijkheid nemen", wordt het beleid rond
seksualiteit benadrukt.

– We verzamelen systematisch gegevens over
gezondheidsrisico's (roken, druggebruik,
overgewicht, gebrek aan beweging, depressies,
osteoporose, seksueel overdraagbare aandoe-
ningen, vervuiling enz.). We zetten deze om
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in concrete gezondheidsdoelstellingen en
trekken daaruit conclusies voor het preventie-
en gezondheidsbeleid.

– We drijven de inspanningen op het vlak van
gecoördineerde preventieve gezondheidszorg
op. We vermijden versnippering van midde-
len. We concentreren het preventief gezond-
heidsbeleid vooral op de problemen van over-
gewicht door ongezond voedingsgedrag en on-
voldoende lichaamsbeweging, preventie van
seksueel overdraagbare aandoeningen door
een goede voorlichting m.b.t. seksualiteit,
preventie van depressies en (pogingen) tot
zelfdoding.

De cijfers over aidsbesmettingen nemen inder-
daad langzaam toe; toch wil ik deze cijfers
graag met de Vlaamse volksvertegenwoordiger
bekijken vanuit een andere hoek. Een toelich-
ting en verklaring ervan zijn nodig.

In 2002 overleden in ons land 32 mensen aan
aids. Dat lage cijfer bevestigt wat wetenschap-
pers al langer zeggen: de aidsepidemie in Bel-
gië verloopt heel wat kalmer dan in andere Eu-
ropese landen. Met Denemarken, Duitsland en
het Verenigd Koninkrijk behoort ons land tot
de minst aangetaste landen van Europa.

Sinds de aidsepidemie in het begin van de ja-
ren tachtig op gang kwam, kregen in België ze-
stienduizend mensen te horen dat ze besmet
zijn met het aidsvirus HIV. Ruim drieduizend
onder hen hebben de ziekte inmiddels ook ef-
fectief gekregen. Van hen zijn er al 1.700 over-
leden. Negenhonderd aidspatiënten zijn nog in
leven, van de bijna vijfhonderd resterende aid-
spatiënten zijn artsen het spoor bijster.

Er zijn vandaag ruim 12.000 seropositieven in
België. Twee derde van hen is buitenlander.
Het gaat vooral om Subsaharaanse Afrikaanse
migranten die in ons land vernamen dat ze se-
ropositief zijn, maar de besmetting veelal bui-
ten de landsgrenzen opdeden. Die groep raakt
vooral langs heteroseksuele weg met het aids-
virus besmet. Ongeveer even veel zwarte man-
nen als vrouwen zijn seropositief.

Dat is bij autochtone Belgen heel anders. Bij
de seropositieven zitten vier keer meer mannen
dan vrouwen. Twee derde van de besmette

mannen noemt homoseksuele of biseksuele
contacten als mogelijke besmettingsroute. Be-
smetting door gedeelde drugspuiten verklaart
hooguit vijf procent van de besmettingen van
Belgische mannen. Belgische vrouwen lopen
het aidsvirus in driekwart van de gevallen door
heteroseks op.- Drugs injecteren is goed voor
tien procent van de besmettingen.

Het aantal mensen dat aan aids sterft, is de
jongste jaren gedaald in ons land. Tussen 1992
en 1995 stierven jaarlijks nog ruim 170 mensen
aan de ziekte, maar door de opkomst van de
medicijnencocktails in 1996 is dat cijfer fors
gedaald. In 2002 stierven slechts 32 aidspatiën-
ten. Dat is erg weinig.

De levensverwachting van aidspatiënten stijgt
overigens zowel voor Belgen als voor buiten-
landers die in ons land verblijven. De kans dat
iemand nog leeft twee jaar na de diagnose, be-
droeg in 1995 hooguit een op twee. Tegen-
woordig overleeft 80 procent van de aidspa-
tiënten zijn diagnose langer dan twee jaar.
Driekwart overleeft zelfs vijf jaar of langer.

Het aantal nieuwe HIV-infecties stijgt de laat-
ste vijf jaar. Toch is dit geen teken dat onze ac-
ties niet werken. Er worden veel meer personen
getest op HIV dan vroeger het geval was. Veld-
medewerkers merken dat de boodschap "doe
een HIV-test indien je een langdurige relatie
hebt en zonder condoom wil vrijen" aanslaat.
Wanneer er meer gescreend wordt, vindt men
ook meer mensen met een HIV-infectie.

Sensoa, waarin vanaf 1 januari 2003 het
CGSO (centra voor geboorteregeling en seksu-
ele opvoeding) geïntegreerd is, is gericht op
seksuele gezondheid en welzijn. Het beschikt
ook over een programma "Allochtonen en
aidspreventie". Deze groep heeft in het kader
van het convenant dat nog loopt tot einde
2005 een aantal initiatieven gepland.

1) Afgelopen jaar heeft dit team een lespakket
gemaakt voor de cursus Maatschappelijke
Oriëntatie in het kader van aidspreventie.
Dit lessenpakket wordt dit jaar in vier ont-
haalbureaus getest: twee in Brussel, een in
Eeklo en een in Sint-Niklaas. Na de pretetst
wordt de werkmap aangepast en verdeeld.
Een opleiding die moet zorgen voor een
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goede toepassing van deze werkmap wordt
gepland voor 2005-2006.

2) Vanaf februari wordt de brochure "Uw sek-
suele gezondheid" in negen talen verdeeld in
alle onthaalbureaus voor nieuwe migran-
ten. Deze brochure kwam tot stand met
medewerking van het International Centre
for Reproductive Health (Marleen Temmer-
man, Universiteit Gent).

3) In samenwerking met het "Steunpunt al-
lochtone meisjes en vrouwen" wordt een
website ontwikkeld voor moslimjongeren.
Dit jaar wordt de noodzaak van zo'n websi-
te onderzocht. Specifieke vragen worden
beantwoord. Dit gebeurt via een enquête op
de website www.choufchouf.be. De enquête
op deze website gaat door dankzij mede-
werking met de VZW Kifkif. Deze VZW
werkt met migrantenjongeren.

4) Op 20 mei 2005 zal het congres "culturele
diversiteit en seksuele gezondheid" plaats-
vinden in het Vlaams Parlement. Op dit
congres zullen veldwerkers en beleidsmede-
werkers vanuit Welzijn, Volksgezondheid,
Integratie en Onderwijs uitgenodigd wor-
den om contacten te leggen en kennis te
maken met de methodieken en materialen
rond het thema "seksuele gezondheid bij
migranten".

Het Prins Leopold Instituut voor Tropische
Geneeskunde (ITG) heeft een speciale op-
dracht op het vlak van de bevordering van vei-
lig seksueel gedrag en de preventie van SOA-
overdracht, met speciale aandacht voor de vol-
gende groepen: Subsaharaanse Afrikanen, rei-
zigers en inwijkelingen. Via de "benadering
door leiders van de gemeenschap" ontstaat de
mogelijkheid om deze minderheden te berei-
ken. Om bij de Afrikaanse gemeenschap toe-
gang te krijgen als preventiewerker of hulpver-
lener is het noodzakelijk geregeld overleg te
plegen met de leidende figuren. De leiders van
de gemeenschap geven op hun beurt de rele-
vante informatie en vorming door. Deze met-
hode is bekend als opvoeding door lotgenoten.
De Subsaharaanse Afrikaanse migranten wor-
den hierbij niet gezien als passieve ontvangers
maar vooral als actieve deelnemers aan de
aids- en SOA-preventie. 

Via deze hechte samenwerking met de doel-
groep, bindt het ITG de strijd aan tegen SOA
en aids bij de Afrikaanse gemeenschap in
Vlaanderen. Daarenboven stimuleert het ITG
zijn leiders van de gemeenschap om zich te la-
ten testen op aids. Op hun beurt kunnen deze
leiders ook de leden van hun gemeenschappen
hiertoe aanmoedigen. Dit gebeurt zowel via
een drietalige folder als tijdens de informatie-
uitwisseling in de opvoeding door lotgenoten.

2. Een lokale samenwerking met VZW Sensoa
bestaat al. Indien een overleg met mijn collega
Marino Keulen, minister bevoegd voor Inbur-
gering, nodig blijkt, zal ik het nodige doen.

3. In het kader van het preventiedecreet worden
geen losse initiatieven meer georganiseerd. Via
convenants of beheersovereenkomsten worden
verschillende organisaties gesubsidieerd. De
meeste convenanten lopen af einde 2005. Dit
jaar zullen mijn kabinetsmedewerkers en de
administratie Gezondheidszorg met deze orga-
nisaties in overleg gaan om nieuwe convenants
voor te bereiden.

1) De organisatie Sensoa, expertisecentrum in-
zake aids en SOA, richt zich zowel naar het
algemene publiek als naar specifieke doel-
groepen. In overeenstemming met die holis-
tische benadering lopen er heel wat initiatie-
ven. Bij jongeren is de webstek www.condo-
mobiel.be een groot succes als bron van in-
formatie over seksuele gezondheid, en in
het bijzonder over veilig vrijen. Voor de
mannelijke homo's loopt momenteel een
campagne die zorgt voor een uitbreiding
van specifieke HIV/aids-preventie naar een
algemene preventie van SOA's, met de slo-
gan "Laat je nakijken".

De bovengenoemde problemen in verband
met seks worden geplaatst in een ruimer en
positief concept van seksuele gezondheid
en relationeel welzijn. Dit werd uitgewerkt
in de visietekst "Goede Minnaars". 

In 2003 en 2004 kreeg dat concept ook een
specifieke variant voor holebi's. In elk geval
wordt materiaal ontwikkeld voor de ver-
schillende betrokkenen zodat een zelfde
concept op verschillende manieren kan
worden geïmplementeerd, naargelang van
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de sector, cultuur van de instelling, et cete-
ra. Met Sensoa werd een convenant afgeslo-
ten voor een termijn van vier jaar (2002-
2005) .

Sensoa ontving voor 2004 2.097.256 euro.

2) vzw Pasop (voor Oost- en West-Vlaande-
ren) en GH@pro (voor Antwerpen) profile-
ren zich als organisaties met terreinwerking
op vlak van preventie en hulpverlening met
als specifieke doelgroep de sekswerkers. De-
ze organisaties krijgen subsidies voor de be-
vordering van seksuele gezondheid van sek-
swerkers, en daarmee ook voor de bevorde-
ring van de seksuele gezondheid van hun
klanten en van de andere seksuele partners
van klanten. 

Zowel Pasop als Gh@pro hebben consulta-
tiemomenten waarop sekswerkers zich bij
hen kunnen melden voor informatie of me-
disch onderzoek. De hepatitis B-vaccinatie
wordt bij elk van de sekswerkers uitgevoerd
en opgevolgd. Daarnaast leggen zij ook op
eigen initiatief contacten met mensen in de
raam- of straatprostitutie of in andere cir-
cuits van sekswerk. Ook worden informatie-
folders en affiches geplaatst op strategische
punten. In 2004 ontving Pasop 128.818 eu-
ro, Gh@,pro kreeg 80.827 euro.

3) Het Instituut voor Tropische Geneeskunde
(ITG) kent een doelgroep die bijna uitslui-
tend bestaat uit Subsaharaanse Afrikaanse
migranten. Zijn werking is onder vraag 1
beschreven. Zij ontvingen in 2004 een subsi-
die van 186.677 euro.

4) De Wetenschappelijke Vereniging van
Vlaamse Huisartsen krijgt jaarlijks verschil-
lende opdrachten. Eén bestaat uit het ont-
wikkelen, valideren en implementeren van
aanbevelingen en werkmodellen voor huis-
artsen met betrekking tot seksuele gezond-
heid. In 2004 ontving zij voor het totale ta-
kenpakket 320.782 euro.

5) Een ander project van de Vlaamse Gemeen-
schap is spuitenruil voor intraveneuze drug-
gebruikers, ter preventie van besmettingen
zoals hepatitis B en HIV, die overdraagbaar

zijn via het gemeenschappelijk gebruiken
van intraveneuze naalden. Het project dat
in elke provincie verankerd is, kreeg in 2004
een totale jaarsubsidie van 275.990 euro.

4. Zoals vermeld, heeft de Vlaamse Gemeen-
schap een convenant afgesloten met Sensoa.
Deze organisatie heeft naast het programma
"allochtonen", ook een programma "mensen
met HIV". Dit programma ontwikkelt zowel
activiteiten voor deze doelgroep op structureel
als op intermediair en individueel niveau rond
thema's als seksualiteit en relaties, angst en de-
pressie, toegang tot de arbeidsmarkt,... Sensoa
brengt voor mensen met HIV een tijdschrift uit
met correcte informatie. Het zorgt voor onder-
steuning via het intake- en supportsysteem dat
lotgenoten in contact brengt, en voor een spe-
cifieke financiële ondersteuning. De preventie-
ve boodschap van veilig vrijen staat steeds cen-
traal. De folder "Leven met HIV" bevat dan
ook uitgebreide informatie over veilig vrijen in-
dien je HlV-positief bent.

Het ITG probeert via folders en zijn specifiek
programma de Subsaharaanse Afrikaanse mi-
granten ertoe aan te sporen om een aidstest te
ondergaan en wijst ook steeds in de opvoeding
door lotgenoten op de gevolgen van onveilig
vrijen, ook voor mensen met HIV.

DIRK VAN MECHELENH

VLAAMS MINISTER 
VAN FINANCIËN EN BEGROTING 
EN RUIMTELIJKE ORDENING

Vraag nr. 22
van 23 november 2004
van de heer  CHRISTIAN VAN EYKEN

Luchthaven Zaventem   –   Woningbouwverbod

Rond de luchthaven van Zaventem blijven er nog
steeds mensen huizen bouwen. Deze huizen wor-
den gebouwd in verschillende gemeenten zoals
Zaventem zelf, Steenokkerzeel, Sterrebeek, Ma-
chelen, …

Deze gemeenten zullen zeker met een eventuele
uitbreiding van de luchthavenactiviteiten met een
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nog grotere geluidsoverlast te maken hebben dan
vandaag. En het zullen ook waarschijnlijk de na-
men van die mensen zijn die we volgende keer op
de petities tegen de nachtvluchten te zien krijgen.

Ergens is het niet logisch te bouwen in een ge-
meente waar men zeker is van geluidsoverlast, en
er dan later bij de overheid over te klagen.

Zijn er vanwege de overheid plannen om in de zo-
nes onmiddellijk rond de luchthaven of onder de
opstijg- en landingsroutes een bouwverbod af te
kondigen ?

Antwoord

Met de beslissing van 10 december 2004 heeft de
Vlaamse Regering ervoor gekozen om de ontwik-
keling van de luchthaven en de omliggende regio
op een structurele manier aan te pakken. Dit ge-
beurt via het Start-project (in casu het Strategisch
Actieplan voor de Reconversie en Tewerkstelling
in de luchthavenregio). De beslissing voorziet in:

1. het oprichten van een task-force, bestaande uit
gemandateerde vertegenwoordigers van alle le-
den van de Vlaamse Regering;

2. het oprichten van een- ambtelijke werkgroep,
bestaande uit alle betrokken administraties en
diensten;

3. het versneld opstarten van volgende acties:

3.1. de creatie van een stabiel kader en rechts-
zekerheid voor de luchthavenuitbating;

3.2. het ontwikkelen van een strategische visie
op de ontwikkeling van de luchthaven en
van de regio als internationale poort;

3.3. het oprichten van een Vlaamse luchtha-
vencommissie;

3.4. de voorlopige vaststelling van het geweste-
lijk ruimtelijk uitvoeringsplan voor het be-
drijventerrein Westrode in Meise;

3.5. de voorlopige vaststelling van het geweste-
lijk ruimtelijk uitvoeringsplan voor de
noordelijke ontsluiting van de luchthaven;

3.6. de reconversie in Machelen-Vilvoorde;

3.7. de uitvoering van het regionet Brabant-
Brussel;

3.8. maatregelen inzake de arbeidsmarkt.

Voormelde beslissing voorziet niet uitdrukkelijk
in het opleggen van een bouwverbod. Er zijn van-
wege de overheid dan ook geen concrete plannen
om in de zones onmiddellijk rond de luchthaven
of onder opstijg- en landingsroutes een bouwver-
bod af te kondigen. Er bestaan heden immers on-
voldoende onderzoeksgegevens die de invoering
van een dergelijke verstrekkende maatregel heden
zou kunnen legitimeren.

Vraag nr. 23
van 23 november 2004
van de heer  CARL DECALUWE

Facturatie aan Vlaamse overheid   –   Betalingster-
mijn

Het budgettair beleid van de Vlaamse administra-
ties en de VOI’s (Vlaamse openbare instellingen)
is geen eenvoudige zaak. Vaak wordt de betalings-
termijn van openstaande facturen overschreden.
Het is belangrijk de laattijdige betaling van factu-
ren tot een minimum te beperken.

1. Kan de minister een overzicht geven van het
aantal facturen dat door de administraties en
de VOI’s binnen zijn/haar bevoegdheidsdo-
mein niet binnen de afgesproken betalingster-
mijn kon worden betaald ?

Kan dit voor 2000, 2001, 2002, 2003 en tevens
de stand van zaken in 2004 ?

Kan de minister eveneens het procentueel aan-
deel geven ten opzichte van het totale aantal
facturen ?

2. Hoeveel bedraagt de gemiddelde overschrij-
dingstermijn bij laattijdige betalingen ? Merkt
men tegenover de laatste vijf jaar een gunstige
of veeleer ongunstige evolutie op ?

3. Wat is de oorzaak hiervan ?
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4. Welke maatregelen worden hiertegen genomen ?

5. Wat is het bedrag van verwijlintresten die ve-
roorzaakt zijn door het niet tijdig betalen van
facturen ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(Leterme vraag nr. 13, Moerman nr. 14,
Vandenbroucke nr. 35, Vervotte nr. 33, Van
Mechelen nr. 23, Anciaux nr. 11, Bourgeois
nr. 38, Peeters nr. 128, Keulen nr. 44, Van
Brempt nr. 32).

Gecoördineerd antwoord

De onderstaande vraag werd gesteld aan alle mi-
nisters. Op de Vlaamse Regering van 26 november
2004 werd beslist dat de minister bevoegd voor
Financiën en Begroting het antwoord op deze
parlementaire vraag zou coördineren.

Om dit te realiseren, vroeg de afdeling Accoun-
ting een ontwerp van antwoord op aan de boek-
houdcellen van de verschillende departementen.
Alle verkregen antwoorden werden in onder-
staand antwoord verwerkt. Eerlijkheid gebiedt me
wel te zeggen dat het antwoord niet volledig is. Er
zijn veel Vlaamse openbare instellingen (VOI)
waarvan het antwoord ontbreekt. Op 31 decem-
ber 2004 (reeds een beetje in overschrijding met
de termijn waarbinnen de vraag beantwoord
moest zijn) hebben we afgesloten en de ontvangen
antwoorden verwerkt.

De meeste departementen hebben geantwoord
voor het hele departement en niet opgedeeld per
minister. Deze gegevens worden samengehouden

en behandeld bij de minister die in verhouding ve-
rantwoordelijk is voor het grootste aandeel van
het departement.

Het budgettaire beleid van de Vlaamse admini-
straties en de VOI's is geen eenvoudige zaak. Vaak
wordt de betalingstermijn van openstaande factu-
ren overschreden. Het is belangrijk de laattijdige
betaling van facturen tot een minimum te beper-
ken.

1. De ontvangen gegevens werden verwerkt in de
tabel als bijlage.

2. Aangezien we over de overschrijdingstermijnen
op zich slechts zeer weinig en te verscheiden
informatie hebben ontvangen, is het gevaarlijk
om hieruit conclusies te trekken.

3. Uit de beperkte aangereikte gegevens kan niet
worden opgemaakt of de gemiddelde overs-
chrijdingstermijn gunstig dan wel ongunstig
evolueert. Om deze beoordeling te maken, zijn
we genoodzaakt om terug te vallen op de be-
taalde verwijlintresten.

4. Zie vraag 5

5. Voorlopig is de beste parameter om het beta-
lingsverkeer van de Vlaamse Gemeenschap te
beoordelen nog steeds de betaalde verwijlin-
tresten.

Op basis van deze parameter kan worden na-
gegaan of er een gunstige of ongunstige evo-
lutie is de laatste jaren, wat de oorzaak hiervan
is en welke maatregelen er worden genomen.
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In bovenstaand overzicht zien we dat de verwijlin-
tresten na een piek te hebben bereikt in 2002 op-
nieuw aan het dalen zijn en dit ondanks de gewij-
zigde wetgeving. Op basis van de cijfers t.e.m. het
derde kwartaal 2004 zien we wel weer een lichte
stijging van de verwijlintresten. Wanneer we de
cijfers verder analyseren, zien we hoofdzakelijk de
DAB VIF als grootste stijger.

Wat is een reden van de stijging van de verwijlin-
tresten in 2004? Sinds 1/10/2003 is er een nieuw
KB in werking getreden dat een veel strenger regi-
me oplegt inzake verwijlintresten dan voorheen.
Dus normaal bij ongewijzigd beleid zou er auto-
matisch een aanzienlijke verhoging van de verwij-
lintresten zijn opgetreden enkel en alleen maar
door de verstrengde wetgeving.

Namelijk ingevolge een federaal KB van
17/12/2002 in uitvoering van de wet op de over-
heidsopdrachten van 24/12/1993 werden zowel de
modaliteiten als de tarieven van de verwijlintres-

ten substantieel verzwaard. De opmerkelijkste
wijzigingen zijn:

– terwijl vroeger pas verwijlintresten moesten
worden uitbetaald vanaf een bedrag van 55€

moet dit voortaan vanaf een bedrag van 5€;

– het tarief van de te betalen verwijlintresten is
verdubbeld, van 5,25% naar 10%.

Het zijn dus niet alleen veel meer dossiers waarin
ambtshalve moet betaald worden doordat vroeger
kleine dossiers niet moesten betaald worden,
maar bovendien moet men nu telkens het dubbele
betalen van vroeger.

Toch blijkt dit niet uit de stijging van de verwijlin-
tresten. De conclusie is dan ook dat alle ministers
en departementen hun uiterste best doen om be-
taaltermijnen te respecteren, om het bedrag aan
verwijlintresten zo laag mogelijk te houden.
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Bijlage

Verwijlintresten 2000 - 2004 (t.e.m. 3e Kw)
2000 (*) 2001 (*) 2002 2003 2004 (t.e.m. 

3e kw) **

COO 9.507 0 9.925 56.976 47.592
AZF 23.580 14.480 3.245 355.257 304.666
OND 0 940 0 94 6.758
WVC 44.444 515 1.526 5.561 3.192
EWBL 0 5.434 0 4.465 5.450
LIN 240.382 321.507 690.213 827.922 761.123
WIM 0 0 50 0 0
DAB MINA 5.214 75.571 196.749 51.760 58.016
DAB VIF 1.514.486 1.476.496 3.954.822 1.240.828 1.502.450
DAB LSO 0 0 9.526 0 116
SCICT 72.229
CATERING 10 0
VLOOT 92 0

Totaal 1.837.613 1.894.943 4.866.056 2.542.965 2.761.592

(*) gegevens van antwoord op parlementaire vraag nr. 77 van 24 januari 2003 van de heer Carl Decaluwe 
(**) Vanaf 2004 worden COO en de entiteit SCICT apart opgenomen in de rapportering



Vraag nr. 27
van 3 december 2004
van de heer  LUDO SANNEN

Militair domein Hechtel-Eksel   –   Inkleuring op
gewestplan

Het militair domein gelegen aan de Eikelbosstraat
in Hechtel-Eksel huisvest een voormalig brand-
stoffendepot. De militaire overheid voert momen-
teel een bodemonderzoek uit en wil het terrein
van 12 ha verkopen.

Op het gewestplan Neerpelt-Bree is het gebied
niet (wit) ingekleurd.

1. Welke procedure wordt er gevolgd bij de in-
kleuring van het gebied op het gewestplan ?

2. Is inkleuring als ambachtelijke zone een moge-
lijkheid, rekening houdende met de reeds be-
staande zones in de gemeente en de door het
provinciaal ruimtelijk structuurplan toegelaten
ontwikkelingen ?

Antwoord

1. De betekenis van de huidige gewestplanbe-
stemming (wit met opdruk"M") is volgens het
KB (Koninklijk besluit – red.) van 28 december
1972 "militair domein". 

Gezien de omvang en het specifiek karakter
van het terrein is het aangewezen een eventuele
herbestemming te onderzoeken vanuit boven-
lokaal niveau.

2. Hechtel-Eksel betreft een gemeente gesitueerd
in het "buitengebied". Het provinciaal ruimte-
lijk structuurplan geeft terzake aan dat nieuwe
bedrijven van beperkte omvang aldaar moge-
lijk zijn indien ze worden verweven met het
woongebied én de draagkracht van de omge-
ving niet wordt overschreden. Verder geeft het
provinciaal structuurplan aan dat de kleinste-
delijke gebieden en de structuurondersteunen-
de hoofddorpen over de mogelijkheid beschik-
ken om een bijkomend lokaal bedrijventerrein
voor nieuwe bedrijven te ontwikkelen. Hech-
tel-Eksel is als hoofddorp geselecteerd. De be-
hoefte aan bijkomend een lokaal bedrijventer-
rein zal zich derhalve richten op het herlokali-
seren van zonevreemde bedrijven. De provincie

beoordeelt de intentie van gemeenten tot het
realiseren van bijkomend lokaal bedrijventer-
rein op basis van het door de gemeenteraad
voorlopig vastgesteld ontwerp van gemeente-
lijk ruimtelijk structuurplan.

De laatste versie van het voorontwerp gemeen-
telijk ruimtelijk structuurplan Hechtel-Eksel
werd in oktober 2003 besproken. De behoefte
aan een bijkomend lokaal bedrijventerrein
wordt hierin (nog) niet onderbouwd. Indien de
gemeente een behoefte aan een bijkomend lo-
kaal bedrijventerrein zou kunnen aantonen,
zal dit overigens bij voorkeur gebeuren aan-
sluitend bij de bestaande terreinen nabij de
hoofddorpen Hechtel en Eksel. Volledigheids-
halve kan dienaangaande nog worden vermeld
dat er m.b.t. het terrein "Borgveld" nabij Eksel
een uitbreiding werd gerealiseerd via gewest-
planwijziging.

Vanuit ruimtelijk oogpunt is de herbestem-
ming als lokaal bedrijventerrein van het mili-
tair brandstoffendepot geenszins vanzelfspre-
kend en strijdig met de principes van het
Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen (gede-
concentreerde bundeling, kernversterking, be-
houd van open ruimte, ...). Het terrein is geïso-
leerd gelegen temidden van de open ruimte,
sluit niet aan bij de hoofdkernen Hechtel of
Eksel én is qua ontsluiting naar het hoofdwe-
gennet aangewezen op een lokale weg die bo-
vendien de dorpskom van Eksel doorsnijdt.

Een eventuele herbestemming als lokaal be-
drijventerrein van het militair brandstoffende-
pot aan de Eikelbosstraat is op basis van voor-
gaande elementen derhalve voorbarig.

Vraag nr. 35
van 10 december 2004
van de heer  JAN VERFAILLIE

Waterschadedossiers Westhoek   –   Stand van za-
ken

In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 75
van 24 januari 2003 in verband met de waterscha-
de in de Westhoek (Bulletin van Vragen en Ant-
woorden nr. 11 van 21 maart 2003, blz. 1783) zou
ik graag volgende vragen willen stellen.

1. Hoeveel schadedossiers zijn er ingediend ?
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2. Wat was het totale schadebedrag van de dos-
siers ?

3. Hoeveel schadedossiers zijn er ondertussen al
uitbetaald ?

Antwoord

Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger be-
kend, voorzag de Vlaamse Gemeenschap m.b.t.
de problematiek van de waterschade in een sys-
teem, waarbij geld snel - op eenvoudige aanvraag
– als voorschot kon worden ter beschikking ge-
steld van de getroffen gemeenten.

OCMW’s konden een beroep doen op deze facili-
teit, maar hoefden dat niet te doen. Evenmin was
er voor hen een verplichting om achteraf op indi-
viduele basis het gevraagde voorschot te verlenen.
Bovendien, die verantwoording gebeurde immers
uitsluitend t.a.v. de federale autoriteiten.

Daardoor heeft de Vlaamse Gemeenschap geen
zicht op de individuele dossiers. Enkel de gemeen-
te Bonheiden heeft op 29 juli 2003 één globaal be-
drag als prefinanciering aangevraagd. Mijn admi-
nistratie heeft dit voorschot aan de gemeente
Bonheiden uitbetaald op 4 augustus 2003, voor
een bedrag van 96.153,85€. Dit voorschot werd
door de gemeente Bonheiden aangevraagd met
het oog op de uitbetaling van vier schadedossiers.

Zoals afgesproken, heeft de gemeente Bonheiden
dit voorschot inmiddels terugbetaald en dit zodra
de federale overheid de schadevergoeding had uit-
betaald.

Vraag nr. 36
van 10 december 2004
van de heer  JOHAN SAUWENS

De Lijn   –   Dekkingscoëfficiënt

In de Commissie voor Algemeen Beleid, Finan-
ciën en Begroting heeft minister Van Mechelen
een interessante slide getoond in verband met de
dekkingscoëfficiënt van De Lijn.

Bij een berekening die ikzelf vroeger maakte op
basis van jaarverslagen van De Lijn stelde ik de-
zelfde dalende trend vast, maar een iets hogere
dekkingscoëfficiënt.

Kan de minister de berekening terzake van zijn
diensten meedelen (welk bedrag qua ontvangsten,
welk bedrag van dotaties, e.d.).

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Van Mechelen (vraag nr. 36) en Van
Brempt (nr. 37).

Gecoördineerd antwoord

De dekkingscoëfficiënten van De Lijn die ik ver-
meldde in de Commissie voor Algemeen Beleid,
Financiën en Begroting, zijn het resultaat van de
deling van de netto-vervoersontvangsten door de
totale ontvangsten of kosten.

De gehanteerde cijfers werden uit de respectieve
jaarverslagen gehaald, onder het luik "Analytis-
che exploitatierekening".
In het jaarverslag 2003 is dat op bladzijde 75 voor
de coëfficiënten 2003 en 2002. In het jaarverslag
van 2001 zijn de bladzijden niet genummerd. De
cijfers voor 2000 en 1999 zijn terug te vinden op
bladzijde 71 van het jaarverslag 2000. Op bladzij-
de 69 van het jaarverslag 1998 staan de nodige cij-
fers voor de berekening van de dekkingscoëffi-
ciënten in 1998 en 1997.

Bijgevolg worden de dekkingscoëfficiënten als
volgt verkregen: 

(in Keuro) (duizend euro – red.)
2003: 103.183,75 / 635.334,62 = 16,2%
2002: 105.708,08 / 573.398,83 = 18,4%
2001: 110.510,19 / 500.062,66 = 22,1%

(in Kbef) (duizend frank – red.)
2000: 4.564.195 / 17.837.808 = 25,6%
1999: 4.728.852 / 16.364.969 = 28,9%
1998: 4.637.017 / 15.755.107 = 29,4%
1997: 4.553.908 / 15.395.200 = 29,5%

In de jaarverslagen van de periode 2000-2003 zijn
volgende analytische exploitatierekeningen opge-
nomen:
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Het begrip "dekkingscoëfficiënt" kan dan ook op
verschillende wijzen worden ingevuld.

Dekkingscoëfficiënt

Netto 
vervoersontvangsten + 
tariefcompensatie / kosten 19,35 21,67 24,17
Opbrengsten (excl. 
toelage) / kosten 20,84 23,78 27,33
Opbrengsten / kosten 100 100 100

Belangrijk is in elk geval dat de kosten voor 100
% gedekt worden door de totale opbrengsten.

Even belangrijk is dat de dekkingscoëfficiënt niet
de maatstaf is voor het succes van het openbaar
vervoer in Vlaanderen of voor de doelmatigheid
van de projecten van De Lijn. Zoals bepaald in
het besluit van de Vlaamse Regering betreffende
het netmanagement, worden die projecten beoor-
deeld op basis van de bezettingsgraad (reguliere
lijnen) of het aantal gereden ritten in verhouding
tot het aantal geplande ritten (vraagafhankelijk
vervoer).

ANALYTISCHE EXPLOITATIEREKENING     

Rubrieken     in duizenden EUR   
1. Opbrengsten   2003 2002 2001
a. Netto-vervoersontvangsten  103.183,75 105.708,08 110.510,19
b. Andere bedrijfsopbrengsten   12.319,59 15.117,25 12.835,21
 Totaal 

opbrengsten 
115.503,34 120.825,33 123.345,40

c. Kapitaalsubsidies  16.881,32 15.536,63 13.303,43
d. Toelagen   502.949,96 437.036,87 363.413,83
  Totaal 635.334,62 573.398,83 500.062,66
2. Kosten     
a. Personeelskosten  312.894,91 295.137,96 265.170,90
    Niet voor exploitatie  -2.336,41 -2.353,66 -2.350,10
    Totaal  310.558,50 292.784,31 262.820,78
b. Verbruik  15.203,92 14.653,53 13.218,48
c. Brandstoffen  18.356,07 16.907,74 17.001,08
d. Elektrische energie  4.546,51 4.406,49 4.175,27
e. Exploitanten  186.186,63 154.762,63 122.597,28
f. Goederen en diensten & andere kosten  39.028,63 35.594,57 30.545,37
g. Afschrijvingen & waardevermindering   43.866,77 39.222,60 34.988,09
h. Verzekeringen en voorzieningen  7.938,73 5.691,42 4.967,34
i. Financiële kosten   9.648,86 9.375,52 9.744,92
 Totaal 635.334,62 573.398,83 500.058,61
Verschil  opbrengsten - kosten   0,00 0,00 4,05
     
Tariefcompensatie  19.781,00 18.531,00 10.371,86
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KRIS PEETERSH

VLAAMS MINISTER 
VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE,
LEEFMILIEU EN NATUUR

Vraag nr. 167
van 10 december 2004
van mevrouw  ANNICK DE RIDDER

Veerdienst Lillo-Doel   –   Evaluatie

Bij de ingebruikname van de Liefkenshoektunnel
in 1993 werd de veerdienst Lillo – Doel afges-
chaft. Na protest van omwonenden en lokale ho-
reca, die van dagtoerisme leeft, werd beslist de
veerboot opnieuw in te zetten. Nadat het Vlaams
Gewest bevoegd werd voor de veerdiensten op de
waterwegen, heeft Vlaanderen geïnvesteerd in een
nieuw schip "De Schelde" om de dienst behoorlijk
uit te baten. Aan de kant van Lillo werd tevens
een nieuwe aanlegsteiger gebouwd.

De veerdienst wordt momenteel op zaterdag, zon-
dag en feestdagen verzekerd van 30 maart tot 29
september. In de maand mei tevens elke maandag.
De jongste tijd gaan er stemmen op om de veer-
dienst weer permanent te laten varen, zoals voor
de opening van de Liefkenshoektunnel gebruike-
lijk was. Argumenten hiervoor zijn dat :

– werknemers van bedrijven op linker- en rechte-
roever per veer in plaats van per wagen kunnen
pendelen ;

– dit dagelijks woon-werkverkeer nog zal toene-
men in het vooruitzicht van de openstelling
van het Deurganckdok ;

– er een positieve impuls wordt gegeven aan het
toerisme en de horeca in de Scheldedorpen.

Dit alles draagt bij tot een betere leefbaarheid van
de twee dorpen die in het verleden al veel te ver-
duren kregen, inzonderheid Doel.

Naast de lokale bevolking blijken ook de stad
Antwerpen en de omliggende poldergemeenten
vragende partij om de veerdienst dagelijks in te
zetten.

Door de bouw van het Deurganckdok wordt de
vlotte toeristische verbinding Doel – Fort Lief-
kenshoek langs de dijk versperd. Fort Liefkens-

hoek heeft als groene oase van rust heel wat troe-
ven voor het Scheldetoerisme. De gemeente Beve-
ren investeert hieromtrent in het Landbouwmu-
seum en ook de kogge, gevonden bij de graafwer-
ken aan het Deurganckdok, wordt hier mogelijk
tentoongesteld. Een mogelijke optie om ook Lief-
kenshoek in de toekomst aantrekkelijk te houden,
is de veerdienst zoals vroeger in een driehoek te
laten varen.

1. Hoeveel personen maakten – gegeven de be-
staande dienstregeling – in 2003 gebruik van
de veerdienst Lillo – Doel ? Gaat het hier
vooral om toerisme of om woon-werkverkeer ?

2. Hoe evalueert de minister het belang van de
veerdienst voor de polderdorpen ? Dit wat toe-
risme, horeca en leefbaarheid betreft ?

3. Wat zijn de kosten en baten van de veerdienst
in het vooruitzicht van een permanente diens-
tregeling ?

4. Kan met de opening van het Deurganckdok de
veerdienst inderdaad een duurzaam alternatief
zijn voor het traditionele woon-werkverkeer ?

5. Hoever staat het met het onderzoek in verband
met de opname van Liefkenshoek in het traject
van de veerboot (varen in driehoek) dat in de
vorige legislatuur door toenmalig minister
Bossuyt werd opgestart ? Wat zijn de resulta-
ten ?

Antwoord

Het is juist dat het Vlaams Gewest sinds geruime
tijd investeert in de uitbating van de veerdienst
tussen Lillo en Doel en dit voor de periode van
Pasen tot en met september.

Er zijn trouwens reeds initiatieven genomen om in
deze uitbating ook in 2005 te voorzien.

Ook de administratie heeft kennis genomen van
de interesse om de veerdienst permanent te laten
varen en er zal dan ook een gedetailleerde kos-
ten/batenanalyse uitgevoerd worden.

De optie om de veerdienst naar de toekomst toe
in driehoek te laten varen, zal hierin zeker moeten 
meegenomen worden.
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Concreet wat de vragen betreft:

1. in 2003 maakten 58.302 personen gebruik van
de veerdienst Lillo-Doel. De hoge cijfers in mei
zijn toe te schrijven aan "schooluitstappen".
Voor de rest wordt het veer vooral gebruikt in
het kader van het "toerisme";

2. gelet op het frequent gebruik van de veerdienst
meen ik te mogen stellen dat deze "toeristische
veerdienst" zoals nu omschreven wordt, een
meerwaarde betekent voor de polderdorpen
zowel wat toerisme, horeca als leefbaarheid be-
treft;

3. De kosten en baten van de veerdienst in het
vooruitzicht van een permanente dienstrege-
ling zijn op dit ogenblik niet in cijfers uit te
drukken. De maatschappelijke effecten van een
permanent veer ter hoogte van Lillo-Doel zijn
wellicht niet gering zowel wat de "kosten" als
de "baten" betreft. Ik verwijs naar het voorne-
men om een kosten/batenanalyse te laten uit-
voeren;

4. de veerdienst Lillo-Doel zou op eerste gezicht
inderdaad een duurzaam alternatief kunnen
zijn voor het traditioneel woon-werkverkeer
van de polderdorpen naar de industrie rond
het Deurganckdok. De administratie Waterwe-
gen en Zeewezen maakt evenwel enkele beden-
kingen waardoor deze optie niet zomaar kan
worden geïmplementeerd. Deze bedenkingen
hebben hoofdzakelijk te maken met de nood-
zakelijke aanpassing van de infrastructuur;

5. momenteel is bij het Agentschap voor Water-
wegen en Zeekanaal (W&amp;Z) het beoorde-
lingskader voor de uitbreiding van het drie-
hoeksveer Lillo-Doel-Liefkenshoek, in het ka-
der van het beleidsplan "Waterrecreatie en -
toerisme van de waterweg en kust in Vlaande-
ren", in opmaak. Dit beoordelingskader omvat
een aantal punten waaraan de gevraagde in-
frastructuur getoetst zal worden:

1) de noodzakelijkheid of wenselijkheid,

2) de nautische en technische haalbaarheid,

3) de ligging,

4) het draagvlak,

5) het milieu,

6) de kostprijs én medefinanciering,

7) de doelgroep,

8) de maatschappelijke return voor het gebied,

9) de toegankelijkheid van de infrastructuur
voor, onder meer, mindervaliden,

Een aantal van deze punten kan met de toegele-
verde informatie reeds ingevuld worden. Voor an-
dere punten is de nodige informatie nog niet be-
schikbaar.

MARINO KEULENH

VLAAMS MINISTER 
VAN BINNENLANDS BESTUUR, 
STEDENBELEID, WONEN 
EN INBURGERING

Vraag nr. 66
van 16 december 2004
van de heer  MARK DEMESMAEKER

IGO Leuven   –   Haagcampagne

Na analyse van het antwoord van de minister op
mijn vraag om uitleg over de werking van interge-
meentelijke dienstverlenende verenigingen, op 23
november jongstleden in de Commissie voor Bin-
nenlandse Aangelegenheden, Bestuurszaken, In-
stitutionele en Bestuurlijke Hervorming en Dec-
reetsevaluatie (Handelingen Commissievergade-
ring nr. 51 van 23 november 2004, blz. 8-10), wil
ik graag nog enkele bijkomende vragen stellen,
meer specifiek over de handelwijze van het Inter-
gemeentelijk Opbouwwerk voor het Arondisse-
ment Leuven (IGO Leuven).

Bij planten- en tuincentra en boomkwekers in de
streek van Leuven is er ongenoegen over de activi-
teiten van IGO Leuven. Ze hebben het gevoel dat
ze het slachtoffer zijn van oneerlijke concurrentie.

Ingevolge het decreet van 6 juli 2001 op de inter-
gemeentelijke samenwerking, diende de VZW
IGO Leuven zich om te vormen tot een interge-
meentelijke dienstverlenende vereniging. Op 10
maart 2004 werd deze nieuwe vereniging formeel
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opgericht. IGO Leuven ontwikkelt projecten en
diensten voor en met de openbare besturen en de
inwoners in haar werkingsgebied. De activiteiten
zijn gesitueerd in de domeinen milieu, welzijn,
werkgelegenheid voor kansengroepen, vorming en
opleiding, cultuur en toerisme.

Samen met de Regionale Landschappen Noord-
Hageland en Dijleland, de Vrienden van Heverlee-
bos en Meerdaalwoud, Natuurpunt Oost-Brabant,
de Milieudienst van Interleuven, Vredeseilanden en
de 26 deelnemende gemeenten, organiseert IGO
Leuven jaarlijks een haagcampagne, onder het
motto : "Meer natuur in je eigen omgeving".

Op zich is dat een lovenswaardig initiatief. De
promotie van streekeigen groen kan de goedkeu-
ring wegdragen van iedereen die een hart heeft
voor de natuur. Streekeigen groen draagt bij tot
het behoud en het herstel van de biodiversiteit.
Het Hageland dankt zijn naam aan de talloze ha-
gen en houtkanten waarmee de velden en weiden
destijds waren afgeboord. Ze waren een haven
voor insecten, vogels en kleine zoogdieren.

Naar ik verneem, was de oorspronkelijke doelstel-
ling van de haagcampagne landbouwers aan te
zetten om opnieuw hagen en houtkanten aan te
planten. Maar omdat de respons vanwege deze
sector gering was, werd gemakshalve de privé-
tuinsector aangesproken. Privé-personen zijn ge-
makkelijker te bewerken en te verleiden door de
reclame "Goedkope planten" en een "Steenuil in je
kerselaar". Ook dit jaar kregen de mensen de
kans om streekeigen plantgoed aan te kopen "aan
voordelige prijzen".

Door de omvang die deze actie na tien jaar heeft
aangenomen, heerst ongerustheid bij de plaatselij-
ke boomkwekers en tuincentra, temeer omdat zij
er niet bij betrokken worden. Zij zien met lede
ogen aan hoe de actie jaar na jaar groter en groter
wordt, dat meer en meer gemeenten meedoen en –
vooral – dat het assortiment planten steeds groter
wordt. Naast haagplantsoen en houtkanten be-
staat dat ook al uit klimplanten, hoogstamfruit-
bomen en loofbomen. In 2003 werden bijvoor-
beeld al 11.747 klimplanten verkocht. Door de
omvang die de acties hebben aangenomen, onder-
vinden tuin- en plantencentra een dalende ver-
koop van planten. Ik verneem dat sommige be-
drijven daardoor personeelsleden tijdelijk moeten
laten stempelen. In de Streekkrant van Leuven

adverteert de stad als volgt : "Lage prijzen voor
haagplanten". Deze publiciteitskosten, maar ook
loon- en werkingskosten worden betaald met be-
lastinggeld. De plaatselijke handelaars vragen
zich af of hier geen sprake is van oneerlijke con-
currentie. 

Een intergemeentelijke dienstverlenende vereni-
ging kan natuurlijk – en graag zelfs – streekeigen
groen promoten, maar moet toch ook de lokale
economie ondersteunen. Het lijkt erop dat dàt
evenwicht zoek is.

1. Uit het antwoord van de minister in de com-
missie blijkt dat er tegen dergelijke campagnes
binnen 60 dagen een klacht kan worden inge-
diend bij de toezichthoudende overheid.
Vanaf welk ogenblik begint de periode van 60
dagen precies te lopen ? Hoe wordt het publiek
daarvan op de hoogte gebracht ?

Meestal kent de bevolking de concrete inhoud
van de verkoopacties pas op het moment dat
de reclamecampagnes van start gaan.

Is de termijn op dat moment al niet lang ver-
streken ?

2. Artikel 11 van het decreet van 6 juli 2001 hou-
dende de intergemeentelijke samenwerking be-
paalt onder andere : "Het samenwerkingsver-
band met rechtspersoonlijkheid is een publie-
krechtelijke rechtspersoon met een rechtsvorm
waarvan de kenmerken vastgesteld zijn krach-
tens de bepalingen van dit decreet. Ongeacht
haar doelstellingen hebben haar verbintenissen
geen handelskarakter".

In zijn antwoord in de commissie laat de mi-
nister zich niet uit over het al dan niet zakelijk
karakter van deze intergemeentelijke samen-
werking.

Wat betekent "geen handelskarakter" ?

Is er bij de haagcampagne van IGO Leuven al
dan niet sprake van "handelskarakter" ?

Overtreedt IGO Leuven met de haagcampagne
artikel 11 van het decreet van 6 juli 2001 hou-
dende de intergemeentelijke samenwerking ?
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3. Iedereen die planten verhandelt, moet voldoen
aan de fytosanitaire verplichtingen. Het is niet
voldoende planten te kopen bij een kweker of
handelaar die wettelijk in orde is met deze ad-
ministratie; de handelaar zelf dient geregi-
streerd te zijn en moet een jaarlijkse bijdrage
betalen aan het Federaal Voedselagentschap
voor het uitoefenen van deze activiteit, name-
lijk planten verhandelen.

Voldoet IGO aan die gestelde eisen ?

Antwoord 
(Aanvullend antwoord: zie blz. 1044 – red.)

1. Artikel 71 van het decreet van 6 juli 2001 hou-
dende de intergemeentelijke samenwerking
stelt dat, onverminderd de bepalingen waarbij
sommige beslissingen onderworpen zijn aan
het bijzonder toezicht, alle beslissingen van al-
le organen van de dienstverlenende verenigin-
gen onderworpen zijn aan het algemeen toe-
zicht van de Vlaamse Regering.

Daartoe heeft de Vlaamse Regering een rege-
ringscommissaris aangesteld. De notulen van
alle organen van de dienstverlenende vereni-
gingen moeten binnen 30 kalenderdagen na de
vergadering toegezonden worden aan de rege-
ringscommissaris. Deze kan binnen 30 kalen-
derdagen na ontvangst van de notulen een be-
slissing schorsen die strijdig is met de wetten,
decreten of besluiten, die de statuten schendt
of die het algemeen belang schaadt.

Een niet door de regeringscommissaris ges-
chorste beslissing die strijdig is met de wetten,
decreten of besluiten, die de statuten schendt
of die het algemeen belang schaadt, kan door
de Vlaamse Regering vernietigd worden bin-
nen een termijn van 60 kalenderdagen na ont-
vangst door de regeringscommissaris van de
betrokken notulen. Voor de berekening van al-
le termijnen vormt de dag die volgt op die van
de ontvangst van het document de aanvangs-
datum.

Het publiek wordt van deze toezichttermijnen
niet op de hoogte gebracht: de vergaderingen
van de raad van bestuur van de dienstverlenen-
de verenigingen zijn niet openbaar. Onvermin-
derd de decretale bepalingen inzake de open-

baarheid van bestuur liggen de gedetailleerde
notulen van de vergaderingen ter inzage van de
gemeenteraadsleden op het secretariaat van de
aangesloten gemeenten.

2. IGO Leuven heeft tot doel om bij middel van
vorming, overleg, inwonersbetrokkenheid,
coördinatie, organisatie en projectuitvoering,
op de terreinen van welzijn, lokale werkgele-
genheid, toerisme en cultuur en milieu, de lo-
kale besturen van het arrondissement Leuven
te ondersteunen in het realiseren van hun so-
ciaaleconomische beleid terzake.

Het promoten van streekeigen groen in het ar-
rondissement Leuven kan ingeschreven wor-
den in het maatschappelijk doel van de vereni-
ging.

Het feit dat IGO Leuven bij de realisatie van
deze doelstelling handelsdaden verricht, name-
lijk de verkoop van planten, is niet in strijd
met artikel 11 van het decreet van 6 juli 2001
houdende de intergemeentelijke samenwer-
king.

Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden
mogen, naast de juridisch- administratieve da-
den, ook daden stellen die zowel door het han-
delsrecht als door het burgerlijk recht gevat
worden.

Er blijft een belangrijk verschil bestaan tussen
die openbare diensten of organisaties waar-
voor uitdrukkelijk bij wet, decreet of in de sta-
tuten wordt bepaald dat hun verbintenissen
moeten beschouwd worden als handelsverbin-
tenissen, en de intergemeentelijke samenwer-
kingsverbanden die beheerst worden door het
decreet van 6 juli 2001, waarvan de wetgever
zelf heeft gesteld dat zij geen handelskarakter
kunnen hebben.

Het is immers perfect mogelijk dat deze vereni-
gingen materieel gezien daden van koophandel
stellen.

De haagcampagne is bovendien in de eerste
plaats een natuuractie : de doelstelling is niet
zoveel mogelijk planten te verkopen, maar wel
zoveel mogelijk mensen in contact te brengen
met streekeigen en ecologisch waardevol
groen.
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Op 26 november 2004 heb ik IGO Leuven
schriftelijk laten weten dat gelijkaardige groot-
schalige campagnes zoals de haagplantactie
2004 in de toekomst niet langer aangewezen
lijken wegens hun mogelijke marktverstorende
effecten. Ik heb ook aangedrongen op overleg
met de betrokken sector en gevraagd max-
imaal rekening te houden met de lokale telers.
Ik heb vernomen dat de eerste gesprekken met
de sector constructief verlopen.

3. De actie van IGO Leuven is te beschouwen als
een eenmalige activiteit. IGO Leuven organi-
seert jaarlijks één verdeeldag van planten die
aangekocht zijn bij kwekers of handelaars die
in orde zijn met de fytosanitaire verplichtin-
gen. 

Wat betreft de mogelijke verplichting van IGO
Leuven om te voldoen aan de fytosanitaire
verplichtingen als plantenhandelaar kon het
bevoegde Federaal Agentschap voor de Veilig-
heid van de Voedselketen niet tijdig uitsluitsel
bezorgen. 

Zodra ik beschik over een concreet standpunt
van het federaal voedselagentschap laat ik dat
bezorgen aan de Vlaamse volksvertegenwoor-
diger

Vraag nr. 67
van 16 december 2004
van de heer  LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vlabinvest   –   Novarode-site

Tijdens de vorige legislatuur had op 8 maart 2004
op het kabinet van de minister een verkennende
vergadering plaats waarbij de verschillende
Vlaamse administraties en belanghebbende partij-
en elkaar geïnformeerd hebben aangaande de si-
tuatie op de site van Novarode in Sint-Genesius-
Rode.

Er was daarbij afgesproken dat men elkaar zou
verwittigen zodra zich evoluties in dit dossier zou-
den aandienen. Toen was Vlabinvest geïnteres-
seerd om hier eventueel een project te ontwikke-
len.

1. Kan de minister meedelen of de eigenaar, de
firma Catala, op die verkennende vergadering
aanwezig was ?

2. Klopt het dat er een gesprek heeft plaatsge-
vonden tussen het gemeentebestuur van Sint-
Genesius-Rode en vertegenwoordigers van de
dienst Monumenten en Landschappen, waar-
bij de gewestelijke huisvestingsmaatschappij of
Vlabinvest werden geweerd ?

3. Wat is de stand van zaken in dit dossier ?

Antwoord

1. Tijdens de verkennende vergadering van 8
maart 2004, die op mijn kabinet plaatsvond en
waarover ik reeds eerder informeerde via
schriftelijke vraag nummer 5 van 13 september
2004 van de vlaamse volksvertegenwoordiger
(Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 1 van 8
oktober 2004, blz 35 – red.), waren de verschil-
lende Vlaamse administraties en belangheb-
bende partijen aanwezig.

Afspraak was dat elkeen, vanuit de eigen ve-
rantwoordelijkheden, de andere partijen zou
informeren omtrent elke relevante evolutie in
dit dossier.

Wat de huisvestingsactoren betreft die onder
mijn bevoegdheid ressorteren, kan ik melden
dat noch de socialehuisvestingsmaatschappij
"Gewestelijke Maatschappij voor Volkshuis-
vesting" uit Halle, noch de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij, noch Vlabinvest bij enig ge-
sprek werden betrokken.

2. Op basis van de afgesproken informatieuitwis-
seling kan ik melden dat de dienst Stedenbouw
Leuven contact heeft gehad met een architec-
tenbureau, dat de mogelijke koper (optiehou-
der) vertegenwoordigt. Bij deze gesprekken
heeft de dienst Stedenbouw Leuven duidelijk
gemaakt dat binnen de site in een deel moet
worden voorzien om sociale huisvesting moge-
lijk te maken en dat hierin door middel van de
opmaak van een bijzonder plan van aanleg
(BPA) zal dienen voorzien te worden.

Gelet op een verleende sloopvergunning, vond
op 25 september2003 een verkennende verga-
dering plaats met vertegenwoordigers van het
gemeentebestuur om het beschermingsvoorstel
toe te lichten en te verdedigen. Ondertussen
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werden de wezenlijke delen van het erfgoed
verder gesloopt.

Gelet op de huidige situatie, komt de site niet
meer voor bescherming in aanmerking. De af-
deling Monumenten en Landschappen is niet
meer aanwezig geweest op verdere vergaderin-
gen hieromtrent.

3. Zoals eerder geantwoord op schriftelijke vraag
nummer 95 van 12 maart 2004 van de Vlaamse
Volksvertegenwoordiger aangaande de site
Novarode in Sint-Genesius-Rode (Bulletin van
Vragen Antwoorden nr. 14 van 1 juni 2004, blz.
2366 – red.) deel ik mee dat in Vlabinvest tot
op heden vruchteloos pogingen heeft onderno-
men om met de eigenaars van gedachten te
wisselen inzake de geplande werken, die zij al
dan niet zelf zullen realiseren.

II. VRAGEN WAARVAN 
DE REGLEMENTAIRE TERMIJN 
VERSTREKEN IS EN WAAROP 
NOG NIET WERD GEANTWOORD * 
(Reglement artikel 81, 6)

Nihil

III. VRAGEN WAARVAN 
DE REGLEMENTAIRE TERMIJN
VERSTREKEN IS MET
TEN MINSTE TIEN WERKDAGEN
EN DIE OP VERZOEK
VAN DE VRAAGSTELLERS WERDEN
OMGEZET IN VRAGEN OM UITLEG
(Reglement artikel 81, 4)

Nihil

_________
*datum van afsluiting : 18/5
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